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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DEL CONSELL COM ARCAL 
DE L’ALT PENEDÈS DEL DIA 25 DE JULIOL DE 2013 
 
A Vilafranca del Penedès, a les 18:50 hores del dia 25 de juliol de dos mil 
tretze, es reuneix a la sala de sessions de la seva seu el Ple del Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès, amb la finalitat de celebrar sessió ordinària amb 
els assistents ressenyats tot seguit: 
 
ASSISTENTS:   
OLIVELLA PASTALLÉ, FRANCESC, President  CIU 
SALIUS GUMÀ, JESÚS, vicepresident primer ERC 
ROSELL MEDALL, MARIA, vicepresidenta segona CIU 
PLANAS VILANOVA, FERRAN, vicepresident  tercer CIU 
GUSI AMIGÓ, RAIMON, vicepresident quart CIU 

 
BOSCH MORGADES, JORDI CIU  
BRUNA COMAS, JOSEFINA CIU  
GALIMANY BONATERRA, JOAN MARC CIU  
MARTÍNEZ GONZÁLEZ, VALENTINA CIU  
MASDEU BAQUÈS, DAVID CIU  
SOLER VIVES, SANTI CIU  
TUYÀ MANZANERA, MARIA JOSEP CIU  
VALLÈS DOMINGO, SERGI CIU  
VILLANUEVA PIN, MARIA CARMEN CIU  
BERNABÉ RODRÍGUEZ, MÒNICA PSC  
CASAS MATEO, SERVAND PSC  
DE LA CRUZ MUÑOZ, CISCO PSC       
GABARRÓ CASANOVAS, MARCEL PSC S’incorpora al 3r punt 

de l’ordre del dia 
GARCIA BARRACHINA, SERGI PSC  
JOVER FONTAINE, ÀLEX PSC  
MARTÍNEZ BRAVO, FILO PSC  
MÈRIDA LÓPEZ, SUSANNA PSC  
TORT MIRALLES, JOSEP PSC  
VALLS COMAS, LLUÍS PSC  
PAGÈS PONT, POL ERC  
CALDENTEY QUEROL, LUÍS F. PP  
JIMÉNEZ MORERA, CARLES PP  
CARBONELL BAQUÉS, RAMON CUP-PA  
ANFRUNS DAVÍ, JOSEP ICV-EU-A-E  

 
Actua com a Secretària: Montserrat Baulas Bordes 
Interventor: Antoni Peiret de Antonio 
 
EXCUSEN ASSISTÈNCIA:   
LLOP FERNÀNDEZ, LLUÏSA MARIA, vicepresidenta cinquena ERC 
ROJO SÁNCHEZ, XAVIER  CIU 
ROMERO GAMARRA, FRANCISCO  PSC 
GARCIA BOTAYA, MANOLO  PSC 
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El president obre la sessió d’acord amb l’ordre del  dia següent: 
 
 
 
I- PART RESOLUTIVA  
 

1- Aprovació de l’acta de la sessió anterior de 20 de juny de 2013. 
 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA D’EC ONOMIA I 
HISENDA 

 
2- Aprovació inicial del Reglament de destrucció de documents del 

Consell Comarcal de l’Alt Penedès.  
 
3- Aprovació inicial del Reglament del registre comarcal d’entitats 

d’interès públic. 
 

4- Ratificació de l’acord de la Junta de Govern, de 4 de juliol de 2013, 
en relació al nomenament de representant del Consel l Comarcal a 
la Fundació especial Pinnae.  

 
5- Aprovar provisionalment la modificació de l’orde nança núm. 11 

reguladora del preu públic per a la prestació del s ervei de transport 
escolar col·lectiu no obligatori per alumnes escola ritzats a la 
comarca de l’Alt Penedès. 

 
6- Nomenament de coordinador del grup polític comar cal de CIU. 
 
 

PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE  
PLANS TRANSVERSALS 

 
7- Addenda per al curs 2012-2013 amb el Departament  d’Ensenyament 

per a la gestió del servei de transport escolar i p er a la gestió del 
servei escolar de menjador i altres prestacions en matèria 
d’ensenyament. 

 
 
 
II- PART DE CONTROL 

 
8- Donar compte de Decrets de la Presidència. 
9- Donar compte de Resolucions de la Gerència. 
10- Donar compte de les actes de la Junta de Govern  de les sessions 

de 6 i 27 de juny de 2013. 
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11- Moció que presenten els grups comarcals de CIU i d’ERC en suport 

al Pacte nacional pel dret a decidir. 
 

12- Moció que presenten els grups comarcals de CIU i d’ERC a favor 
del manteniment dels serveis socials de proximitat en mans dels 
municipis i els consells comarcals 

 
13- Moció que presenten els grups comarcals de CIU i d’ERC per instar 

al govern de la Generalitat a signar i publicar el Decret de 
desplegament reglamentari de la Llei 23/2010 de cre ació de l’àmbit 
Penedès. 

 
14- Moció dels grups comarcals del PSC, d’ICV-EUiA i la CUP per la 

nul·litat del patronat de la fundació Pinnae  i per la gestió 
transparent i democràtica de l’Obra Social provinen t de Caixa 
Penedès. 

 
15- Moció dels grups comarcals de CIU i d’ERC sobre  la Fundació 

especial PINNAE. 
 
 
 

16- Prendre coneixement de la renúncia al càrrec de  conseller 
comarcal del senyor Ramon Carbonell Baqués.  

 
 
17- Informacions de la Presidència.  
 
18- Precs i Preguntes. 
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Abans de l’inici de la sessió el president fa un record a les víctimes de 
l’accident ferroviari que hi va haver ahir a Galícia en nom de tot el Plenari i tota 
la comarca, en record a les víctimes i en suport a les seves famílies. 
 
 
I- PART RESOLUTIVA  
 
 
1- Aprovació de l’acta de la sessió anterior de 20 de juny de 2013. 
 
L’acta és aprovada per unanimitat dels consellers presents dels grups polítics 
comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC, del PP, de la CUP-PA i d’ICV-EU-A-E. 
 
 
(Abandonen la sessió, els consellers comarcals Cisco De la Cruz Muñoz, del 
grup comarcal del PSC  i el senyor Carles Jiménez Morera, del grup comarcal 
del PP) 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA D’EC ONOMIA I 

HISENDA 
 
2- Aprovació inicial del Reglament de destrucció de documents del 
Consell Comarcal de l’Alt Penedès 
 
Atès que el Reglament orgànic del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, que va 
entrar en vigor el dia 30 de maig de 2012, regula en el seu art. 42 la 
composició i les funcions de la Comissió d’accés, avaluació, tria i eliminació de 
documentació. 
 
Atès que per Decret de la Presidència núm. 151, de 21 de novembre de 2012, 
va resoldre delegar, en la Junta de Govern, la constitució de la Comissió 
d’accés, avaluació, tria i eliminació de documentació del Consell Comarcal de 
l’Alt Penedès, en base a la competència que el President té atribuïda per l’art. 
40 del ROC, que és susceptible de delegació.   
 
Atès que la Junta de Govern del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, en sessió 
8 de novembre de 2012, va adoptar l’acord d’iniciar els tràmits necessaris per 
la creació del Registre de Destrucció de Documents per tal de complir amb la 
normativa en matèria d’avaluació i eliminació documental, i poder controlar de 
manera normalitzada i efectiva tota la documentació que s’elimina en totes les 
seves fases i que formen part de l’Arxiu del Consell Comarcal.  
 
Atès que la Junta de Govern del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, en sessió 
22 de novembre de 2012, va aprovar constituir la Comissió d’accés, avaluació, 
tria i eliminació de documentació, que de conformitat amb el que determina 
l’art.42 del Reglament orgànic del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, ha 
d’estar integrada pels membres següents: 
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- President delegat: Raimon Gusi Amigó 
- El director de l’Arxiu Comarcal, senyor Josep Maria Masachs Suriol 
- El gerent: Francesc Rosell Bascompte (actualment) 
- L’arxivera, senyora Cristina Galofré que assumirà les funcions de 
secretària d’aquesta comissió, estenent acta de les seves reunions, que 
haurà de ser aprovada en una sessió ulterior. 

 
Igualment, es va informar que, paral·lelament, es tramitava el procediment per 
a la creació del registre i aprovació del reglament, de manera que fins a la 
seva entrada en vigor, les actuacions que es realitzin mentrestant restaran 
pendents d’inscripció definitiva. 
 
Atès que per Decret de la Presidència núm. 152, de 23 de novembre de 2012, 
va resoldre conferir una delegació especial a favor del conseller que forma part 
de la Junta de Govern, per l’encàrrec específic següent: 
- Al conseller comarcal senyor Raimon Gusi Amigó per a presidir la Comissió 
d’accés, avaluació, tria i eliminació de documentació del Consell Comarcal de 
l’Alt Penedès. 
 
Atès que la Comissió d’accés, avaluació, tria i eliminació de documentació del 
Consell Comarcal de l’Alt Penedès va constituir-se en sessió 29 de novembre 
de 2012. 
 
Atès que la Comissió d’accés, avaluació, tria i eliminació de documentació 
s'adscriu orgànicament a l’Àrea d’Economia i Hisenda del  Consell Comarcal 
de l’Alt Penedès. 
 
Atès que el Ple de 20 de desembre de 2012 va aprovar designar la comissió 
informativa d’Economia i Hisenda com a comissió d’estudi encarregada de 
donar el vist-i-plau al text de l’avantprojecte proposat de Reglament de 
Destrucció de Documents del Consell Comarcal de l'Alt Penedès, i, amb el seu 
informe i el del Consell d’Alcaldes es pugui sotmetre a l’aprovació inicial del 
Ple del Consell Comarcal de l’Alt Penedès. 
 
Atès que el 9 de maig de 2013 es reuneix la Comissió d’estudi de 
l’avantprojecte del Reglament de destrucció de documents del Consell 
Comarcal per tal de donar lectura definitiva del Reglament de destrucció de 
documents del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, el qual se’n va donar 
trasllat al Consell d’Alcaldes, que en sessió de 27 de juny de 2013, es va 
donar per informat favorablement. 
 
Vist l’informe emès per la secretària. 
 
Vist el que disposen els articles 22.2d, 49, 70.2, de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, 
reguladora de les bases del règim local, i dels articles 55 a 57 del Reial decret 
legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de les 
disposicions legals vigents en matèria de règim local. 
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Vist el que disposa l’article 178 i 179 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. L’article 63 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens 
locals, aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny. 
 
Vist el que disposen els articles 14.2c del Decret Legislatiu 4/2003, de 4 de 
novembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de l’Organització Comarcal 
de Catalunya, 
 
S’ACORDA: 
 

1- Aprovar inicialment el Reglament de destrucció de documents del 
Consell Comarcal de l’Alt Penedès  el text íntegre del qual és el 
següent: 

 
“REGLAMENT DE DESTRUCCIÓ DE DOCUMENTS DEL CONSELL 
COMARCAL DE L’ALT PENEDÈS 
 
La Llei 10/2001, de 13 de juliol, d’arxius i documents regula la realitat 
arxivística de Catalunya sent una de les seves millors aportacions la 
importància que li dóna en la definició, impuls i necessitat d’implantació d’un 
sistema de gestió documental com a un element clau de la gestió 
administrativa. En aquest sentit, l’avaluació dels documents públics és un dels 
tractaments arxivístics més habituals i necessaris en les administracions 
públiques. Així mateix, en el seu article 9 la norma exposa que cap document 
públic pot ésser eliminat sense seguir la normativa i el procediment establert 
reglamentàriament. Segons els articles 38 i 39, en el cas de que això no es 
compleixi, pot estar tipificat com infracció greu o molt greu, de manera que 
donaria lloc a sancions administratives.  
 
El Decret 13/2008, de 22 de gener, sobre accés, avaluació i tria de documents, 
desenvolupa les previsions de la Llei 20/2001, de 13 de juliol, d’arxius i 
documents, en relació amb l’accés, avaluació, tria i eliminació de documents, 
regula com ha de ser la seva aplicació i la composició de la Comissió Nacional 
d’Accés, Avaluació i Tria Documental (CNAATD), l’òrgan competent en matèria 
d’avaluació documental que estableix el procediment a seguir en l’avaluació i 
eliminació documental. Així mateix aquest Decret, en el seu article 12, obliga a 
totes les administracions públiques a tenir un Registre de Destrucció de 
Documents per tal de deixar constància de les destruccions de documents que 
es duen a terme a cada administració.  
 
El Consell Comarcal de l’Alt Penedès disposa de la Comissió d’Accés, 
Avaluació, Tria i Eliminació de Documents, òrgan tècnic i de consulta 
encarregat d’analitzar i establir quins documents de l’administració comarcal 
cal conservar en atenció als seus valors legals, testimonials i informatius, i 
quins es poden destruir, així com també establir el règim d’accés, sempre 
seguint l’ordenament jurídic. 
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Article 1. Objecte  
1.1. L’objecte d’aquest Reglament és la regulació del procediment per eliminar 
la documentació del Consell Comarcal que el resultat de la seva avaluació 
sigui l’eliminació. Afecta tant la documentació d’arxiu com tota aquella que es 
genera a les oficines i que es pot eliminar un cop el seu ús hagi finit.  
1.2  Amb l’aprovació d’aquest Reglament es crea el Registre de Destrucció de 
Documents del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, d’acord amb les previsions 
de l’article 12 del Decret 13/2008, de 22 de gener, sobre accés, avaluació i tria 
de documents.  
 
Article 2. Definicions. 
Als efectes d’aquest Reglament s’entén per: 

a) Document d’arxiu: és la informació enregistrada, amb independència 
del seu suport o de les seves característiques físiques i intel·lectuals, 
produïda o rebuda i conservada per una organització o una persona en 
el desenvolupament de la seva activitat. 

b) Sèrie documental: conjunt de documents organitzats d’acord amb un 
sistema de classificació o conservats com a unitat pel fet de ser el 
resultat d’un mateix procés de formació o de classificació, o de la 
mateixa activitat, o perquè tenen una mateixa tipologia; o per qualsevol 
altra relació derivada de la seva producció, recepció o ús.  

c) Avaluació: procés de determinació del valor cultural, informatiu o jurídic 
dels documents d’arxiu per tal de decidir-ne sobre la seva conservació o 
eliminació.  

d) Eliminació: la destrucció o supressió d’informació o documents per 
qualsevol sistema que impossibiliti la seva recuperació o posterior 
accés i utilització. 

e) Tria: operació per la qual en un conjunt de documents se separen els 
que presenten un interès històric d’aquells que no tenen més que una 
utilitat administrativa temporal i que poden ser eliminats a l’acabament 
del termini que s’hagi establert.  

f) Accés: Acció de visualitzar la informació i utilitzar els documents d’un 
fons, subjecte a la normativa, regles i condicions  

g) Taules d’Avaluació i Accés Documental (TAAD):  s’apliquen a la 
documentació pública i determinen, per a cada sèrie documental, el 
termini de conservació i els criteris sobre l’aplicació de la normativa que 
regeix l’accés als documents.  

 
Article 3. Aplicació de l’avaluació dels documents 
L’aplicació de l’avaluació documental es pot realitzar mitjançant dos 
procediments: 

a) Mitjançant l’aplicació de les corresponents Taules d’Avaluació i Accés 
Documental (TAAD) elaborades per la Comissió Nacional d’Accés, 
Avaluació i Tria Documental i aprovades pel conseller o consellera 
competent en matèria de cultura mitjançant una Ordre.  

b) Mitjançant les resolucions de la Comissió Nacional d’Accés, Avaluació i 
Tria Documental (CNAATD) en resposta a peticions i propostes 
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concretes d’altres administracions però que poden ser d’aplicació per 
part de tercers. 

 
En els dos casos s’hauran de seguir estrictament les indicacions i el 
procediment establert per la Comissió Nacional d’Accés, Avaluació i Tria 
Documental (CNAATD) 
La persona responsable tècnica de l’Arxiu del Consell Comarcal haurà de 
centralitzar tots els processos d’eliminació de la documentació del Consell 
Comarcal que es realitzin tan a les seves pròpies dependències com en les de  
l’Arxiu Comarcal, que és on es troba la documentació semiactiva i inactiva de 
l’Arxiu.  
 
Article 4. Procediment de destrucció de la document ació d’arxiu 
El procediment que es porta a terme per a l’efectiva destrucció dels documents 
és el següent: 

1. Comprovar que cap circumstància administrativa o jurídica hagi alterat 
el termini de conservació fixats per els documents a eliminar, i comptar 
els terminis de tria des de la data de tancament d’expedient.  
2. Disposar d’un inventari de la documentació a destruir.  
3. Obtenir l’autorització de l’òrgan competent del Consell Comarcal de 
l’Alt Penedès 
4. Si s’escau, comunicació de la destrucció a la Comissió Nacional 
d’Accés, Avaluació i Tria Documental segons les instruccions que la 
Comissió estableixi.  
5. Procedir a la destrucció dels documents. Hi ha dues possibilitats de 
destrucció: 

a) mitjançant una destructora de paper que garanteixi la 
impossibilitat de recuperació i llegibilitat dels documents.  
b) mitjançant una empresa de destrucció valorant i prioritzant en la 
contractació el servei de destrucció in situ sempre que sigui 
possible, o en tot cas assegurar-nos que disposi de les mesures de 
seguretat adients pel transport de documentació al lloc de destrucció 
i fins al moment a que es dugui a terme, així com una declaració de 
confidencialitat de la informació que es troba en la documentació En 
els dos casos s’haurà de sol·licitar a l’empresa la certificació de la 
destrucció.   

6. Elaboració de l’acta de destrucció signada pel secretari/ària de la 
corporació i el/la secretari/ària de la Comissió d’Accés, Avaluació, Tria i 
Eliminació de Documents del Consell Comarcal de l’Alt Penedès la qual, 
sempre que sigui possible, haurà d’estar present al moment de la 
destrucció pel seu control i seguiment.  
7. Inscripció al Registre de Destrucció de Documents del Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès 
 

Article 5. Eliminació de documentació no considerad a d’arxiu 
Els documents que no són d’arxiu i, per tant, poden ser eliminats un cop 
finalitzada la funció pel qual va ser generada, són: 

a. Fotocòpies i duplicats dels documents originals que constin en 
l’expedient, sempre que estiguin perfectament localitzats i en bon 
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estat de conservació.  En cas de dubte, es preferible no eliminar les 
còpies.  

b. Còpies múltiples: se’n conservarà una que es tractarà com si fos 
original.  

c. Els faxs: sempre que es conservi l’original dels documents o que no 
estiguin inclosos en cap procediment administratiu establert. 

d. Notes i esborranys anteriors a la redacció definitiva d’un text i que no 
es considerin necessàries per entendre el procés d’elaboració del text 
definitiu o la resolució administrativa. Si que s’haurien de conservar si 
és l’única informació d’una reunió, entrevista, projecte o conversa 
telefònica important.  

e. Notes i comunicats interns que no corresponguin a cap actuació del 
procediment administratiu. 

f. Els missatges electrònics que expressen una comunicació no inclosa 
en cap procediment, assimilable a una conversa telefònica. Es 
recomana conservar-los el temps necessari en carpetes temporals 
degudament classificades i ordenades dins l’ordinador.  

g. La propaganda i els documents informatius o impresos diversos 
d’activitats d’entitats externes, la utilitat del qual sigui purament 
informativa i de referència.  

h. Els catàlegs i publicacions comercials 
i. Dossiers de premsa: tan sols es conservarà l’original creat pel servei 

de premsa. Els retalls de premsa que formin part d’un expedient, 
s’hauran d’incloure en aquest,  

j. Els documents impresos i les publicacions institucionals del Consell 
Comarcal que siguin duplicats o sobrers, es conservarà dins 
l’expedient un original al servei en el què s’hagi originat. 

k. Còpies d’un mateix text enviat a diversos remitents: se’n guardarà 
només una còpia juntament amb el llistat de tots els remitents sempre 
i quan totes les còpies tinguin el mateix número de registre de sortida.  

l. Sobres de correspondència rebuda: només es conservaran si han 
estat enviats per correu certificat. Si a la carta no constessin les dades 
del sobre o del mata-segells i aquestes fossin necessàries per a la 
tramitació de l’expedient a efectes de terminis, s’hauran de conservar 
o transcriure en un full.  

m. Impressions en paper de documents de valor informatiu: són els 
documents que serveixen per portar a terme la tasca encomanada i 
que no formen part de l’expedient, normalment estan editats en suport 
electrònic en entorn web.  

n. Documents sense data ni signatura que no poden ser adscrits a cap 
procediment administratiu  

o. Els exemplars del BOE, BOP i DOGC que han servit per la resolució 
de l’expedient. En el cas d’anuncis o de convocatòries, és suficient 
amb el retall amb la data de publicació. 

 
Article 6. La tria i eliminació en els expedients n o reglats 
En el cas dels expedients no reglats s’haurà de fer la tria en funció del de 
l’anàlisi dels valors probatoris, informatius, i de referència que conté la 
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documentació. Com a recomanacions generals, es podrien indicar que no són 
eliminables: 

- Les actes de les reunions tècniques 
- Els informes tècnics 
- Projectes, estudis i valoracions d’activitats. 

És recomanable que una vegada finalitzada l’activitat i amb un marge de 
temps prudencial, procedir a la neteja de duplicats, notes adhesives, 
esborranys i de qualsevol altre tipus d’element considerat com a documentació 
de treball. L’objectiu és conservar sols els documents que permetin 
comprendre en la seva globalitat l’objecte de l’activitat. Per aquest tipus 
d’expedients es recomana sol·licitar assessorament a l’arxiver/a del Consell 
Comarcal.    
 
Article 7. Funcions del Registre de Destrucció de D ocuments 
La funció del Registre de Destrucció de Documents és deixar constància de 
les destruccions de documents portades a terme al Consell Comarcal de l’Alt 
Penedès. 
 
Article 8. Contingut del Registre de Destrucció de Documents 
1. El Registre de Destrucció de Documents es crea en suport electrònic. 
S’annexa, com a Annex I, el fitxer electrònic mitjançant el qual es gestionarà 
aquest Registre. 
2. El Registre de Destrucció de Documents del Consell Comarcal conté els 
camps següents: 

a) Número d’expedient d’eliminació 
b) Codi de Taula d’Avaluació i Accés Documental (TAAD) o data de la 

resolució de la Comissió Nacional d’Accés, Avaluació i Tria 
Documental (CNAATD) 

c) Títol de la sèrie documental 
d) Any o dates extremes  
e) Àrea o servei productor  
f) Volum i suport de la documentació destruïda expressada en número 

de capses d’arxiu definitiu o de metres lineals. 
g) Data de l’acord de destrucció  
h) Data de la destrucció 
i) Existència de suport de substitució i descripció d’aquest suport 
j) Observacions 

 
Article 9. Gestió del Registre de Destrucció de Doc uments 
La responsabilitat de la gestió, la conservació i actualització del Registre és 
el/la secretari/ària de la Comissió d’Accés, Avaluació, Tria i Eliminació de 
Documentació del Consell Comarcal de l’Alt Penedès.  
Cada any s’hauran d’extreure els assentaments que s’hagin realitzat durant 
l’any en el Registre i serà signat pel secretari/ària del Consell Comarcal de l’Alt 
Penedès i el/la secretari/ària de la Comissió d’Accés, Avaluació, Tria i 
Eliminació de Documentació del Consell Comarcal de l’Alt Penedès. D’aquest 
document se’n donarà compte a la Comissió Nacional d’Accés, Avaluació i 
Tria Documental.  
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Article 10. Publicitat i accés al Registre de Destr ucció de Documents  
7.1. Les dades que figuren en el Registre són públiques amb les excepcions 
establertes per la normativa relativa a la protecció de dades personals. 
Qualsevol persona física o jurídics interessada pot obtenir la informació que hi 
conté, d’acord amb el que disposa la Llei 26/20120, del 3 d’agost, de règim 
jurídic i de procediment de les administracions públiques de Catalunya i la Llei 
20/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques 
i del procediment administratiu comú.  
7.2. El Registre ha d’estar a disposició de consulta de la Comissió Nacional 
d’Accés, Avaluació i Tria Documental (CNAATD) i de la Inspecció del 
Departament corresponent en matèria de cultura.  
7.3. La Comissió Nacional d’Accés, Avaluació i Tria Documental (CNAATD) i 
les persones interessades podran sol·licitar per escrit l’expedició de 
certificacions sobre les dades que figurin en el Registre, en els termes 
establerts a la Llei orgànica 15/1999, de 13 de desembre, de protecció de 
dades de caràcter personal, quan sigui el cas. 
 
Disposicions finals 
 
Primera 
Aquest Reglament, un cop aprovat definitivament, no entrarà en vigor fins que 
hagi transcorregut el termini de quinze dies hàbils previst a l’article 65.2 de la 
Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local. 
 
Segona 
Des de l’entrada en vigor d’aquest Reglament les eliminacions que s’hagin 
realitzat, les quals s’hauran anotat en un registre provisional no oficial, 
quedaran integrades en el Registre de Destrucció de Documents del Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès.” 
 

2- Sotmetre l’expedient a informació pública i audiència als interessats, per 
un període de trenta dies, a efecte de formulació de reclamacions i/o 
suggeriments, mitjançant edicte per publicar al DOGC, en el BOP, al 
web i al tauler d’anuncis del Consell Comarcal. En cas que no es 
presentin reclamacions en el període d’informació pública, l’aprovació 
esdevindrà definitiva amb caràcter automàtic, sense necessitat 
d’adoptar un nou acord i serà el text publicat íntegrament en el BOP, 
anunciant al DOGC les referències del BOP en que s’hagi publicat el 
text. No entrarà en vigor fins que hagi transcorregut el termini de quinze 
dies hàbils previst a l’article 65.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases de règim local.  

 
INTERVENCIONS: 
 
President: 
En tot cas, només hi ha una modificació en quant a la pròpia proposta. On 
posa els membres que formen part de la Comissió, on diu el gerent, s’ha de 
canviar el nom per senyor Francesc Rosell. 
En quant a la resta, el conseller Raimon Gusi explicarà la proposta. 
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Vicepresident quart, senyor Raimon Gusi: 
Efectivament, una vegada constituïda la Comissió, es va fer paral·lelament el 
procediment per la creació del Registre i l’aprovació del reglament. De manera 
que l’entrada en vigor fes que les actuacions que es realitzessin restarien 
pendents de la inscripció definitiva una vegada aprovat aquet reglament que 
es proposa avui per la seva adopció definitiva. 
S’ha reunit en diverses ocasions la Comissió d’estudi de l’avantprojecte del 
reglament. I també s’ha passat pel tràmit dels punts d’informació pública del 
Consell d’Alcaldes.  
I avui, una vegada retornada a la Comissió, avui ho passem pel Ple. 
Bàsicament es tracta de que com vostès saben, el cicle de vida dels 
documents consta de tres etapes. La generació, la conservació i la destrucció. 
La destrucció es refereix quan uns documents ja són obsolets i no tenen cap 
tipus de necessitat i per tant, seguint la legislació vigent, evidentment, es 
procedeix a la seva destrucció. 
L’objectiu principal del reglament es centra doncs en la última d’aquestes 
fases, en concret en la destrucció de documents que hagin finalitzat en el seu 
ús i es garantia que cap document públic sigui eliminat sense seguir la 
normativa i el procediment establert. Perquè si no ho féssim així, això seria 
tipificat com a infracció greu o molt greu de manera que es podia donar lloc a 
sancions administratives. 
Per tant, el procediment indicat en el reglament és el que marca la normativa i 
hem tingut en compte diversos precedents i documentacions relatives al 
reglament del Consell Comarcal del Vallès Oriental, el manual d’avaluació de 
l’Ajuntament de Barcelona, la instrucció del propi Ajuntament de Barcelona, 
instruccions de la Universitat Pompeu Fabra, també de la Universitat 
Politècnica de Catalunya i evidentment, els procediments, recomanacions i 
consideracions de la Comissió nacional d’accés, avaluació i tria documental de 
la Generalitat de Catalunya. 
Cal insistir que la eliminació sempre es farà en expedients tancats. I el 
reglament està fet seguint les directrius i recomanacions de la Comissió 
nacional d’accés, avaluació i tria de documents, que és qui marca els terminis 
de conservació dels documents, després d’avaluar-ne els seus valors 
administratius, jurídics, fiscals o culturals/històrics. 
De manera que, resumint, i també d’acord amb la pròpia composició de la 
comissió dels serveis d’arxiu del Consell Comarcal i de l’Arxiu Històric 
Comarcal, doncs seguirem una normativa, aquest reglament, perquè procedim 
d’una banda, a eliminar documentació obsoleta, que fa nosa aquí a baix als 
arxius que tenim a la casa i que ja ha passat molt de temps, però per altra 
banda, garantir que tots els documents que s’han de conservar legalment es 
conservin tots, i en aquest sentit, portarem un rigorós registre que vagi anotant 
quin document es destrueix, quines còpies queden, etc., etc.  
Per la qual cosa demanem l’aprovació favorable en quest Ple. 
 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per unanimitat dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC, del PP, de la CUP-PA i 
d’ICV-EU-A-E. 
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(S’incorpora a la sessió el conseller Marcel Gabarró Casanovas, del grup 
comarcal del PSC) 
 
 
3- Aprovació inicial del Reglament del registre comarcal d’entitats 
d’interès públic 
 
Atès que el Reglament orgànic del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, que va 
entrar en vigor el dia 30 de maig de 2012, regula en el seu article 73 la 
participació d’entitats al Consell Comarcal de l’Alt Penedès. 
 
Atès que el Ple en sessió de 18 d’abril de 2013, va aprovar deixar sobre la 
taula per unanimitat dels consellers presents del grups polítics comarcals de 
CIU, del PSC-PM, d’ERC, de la CUP-PA i d’ICV-EU-A-E, la moció que 
presentava el grup comarcal de la CUP-PA per a la promoció de la participació 
a les institucions comarcals. 
 
Atès que en la Junta de Portaveus, convocada el passat 2 de maig de 2013, 
es va prendre el compromís de donar compliment a la participació de les 
entitats en el sí del Consell Comarcal, tenint en compte l’article 73 del ROC en 
el sentit que, en aquest precepte, es reconeix i garanteix el dret de participació 
de totes les entitats inscrites en el Registre Comarcal d’Entitats d’Interès 
Públic. 
 
Atès que el Ple de 16 de maig de 2013 va aprovar designar la comissió 
informativa d’Economia i Hisenda com a comissió d’estudi encarregada de 
donar el vist-i-plau al text de l’avantprojecte de Reglament del Registre 
Comarcal d’Entitats d’Interès Públic del Consell Comarcal de l'Alt Penedès, i, 
amb el seu informe i el del Consell d’Alcaldes es pugui sotmetre a l’aprovació 
inicial del Ple del Consell Comarcal de l’Alt Penedès. 
 
Atès que el 20 de juny de 2013 es reuneix la Comissió per donar la lectura 
definitiva del Reglament del registre comarcal d’entitats d’interès públic del 
Consell Comarcal, i si escau, donar-ne trasllat a la Comissió Informativa 
d’Economia i Hisenda del text definitiu per a la seva aprovació inicial, previ 
informe del Consell d’Alcaldes, el qual en sessió de 27 de juny de 2013, es va 
donar per informat favorablement. 
 
Vist l’informe emès per la secretària. 
 
Vist el que disposen els articles 22.2d, 49, 70.2, de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, 
reguladora de les bases del règim local, i dels articles 55 a 57 del Reial decret 
legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de les 
disposicions legals vigents en matèria de règim local. 
 
Vist el que disposa l’article 178 i 179 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 
d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. L’article 63 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens 
locals, aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny. 
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Vist el que disposen els articles 14.2c del Decret Legislatiu 4/2003, de 4 de 
novembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de l’Organització Comarcal 
de Catalunya, 
 
S’ACORDA: 
 

1- Aprovar inicialment el Reglament del registre comarcal d’entitats 
d’interès públic el text íntegre del qual és el següent: 

 
 
“REGLAMENT DEL REGISTRE COMARCAL D’ENTITATS D’INTER ÈS 
PÚBLIC 
 
INDEX 
Preàmbul 
Article 1. Objecte i finalitat 
Article 2. Entitats i associacions que poden inscriure’s 
Article 3. Organització del Registre 
Article 4. Inscripció 
Article 5. Altes, modificacions i baixes 
Article 6. Drets de les entitats i associacions inscrites 
Disposicions finals 
 
Preàmbul 
Aquest Reglament es redacta amb motiu de l’aprovació del nou Reglament 
Orgànic Comarcal que es troba vigent des del dia 30 de maig de 2012, el qual 
preveu en el seu article 73 el dret de participació de totes les entitats inscrites 
en el Registre Comarcal d’Entitats d’Interès Públic, que a tal efecte elaborarà 
el Consell Comarcal.  
Des de totes les administracions públiques es promouen polítiques de foment 
de l’associacionisme, com un element necessari per al bon funcionament 
democràtic i participatiu de la vida quotidiana, com és el teixit associatiu. 
La comarca de l’Alt Penedès compta amb un important entramat associatiu, 
per la qual cosa es vol impulsar des d’aquest Consell Comarcal la participació 
de les entitats en els assumptes públics, complementant la legitimitat del 
sistema representatiu. 
 
Article 1. Objecte i finalitat 
1. El Registre Comarcal d’Entitats d’Interès Públic té per objecte conèixer el 
nombre d’entitats i associacions de la comarca, així com llurs finalitats i 
representativitat, a fi i efecte de fer possible una política de suport i foment de 
l’associacionisme i de la participació ciutadana. 
La inscripció de les entitats i associacions en aquest Registre ha de permetre: 
• actualitzar de manera permanent i sistemàtica les dades de totes les entitats i   
associacions inscrites. 
• conèixer els seus objectius i la seva representativitat. 
• observar la seva implantació social. 
• col・laborar de manera generalitzada en la seva projecció i difusió. 
• propiciar la seva participació activa en els assumptes públics. 
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2. La finalitat d’aquest Reglament és garantir el dret de participació de totes les 
entitats de la comarca d’interès públic inscrites en el Registre Comarcal 
d’Entitats d’Interès Públic. 
3. L’entitat, considerada com unió de diferents membres, formada tant per 
persones físiques com jurídiques, que desenvolupa una funció associativa que 
justifica la seva agrupació, per a la consecució més eficaç dels seus objectius i 
per a la defensa dels seus interessos. 
4. S’entén que l’interès públic radica en la defensa, el foment o la millora dels 
interessos generals o específics de l’agrupació. 
5. Les entitats, també podran ser declarades d’utilitat pública quan en elles 
concorrin els requisits exigits en Reial Decret 1740/2003, de 19 de desembre, 
sobre procediments relatius a associacions d’utilitat pública, i tramitin el 
procediment per a obtenir l’esmentada declaració. 
 
 Article 2. Entitats i associacions que poden inscri ure’s 
1. Poden obtenir la inscripció en el Registre Comarcal d’Entitats d’Interès 
Públic les entitats i associacions sense ànim de lucre, que estiguin legalment 
constituïdes i que tinguin el seu domicili social a la comarca de l’Alt Penedès, 
l’objecte de les quals sigui la defensa, el foment o la millora dels interessos 
generals o sectorials dels veïns/es d’aquesta comarca.  
2. En particular, es podran inscriure les associacions de veïns i veïnes, les de 
famílies, pares i mares d’alumnes, les entitats culturals, esportives, recreatives, 
juvenils i de lleure, les de solidaritat, les de l’àmbit de la salut i les de l’àmbit 
social, les sindicals, polítiques, empresarials, professionals i qualsevol altra de 
similar. 
Tindran la mateixa consideració d’entitats aquells grups polítics o coalicions 
electorals que tinguin almenys un regidor o regidora en un dels municipis de la 
comarca. 
3. S'hi podran inscriure altres entitats i associacions d’àmbit comarcal, 
provincial, autonòmic o estatal, legalment constituïdes, que disposin de 
delegació oficial a la comarca i que realitzin activitats adreçades a la defensa, 
foment o millora dels interessos generals o sectorials dels  ciutadans/es de la 
comarca. 
4. Així mateix, excepcionalment, podran inscriure's les plataformes, els 
moviments socials i veïnals de la comarca, sempre que gaudeixin de 
l’emparament de dues entitats inscrites en el registre d’entitats i, que comptin 
amb un mínim de 25 persones veïnes de la comarca, acreditades amb les 
signatures corresponents, noms i cognoms, adreces i DNI o document 
equivalent, així com el nom i l’adreça de la persona a la qual s’hagin de fer les 
notificacions corresponents. 
5. En cap cas s’acceptarà la inscripció d’entitats i associacions que, 
directament o indirecta, promoguin, impulsin o fomentin valors o actituds 
discriminatòries, sexistes, xenòfobes o violentes en les seves actuacions. 
 
Article 3. Organització del Registre 
1. El Registre d’entitats comarcals, la custòdia del qual la tindrà el conseller o 
consellera al qual li delegui el President, no tindrà caràcter de Registre públic, i 
únicament tindrà efectes entre les entitats i el Consell, per la qual cosa no se’n 
podran obtenir certificacions, únicament als efectes acreditatius de la seva 
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existència. Per tant, els certificats emesos no tenen el caràcter de document 
públic sinó que acrediten únicament la condició de la inscripció i la naturalesa 
de l’associació/entitat inscrita. 
2. El Registre Comarcal d’Entitats d’Interès Públic estarà compost d’un fitxer 
que contingui les dades esmentades en l’article 4.1 i llurs corresponents 
modificacions. 
3. Les dades del Registre estan sotmeses a les restriccions que en tot moment 
contingui la normativa vigent en matèria de protecció de dades de caràcter 
personal. 
4. En relació amb les dades que figuren al Registre, el Consell Comarcal pot: 

• Efectuar una classificació funcional de les entitats i associacions atenent 
a la seva naturalesa i finalitats principals. 

• Donar tractament informatitzat a les dades. 
• Fer ús de les dades generals per fer investigacions, publicacions o 

estudis referits a la realitat associativa de la comarca. 
 
Article 4. Inscripció 
1. Les inscripcions es faran a sol·licitud de les entitats mitjançant un imprès 
normalitzat que hauran de presentar al Registre General del Consell Comarcal 
de l’Alt Penedès i hauran d’aportar les següents dades i documentació: 

1. Estatuts reguladors de l’entitat. 
2. Número d’inscripció en el Registre General d’Associacions 

corresponent, o en qualsevol altre que sigui preceptiu, o 
certificació de presentació de la sol·licitud d’inscripció a 
l’esmentat Registre. 

3. Domicili de la seu social de l’entitat. 
4. Certificació del nombre de socis de l'entitat. 
5. Pressupost de l'any en curs de l’entitat. 
6. Programa d’activitats de l'any en curs de l’entitat. 
7. Certificat del Secretari/a de l'entitat amb el nom i dades de 

contacte de les persones que conformen la Junta Directiva i 
fotocopia del document d'identitat. 

La inscripció es podrà efectuar per mitjans electrònics, així com la presentació 
de qualsevol altra  documentació que sigui necessària. 
Els ajuntaments i el Consell Comarcal, via extranet, podran compartir les dades 
relatives a les entitats inscrites, amb la finalitat de facilitar la transmissió 
electrònica de les anotacions.  
Resten exemptes de presentar aquesta documentació aquelles entitats les 
dades de les quals es puguin obtenir de Registres municipals i/o el Registre 
General de Dret i d'Entitats Jurídiques del Departament de Justícia de la 
Generalitat de Catalunya, mitjançant accés electrònic i, en base, si escau, a la 
subscripció dels convenis. 
Les plataformes, moviments socials i veïnals hauran d'aportar la documentació 
següent: 

• Manifest fundacional 
• Relació d'entitats adherides (en el cas que hi siguin) 
• Nombre d'adhesions 
• Dades de contacte dels representants 
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2. Les entitats inscrites en el Registre estaran obligades, durant el mes de 
gener de cada any, a notificar al Registre les modificacions produïdes en les 
dades registrals, i en especial, el nou pressupost i el nou programa d’activitats.  
Si en l’esmentat termini alguna entitat incompleix aquesta obligació, el Consell 
podrà donar-la de baixa del Registre, sense necessitat de més tràmits.  
 
Article 5. Altes, modificacions i baixes 
1. Dintre dels trenta dies següents a la recepció de la sol·licitud d’inscripció, 
degudament acompanyada de la documentació esmentada, llevat que aquest 
termini s’hagi d’interrompre per la necessitat d’aportar documentació no inclosa 
inicialment o d’esmenar deficiències, el Consell notificarà a l’entitat la inscripció 
i el numero d’inscripció assignat, moment a partir del qual es considerarà 
donada d’alta a tots els efectes. En qualsevol cas, una vegada transcorregut 
l’esmentat termini sense resolució expressa, s’entendran inscrites en el 
Registre, sempre i quan reuneixin les condicions per a la seva inscripció. 
2. Quan l'entitat o associació tingui només sol·licitada la inscripció en el 
Registre General d’Associacions de la Generalitat de Catalunya o en qualsevol 
altre registre que correspongui, la seva inscripció en el Registre Comarcal 
tindrà caràcter provisional per un període de sis mesos, transcorreguts els 
quals passarà a tenir caràcter definitiu si ha aportat la documentació 
acreditativa de la inscripció en el registre corresponent. Altrament, causarà 
baixa en el Registre. 
3. Causaran baixa en el Registre, previ el tràmit d’audiència corresponent, les 
entitats/associacions que incorrin en algun dels supòsits següents: 

• la manca de comunicació de les modificacions que afectin les dades que 
consten en el Registre. 

• la no actualització de les seves dades anuals quan el Consell Comarcal 
els ho requereixi expressament i no hagin atès aquest requisit. 

• la pèrdua dels requisits necessaris per accedir al Registre. 
• l’incompliment de les obligacions contingudes en aquest Reglament. 

Així mateix, es donaran de baixa en el Registre les entitats/associacions que 
es dissolguin i les que ho sol·licitin de forma expressa. 
 
Article 6. Drets de les entitats i associacions ins crites 
Les entitats i associacions inscrites gaudiran, sempre que ho sol·licitin per 
escrit i de forma expressa, dels drets següents: 

• Informació sobre els aspectes d’iniciativa comarcal que, per raó de la 
matèria, puguin ser del seu interès, com pot ser el rebre, mitjançant 
sistemes telemàtics, les convocatòries dels òrgans col·legiats 
municipals, les sessions dels quals tinguin la qualificació de públiques, 
quan a l’ordre del dia hi figurin qüestions relacionades amb els objectius 
de l’entitat/associació. En els mateixos supòsits i mitjans poden rebre les 
resolucions i acords adoptats, així com les altres informacions puntuals 
que aquest exposi o divulgui, sempre que siguin d’interès per 
l’entitat/associació atesos els seus objectius. 

• Participar en els òrgans comarcals, en els temes establerts 
reglamentàriament. 
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• Obtenir informació prèvia a l’aprovació dels pressupostos del Consell 
Comarcal, prèvia petició.  

• Fer propostes motivades d’inclusió d’un determinat punt a l’ordre del dia.  
• Podran plantejar precs i preguntes a les sessions ordinàries del Ple del 

Consell Comarcal, sempre que prèviament presentin per escrit els seus 
precs i/o les seves preguntes davant la pròpia Corporació, amb una 
antelació mínima de deu dies a la celebració de cadascuna de les dites 
sessions ordinàries, als efectes de permetre una major participació en 
les dites sessions ordinàries del Ple del Consell Comarcal, a través de 
les diverses entitats associatives de la comarca. Es limitarà els precs i/o 
preguntes que cadascuna de les entitats associatives podran presentar 
davant les sessions ordinàries del Ple del Consell Comarcal a una per 
entitat i per sessió ordinària i únicament s’admetran les mateixes 
sempre que estiguin directament relacionades amb les competències i/o 
gestió comarcal.  
Aquests precs i/o preguntes seran atesos i/o respostos únicament per la 
presidència del Consell Comarcal, podent aquest delegar la resposta en 
aquell/a conseller/era que hagi gestionat la temàtica objecte de la gestió 
plantejada.  
Tanmateix, totes les entitats poden consultar a la web del Consell 
Comarcal les actes del Ple.  

• Rebre ajuts econòmics, del Consell Comarcal, dins de les seves 
lògiques limitacions, dins les convocatòries i processos corresponents, o 
en base a convenis, podrà donar suport de caràcter econòmic, 
mitjançant subvencions a les activitats de les entitats registrades que ho 
sol·licitin sempre que reuneixin els requisits exigits. 

• Divulgació per part del Consell Comarcal dels convenis i dels ajuts 
econòmics de les entitats i associacions en els espais de 
comunicació/informació comarcals (web, guies municipals, agendes 
d’actes, etc...), previstos per a tal fi.  

 
Disposició final 
1. Aquest Reglament entrarà en vigor una vegada es publiqui al BOP i hagi 
transcorregut el període de 15 dies des de que es comuniqui a l’Administració 
General de l’Estat i a la Generalitat de Catalunya. 
2. Amb l’aprovació d’aquest Reglament resta derogada tota normativa anterior 
que en pugui fer referència. 
3. En tot allò no previst en el present reglament li serà d’aplicació el ROC, i de 
forma subsidiària, la normativa del règim jurídic de les administracions 
públiques i del procediment administratiu comú, la normativa de règim local i el 
Decret 206/1999, de 27 de juliol, pel qual s’aprova el reglament d’organització i 
funcionament del Registre d’associacions i, els articles 232 a 236 del RD 
2568/1986, de 28 de novembre, pel que s'aprova el Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals.” 
 

2- Sotmetre l’expedient a informació pública i audiència als interessats, 
per un període de trenta dies, a efecte de formulació de reclamacions 
i/o suggeriments, mitjançant edicte per publicar al DOGC, en el BOP, al 
web i al tauler d’anuncis del Consell Comarcal. En cas que no es 
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presentin reclamacions en el període d’informació pública, l’aprovació 
esdevindrà definitiva amb caràcter automàtic, sense necessitat 
d’adoptar un nou acord i serà el text publicat íntegrament en el BOP, 
anunciant al DOGC les referències del BOP en que s’hagi publicat el 
text. No entrarà en vigor fins que hagi transcorregut el termini de quinze 
dies hàbils previst a l’article 65.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases de règim local.  

 
 
INTERVENCIONS: 
 
Consellera de Transparència pública, senyora  Maria Josep Tuyà: 
El Reglament Orgànic Comarcal, vigent des del 30 de maig del 2012, preveu la 
possibilitat del dret de participació de les entitats d’interès públic. I per portar a 
terme l’exercici d’aquest dret, cal que es procedeixi a la seva inscripció en un 
registre comarcal. I per poder inscriure’s en un registre comarcal cal que a la 
vegada procedim a regular-lo.  
En aquest sentit es va crear la comissió d’estudi, que va ser l’encarregada de 
redactar el projecte de reglament. I va ser presentada aquesta proposta al 
Consell d’Alcaldes del 27 de juny, com a requisit previ per tal de que aquest 
plenari procedís a la seva aprovació inicial. 
Com a característiques bàsiques d’aquest reglament, cal dir que les entitats 
que poden inscriure’s al Registre són entitats i associacions sense ànim de 
lucre, legalment constituïdes i que el seu domicili social sigui a la comarca de 
l’Alt Penedès. El seu objecte, la defensa, el foment, la millora dels interessos, 
tot relacionat amb temes de la comarca.  
El més significatiu potser d’aquestes entitats seria que les plataformes, 
moviments socials i veïnals de la comarca, també podrien procedir a la seva 
inscripció; sempre i quan compleixin dos requisits: Que els emparin dues 
entitats inscrites en el Registre i que comptin amb un mínim de 25 persones. 
També el reglament preveu quines són aquelles entitats que quedarien 
excloses. Com no pot ser d’altra manera, aquelles que fomenten valors o 
actituds discriminatòries, sexistes, xenòfobes o violentes en la seves 
actuacions.  
I les entitats aquestes hauran de sol·licitar al Registre general del Consell 
Comarcal la seva inscripció.  
Per tal d’agilitzar una mica la documentació i demés, i a proposta de la mateixa 
comissió d’estudi, es va procedir a dir que aquelles entitats que estiguessin 
inscrites en els ajuntaments respectius i que complissin amb tota la 
documentació, no caldria que presentessin tota aquesta documentació. 
Sempre i quan es faria un conveni entre els ajuntaments que tinguessin 
registres i el Consell Comarcal. 
Lo més important d’aquest reglament, que són els drets. Entre aquests hi ha 
informació d’iniciativa comarcal, la participació en els òrgans comarcals, la 
informació prèvia en l’adopció dels pressupostos, fer propostes motivades 
d’inclusió d’un determinat punt de l’ordre del dia, poden plantejar precs i 
preguntes, sempre i quan ho facin amb una antelació que he descrit abans, 
participar en les convocatòries de subvenció. I una pastilleta que posi entitats, 
amb totes les seves referències. 



ACTA NÚM. 6/2013 
P250713 

 20 

 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Ramon Carbonell: 
D’aquest reglament que s’aprova, primer volem constatar una cosa que hem 
notat que ha passat durant el procés.  
En primer moment, semblava que quan parlem de participació sempre costa 
una mica de que no s’hagi de canalitzar tot a través dels partits polítics, quan 
estem parlant d’institucions públiques, això s’ha vist una mica en el debat. 
Però de mica en mica, s’ha anat debatent i hem anat arribant a punts d’acord.  
També ens hem trobat clarament que, a diferència del que fa el reglament amb 
el tema del gerent, quan parlem de com s’ha d’escollir un gerent, tot és més 
fàcil, que hi ha menys punts que ho regulen, quan parlem de participació 
ciutadana, no només hi ha molts punts que encorseten molt i que limiten molt 
les possibilitats de fer alguna cosa, sinó que a més a més, amb el reglament, 
d’alguna manera, encara es limita més. 
No obstant, també volem dir que nosaltres vàrem fer aportacions. Vàrem ser 
dels pocs grups que vàrem fer aportacions i vàrem treballar una sèrie de 
propostes. Algunes van quedar descartades perquè el reglament no les 
admetia, però d’altres sí que s’han incorporat. I per tant, en aquest sentit, sí 
que volem agrair l’esforç de que s’hagin incorporat; tant de tota la comissió, 
com també del personal i dels tècnics de l’administració, del Consell Comarcal, 
doncs que s’han posat a favor. 
Destacar el tema de que els registres es puguin facilitar a la ciutadania. Que 
pugui ser a través dels ajuntaments i que es puguin creuar dades d’entitats de 
la comarca. Que no hagis d’anar omplint papers a tot arreu, sinó que amb una 
sola entrada es pugui fer. 
També el tema de la transparència. De que quan una entitat rep una 
subvenció, quedi clar que es publicarà i que se sabrà quines entitats reben 
subvencions, en quins conceptes i tot això. D’una forma que no hagis d’anar 
preguntant, sinó que ho podràs fer més fàcil. 
Hi ha molta feina a fer en aquest sentit. Creiem que s’ha fet un pas. S’han 
obert noves vies a explorar i a caminar. I en aquest sentit, ens sentim 
copartíceps d’aquest procés. I hi votarem a favor. 
 

 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per unanimitat dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC, del PP, de la CUP-PA i 
d’ICV-EU-A-E. 
 
 
(S’incorpora a la sessió el conseller Cisco De la Cruz Muñoz, del grup 
comarcal del PSC i el senyor Carles Jiménez Morera, del grup comarcal del 
PP) 
 
4- Ratificació de l’acord de la Junta de Govern, de  4 de juliol de 2013, en 
relació al nomenament de representant del Consell C omarcal a la 
Fundació especial Pinnae.  
 
Atès que la Junta de Govern de 4 de juliol de 2013 va aprovar acceptar 
expressament ser patró de la Fundació especial Pinnae, la qual cosa implica 
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que el Consell Comarcal de l’Alt Penedès formarà part del patronat com a 
màxim òrgan de govern de la fundació. 
 
Atès el que disposa l’article 38 del Real Decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’Organització, funcionament i 
Règim jurídic de les entitats locals. 
 
S’ACORDA: 
 

1- Ratificar l’acord de la Junta de Govern, de 4 de juliol de 2013, següent: 
 

“Atès que el Ple del Consell Comarcal de l’Alt Penedès de 19 d’abril de 
2012 va nomenar un representant com a conseller general a l’Assemblea 
General de Caixa Penedès, designant com a titular al senyor Joan 
Raventós Pujadó. 
 
Atès que durant el mes de gener de 2013 va tenir lloc la darrera reunió del 
Consell d’Administració de la Caixa Penedès. Aquesta caixa d’estalvis ha 
quedat automàticament transformada en fundació especial, deixant 
d’existir com a Caixa Penedès, la qual cosa comporta la dissolució 
automàtica de tots els seus òrgans i l’òrgan de la comunitat autònoma que 
exerceix el protectorat de les caixes d’estalvis ha de nomenar una 
comissió gestora, a l’efecte d’aprovar els estatuts de la fundació especial; 
nomenar el patronat que ha de regir la fundació especial; fixar, si escau, el 
règim que correspongui per a l’amortització immediata de les quotes 
participatives sense dret de vot, així com adoptar els actes i acords que 
siguin necessaris per materialitzar aquesta transformació. 
 
Ates que per resolució de Departament d’Economia i Coneixement, 
ECO/61/2013, de 21 de gener, es nomenà la comissió gestora de la 
fundació de caràcter especial procedent de la Caixa d'Estalvis del 
Penedès, per reprendre els tràmits que la mateixa ja havia iniciat per a la 
seva transformació en fundació especial, tot fent ús i aprofitant la 
documentació i estudis ja realitzats o encarregats pels seus òrgans. 
 
Atès que l’antiga Caixa Penedès va néixer l’any 1913 promoguda per 
l’Associació Catòlica de Vilafranca, i es va fundar sota el nom Caja de 
Ahorros del Penedès, com una institució de caràcter social i benèfic. Des 
de llavors i durant 100 anys l’Obra Social ha esdevingut pel territori un pilar 
referent, de promoció de les activitats socials i culturals. 
 
Atès que en aquest procés de transformació es vol crear la Fundació 
especial Pinnae, la qual neix com hereva de l’antiga Obra Social de Caixa 
Penedès com a conseqüència dels canvis legislatius a Catalunya que 
afecten a les Obres Socials de les Caixes d‘Estalvi, i es constitueix en una 
nova fundació de caràcter especial per atendre les necessitats de la 
societat actual, contribuint al seu progrés, promovent l’emprenedoria, la 
dinamització econòmica i la cultura del seu territori.  
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Atès que la Fundació té per missió atendre les necessitats de la nostra 
societat: generant oportunitats per a la inserció laboral, afavorint la cohesió 
social i promovent la dinamització econòmica i cultural. Pinnae aspira a 
ser, dins del seu àmbit d’actuació territorial, un referent en l’impuls de la 
vida social i cultural i en el desenvolupament econòmic a través de la 
inserció laboral i l’emprenedoria. La Fundació vol actuar com un agent de 
transformació a favor dels col·lectius que més suport requereixen, donant 
un estímul clar a la millora social. 
 
Vista la Llei 9/2012, de 25 de juliol, de modificació del text refós de la Llei 
de caixes d'estalvis de Catalunya, ha establert la regulació essencial de la 
transformació de les caixes d'estalvis catalanes en fundacions especials i 
el règim d'aquestes. 
 
Vista la Resolució ECO/61/2013, de 21 de gener, per la qual es nomena la 
comissió gestora de la fundació de caràcter especial procedent de la Caixa 
d'Estalvis del Penedès. 
 
Vist el que disposa l’article 13 del Decret Legislatiu 4/2003, de 4 de 
novembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de l’Organització 
Comarcal de Catalunya. 
  
S’ACORDA: 
 

1- Acceptar expressament ser patró de la Fundació especial Pinnae, la 
qual cosa implica que el Consell Comarcal de l’Alt Penedès formarà 
part del patronat com a màxim òrgan de govern de la fundació. 

2- Designar al senyor Joan Raventós Pujadó com a representant del 
Consell Comarcal de l’Alt Penedès al patronat de la Fundació 
especial Pinnae. 

3- Sotmetre aquest acord a la ratificació del Ple.” 
 

2- Notificar el present acord a la Direcció general de Dret i d'Entitats 
Jurídiques del Departament de Justícia de la Generalitat de Catalunya i 
a la Fundació especial Pinnae. 

 
 
INTERVENCIONS: 
 
President: 
En tot cas, aquest punt de l’ordre del dia, si els si sembla bé, el debatrem com 
a tal. Jo intentaria, en el propi debat, separar lo que és ara la part d’aquest 
nomenament i la part de lo que són les mocions que debatrem després. Ho dic 
per no debatre el mateix dues vegades.  
I en tot cas, en quant a aquest punt, l’objectiu d’aquest Govern hagués estat, 
en tot cas, poder-ho fer directament per Ple. I no tenir que passar-ho primer per 
Junta de Govern. Perquè, en el fons és a qui correspon, al plenari d’aquest 
consell, fer els nomenaments. Però en tot cas, degut a la premura en que ens 
va arribar la notificació, de que havíem de nomenar el representant i acceptar 
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el formar part d’aquesta fundació, doncs ens va semblar que era millor fer-ho a 
través de Junta de Govern, a ratificar en el plenari. I no convocar un ple 
extraordinari en aquell moment. 
En tot cas, al Consell Comarcal se’l va convidar a formar part d’aquesta 
fundació, en base també al projecte, que em sembla que ja ho he explicat 
alguna vegada, al projecte d’emprenedoria, autoocupació i formació, que el 
Consell Comarcal vol tirar endavant a nivell de la comarca. 
És un projecte que el presentarem més endavant. Però que, en tot cas, té per 
objectiu anar a cada un dels municipis i, d’acord amb el SOC, poder entrar a 
fer xerrades i tallers per a la gent que està a l’atur. I a partir d’aquí, poder 
derivar cap a emprenedoria o autoocupació, en el cas que sigui, o cap a 
formació.  
En el cas d’emprenedoria i autoocupació, entenem que estarà bé que hi hagi la 
possibilitat de crèdits i microcrèdits per tal de tirar endavant aquests projectes. I 
aquí és on entra el fet de la fundació Pinnae. 
Bé, i aquest era una mica l’objectiu. I per això, en aquest cas, es designa a la 
persona del senyor Joan Raventós, pel fet de que ja formava part de la pròpia 
assemblea de l’extingida Caixa Penedès, i en representació del Consell 
Comarcal. I per tant, entenem que és la persona adequada. 
I aquest és el contingut de la proposta. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
A mi em sembla una mica surrealista que ens plantegin ara aquest tema, que 
va relacionat, evidentment, amb tota una sèrie de mocions que hi han al 
darrere, en relació a aquesta fundació i a tota aquesta història. Quan el que 
s’està qüestionant és la legalitat o la idoneïtat d’aquesta fundació i els 
processos opacs, per no dir gairebé clandestins, amb els que s’han fet aquest 
tipus de nomenaments.  
I ara, que a nosaltres ens demanin que aprovem això. Lògicament, hem de dir 
que no. Hem de dir que no. Independentment de la persona. No és una qüestió 
sobre qui és o no, sinó sobre el sistema i el mecanisme en el que s’està fent tot 
aquest procés.  
Per tant, no comptin amb el nostre vot. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Ramon Carbonell: 
Realment, aquí potser ens hem equivocat alguns a no acceptar que passes 
això per Junta de Govern, però en tot cas, si no estem equivocats  un 
procediment, que és un a convocatòria extraordinària i urgent de Ple, que en 
aquest cas s’hagués pogut aplicat, i potser ara no estaríem discutint segons 
quines coses.  
Això per una banda.  
Després, hem d’aprovar un representant, amb tots els respectes, que ha vingut 
en dues comissions que s’han fet aquí en el Consell Comarcal. A les dues 
comissions ens ha explicat un projecte de futur. Però en la primera comissió 
que s’havia d’explicar com havia anat l’assemblea, què s’havia decidit, com 
havia anat... Podia haver portat, fins i tot, les actes, els acords, què s’havia 
votat,... Això no ho va fer. I aquesta era la funció que se li demanava al senyor 
Joan Raventós en primera instància. De fet ens va explicar moltes coses i va 
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parlar molt bé de la caixa i del centenari i tot un relat que bé, que ja està a la 
comissió informativa.  
Però en aquest cas, i personalment, com a representant de la CUP, se li va 
demanar doncs que molt bé, que tot aquest debat, tot aquest futur d’aquesta 
fundació, que estava molt bé que el plantegés allà a la comissió, però que no 
era el lloc. I que el lloc de debatre el futur d’aquesta fundació, com havia de ser 
i quins paràmetres, aportar idees de com havia d’anar, entre altres àmbits, 
havia de ser en el marc del Ple, i en el marc de tots els grups. 
Això és, tot i haver-se dit, després, sobtadament, han anat les coses com han 
anat. Sobtadament, es va haver d’aprovar. I  ara estem aquí ratificant un acord. 
En altra instància, perquè suposem que el senyor Joan Raventós sabia alguna 
cosa, pel que va dir... un moment, que ho busco... 
A la primera comissió informativa, el senyor Joan Raventós ja va dir que 
s’estava treballant alguna cosa de la fundació, que no tenien clar el nom, però 
que s’estava treballant la idea. Per tant, hi havia un coneixement de que les 
coses es movien. De fet, hi havia una llei, de fa un any que es va aprovar, que 
ja marcava uns terminis. I per tant, potser ens hem adormit un quants esperant 
que passessin els terminis. Però aquí, entenem que el representant que vàrem 
designar no ha fet satisfactòriament la seva feina de representar-nos. Havia de 
traspassar-nos tota la informació que ens havia de passar. 
I a més a més, el que acaba de dir ara el senyor Olivella, si aquesta fundació 
ha de servir per fer xerrades i tallers per a gent que està en el atur, d’aquí 
sortirem... 
No, perdó, no ha dit això. Perdó. Ha dit que hem de donar-hi suport per un 
projecte futur, que encara no coneixem, que, entre altres coses, es parla de fer 
xerrades i tallers a la gent que està a l’atur. Això està bé, però amb això no 
sortim de la crisi. 
I després també hi ha el tema dels microcrèdits, que és la part gran d’aquesta 
fundació. Que s’ha explicat. Però bé, una mica estarà sotmesa a la voluntat de 
com funcioni i de com es governi aquesta fundació.  
Per no anar-me molt, el nostre grup no donarà suport a la ratificació del senyor 
Joan Raventós. Hagués estat més idoni buscar, parlar i mirar de trobar un 
candidat de consens. 
I bé, si no es fa ara, es pot fer en el futur. Dient si s’ha de reposar o el que 
sigui. En tot cas, no ho ratifiquem. 
 
President: 
Gracies. En tot cas, senyor Carbonell, només matisar que el projecte, en quan 
al tema d’emprenedoria, autoocupació i informació és un projecte del Consell 
Comarcal. En tot cas, cerca el suport dels microcrèdits i dels crèdits perquè 
tingui sentit. Una mica d’aclariment d’això. 
I en tot cas, evidentment, que és un nomenament, que en tot cas, en un futur, 
sempre es pot canviar per acord de plenari. 
I per tant, en aquest sentit, no hi ha cap problema. 
 
Portaveu del PP, conseller senyor Lluís Fernando Caldentey: 
Nosaltres farem menció a la Llei 9/2012 del 25 de juliol de modificació del text 
refós de la Llei de Caixes d’Estalvis de Catalunya. 
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I voldria afegir que aquesta llei entra en vigor d’endemà d’haver estat publicada 
en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya. Això com a introducció.  
L’objecte de les fundacions especials, entre elles de Pinnae, d’acord amb el 
que disposin llurs estatuts és l’administració dels fons per l’obra social. I els 
rendiments d’aquests fons s’han de dedicar exclusivament a l’obra social. 
Jo entenc que això és un bé per a la societat, per a la comarca i, si cal, per al 
Consell Comarcal. 
En quant al nomenament del senyor Raventós. Jo l’única crítica que faria, 
senyor president, és de que no s’ha fet una informació deguda. No hem tingut 
un coneixement exhaustiu d’aquest tema. Ens ha enganxat una mica amb 
outside a tots plegats. Això ho ha de reconèixer. Això és una queixa que faig 
pública. Crec que valia la pena tenir un contacte, enviar algun email, enviar 
alguna informació. Perquè jo, personalment, no en tenia ni idea. 
Llavors, en quan al nomenament del senyor Raventós, tenint en compte que el 
senyor Raventós ha estat a l’assemblea de Caixa Penedès, jo la considero a 
nivell personal, una persona amb solvència. És una persona que és exdiputat. 
Tinc entès que és exconseller comarcal de l’Alt Penedès. Senyor president, és 
així o no és així? 
 
President: 
Expresident. 
 
Portaveu del PP, conseller senyor Lluís Fernando Caldentey: 
Expresident, perdó. 
Bé, jo sabia que formava part d’aquesta entitat. 
Jo el valoro com un veterà polític del Penedès. A pesar de la manca 
d’informació que hem rebut per part del Consell Comarcal, nosaltres votarem a 
favor. 
 
Portaveu d’ERC, conseller senyor Pol Pagès: 
D’acord amb el que ha dit el president, i independentment de les mocions que 
es votaran després, nosaltres donem suport a la ratificació del nomenament del 
senyor Joan Raventós per aquesta responsabilitat. 
Al nostre parer, en l’època en que ha estat a l’assemblea de Caixa Penedès, 
ha rendit comptes com pertocava, aquí, al Consell comarcal. Amb matisos, 
podem dir-ho, d’acord amb el que deia potser el senyor Ramon Carbonell. Però 
bé, en aquest cas, doncs entenem que és una persona prou vàlida, que mereix 
la nostra confiança, com ja vàrem donar-li a la Junta de Govern. I, en aquest 
sentit, ratificarem el seu nomenament.  
 
El conseller del PSC-PM, senyor Servand Casas:  
Bé, nosaltres, en aquest sentit, no és qüestió ni de la persona, ni molt menys. 
Per nosaltres, el senyor Raventós és una persona que es pot considerar tant 
vàlida com sigui, però per nosaltres, hi ha una qüestió de fons, que no és tant. 
O sigui, no és menor. És qüestió de formes, de maneres, d’estils. Que ja heu 
dit anteriorment suficientment. Però, i per sobre de tot, nosaltres estem per la 
dissolució de la Pinnae.  
Per tant, semblaria un brindis al sol votar a favor d’una persona que nosaltres 
creiem que sigui, o no,  la representant del Consell Comarcal. Hem d’iniciar un 
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procediment per renovar-ho tot des del principi. I per tant, per nosaltres no té 
sentit. Per tant, no ho ratifiquem. 
 
President: 
En tot cas, només un aclariment, en el sentit de lo que deia el senyor 
Caldentey i lo que deia el senyor Carbonell.  
Jo ho he matisat, al principi, en el sentit de que es podia haver fet convocant 
un Ple extraordinari. Vostè mateix ho ha dit. Això es podia haver fet així. Però 
ens va semblar que es podia fer d’aquesta altra manera.  
És cert que també podíem haver convocat Junta de portaveus. També és cert. 
I aquí també ho podíem haver fet. I en tot cas, és responsabilitat meva. I per 
tant, em toca assumir-la, en aquest sentit.  
Però en tot cas, també dir que, en la Comissió informativa de dijous de la 
setmana passada, es va portar el punt a informació a la Comissió informativa. I 
es va informar de com havia anat el procediment. 
Per tant, la part aquesta s’ha fet. Però reconeixent la part anterior. 
Res més. Només era aquest l’aclariment. 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 17 vots a favor dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, d’ERC i del PP, i 12 vots en contra dels 
consellers presents dels grups polítics comarcals del PSC-PM, de la CUP-PA i 
d’ICV-EU-A-E. 
 
 
(Abandonen la sessió, els consellers comarcals Lluís Valls Comas, del grup 
comarcal del PSC,  el senyor Luís F. Caldentey Querol, del grup comarcal del 
PP, i el senyor Josep Anfruns Daví, del grup comarcal d’ICV-EU-A-E) 
 
 
5- Aprovar provisionalment la modificació de l’orde nança núm. 11 
reguladora del preu públic per a la prestació del s ervei de transport 
escolar col·lectiu no obligatori per alumnes escola ritzats a la comarca de 
l’Alt Penedès 
 
Atès que el Ple del Consell Comarcal de 18 d’abril de 2013 va aprovar 
provisionalment la modificació de l’ordenança núm. 11 reguladora del preu 
públic per a la prestació del servei de transport escolar col·lectiu no obligatori 
per alumnes escolaritzats a la comarca de l’Alt Penedès. 
 
Atès que l’esmentada ordenança ha esdevingut definitiva un cop transcorregut 
el període d’informació pública sense que s’hi hagi presentat cap reclamació ni 
suggeriment, i publicada íntegrament en el BOP de 27 de juny de 2013. 
 
Atès que un cop rebudes i valorades les sol·licituds dels alumnes que volen fer 
ús del servei de transport escolar no obligatori pel curs escolar 2013/2014, hi 
ha alumnes  als que no se’ls pot oferir els dos serveis diaris ja que l’horari 
d’entrada o sortida del centre escolar en què estan matriculats no coincideix 
amb l’horari de les rutes gestionades pel Servei d’Ensenyament. 
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Atès que l'actual ordenança no contempla et fet que des del CCAP no 
s’ofereixin els dos viatges diaris. 
 
Atès que cal regular la quantia del preu públic en els casos en que el CCAP 
només pugui oferir la possibilitat d’un sol viatge quan els horaris de la ruta i els 
del centre no siguin coincidents. 
 
Atès que durant el curs 12/13 hi ha hagut diverses famílies que han retornat 
cada mes el rebut emès per l’organisme de Gestió Tributària. 
 
Atès que l'actual ordenança no especifica l'import del recàrrec dels rebuts 
impagats, en concepte de despeses de devolució. 
  
Atesa la necessitat d’introduir unes modificacions pel proper curs escolar 
2013/2014 les quals contemplin tot l’exposat en els antecedents precedents. 
 
Atès que quan es modifiquen les ordenances, els acords de modificació 
hauran de contenir la nova redacció dels preceptes afectats i les dades de la 
seva aprovació i d’inici de la seva aplicació. 
 
Vist l’informe emès per l’Interventor i per la cap del servei d’Ensenyament del 
Consell Comarcal. 
 
Vist que el Text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals,  aprovat pel 
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març,  estableix en el seu article 47 el 
procediment per a l'establiment o modificació dels preus públics. 
 
S’ACORDA: 
 

1- Aprovar provisionalment la modificació de l’ordenança núm. 11 
reguladora del preu públic per a la prestació del servei de transport 
escolar col·lectiu no obligatori per alumnes escolaritzats a la comarca de 
l’Alt Penedès, amb el redactat i les tarifes següents: 

 
Article 3.1 s’afegeix el paràgraf següent: 
En els casos en que el CCAP només pugui oferir la possibilitat d’un sol viatge 
diari quan els horaris de la ruta i els del centre no siguin coincidents, la tarifa és 
la següent: 

Tarifa curs 2013-2014  
 Import Import Total IVA Preu viatge Preu curs 
 base IPC parcial aplicat  (177 dies) 
   0,96 € 0,10 € 1,06 € 187,62 € 

 
Article 4.6 Impagats 
On diu: Els rebuts impagats tindran un recàrrec corresponent a l’import per 
comissió de gestió. 
Ha de dir: Els rebuts impagats tindran un recàrrec corresponent a les despeses 
de devolució de rebuts de TENO de 10 €. 
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2- Exposar al públic en el tauler d’anuncis del CCAP els anteriors acords 
provisionals, així com el text complet de l’ordenança modificada durant 
el termini de trenta dies hàbils, comptats des del dia següent al de la 
publicació de l’anunci d’exposició en el Butlletí Oficial de la Província. 
Durant el període d’exposició pública de l’Ordenança, els qui tinguin un 
interès directe o resultin afectats, en els termes previstos a l’article 18 
del text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals aprovat pel 
Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, podran examinar 
l’expedient i presentar-hi les reclamacions que estimin oportunes. 
Transcorregut el període d’exposició pública sense haver-se presentat 
reclamacions, els acords adoptats restaran definitivament aprovats. 

3- En cas de no haver-se produït reclamacions, publicar al Butlletí Oficial 
de la Província els acords elevats a definitius, els quals entraran en 
vigor una vegada aprovats definitivament i publicats. Seran vigents 
mentre no s'acordi la seva modificació o derogació.  

 
 
INTERVENCIONS: 
 
Conseller d’Ensenyament, senyor Jordi Bosch: 
Bé, com molt bé s’ha comentat ja, per part de la secretària, el que fem en 
aquest punt, bàsicament, és modificar dos punts de l’ordenança número 15. 
Que són, com ja s’ha explicat, la modificació pel preu del servei de transport 
escolar no obligatori. Que ve motivat, ja tal com s’especifica, perquè de cara al 
curs vinent, hi ha alguns alumnes als quals no se’ls hi garanteix el viatge de la 
tarda. Per tant, si no es garanteix el viatge de tornada a la tarda, tampoc es pot 
exigir el pagament de l’ordenança completa. I el que es fa és fer-ho al 50%. 
I un altre punt és a la part d‘impagats, en que sí que ja estava especificat, però 
en aquest cas, el que no s’especificava és la taxa que es cobraria de recàrrec 
pel tema de gestió dels imports impagats. I s’ha cregut convenient especificar 
un preu fix perquè tampoc no doni peu a males interpretacions i a mals 
entesos. I també basant-nos amb aquesta ordenança el que apliquen en 
diferents consells comarcals, doncs la taxa que s’aplica són de 10 euros de 
recàrrec per de les despeses de devolució de rebuts. 
I res més. Simplement, modificar aquests dos punts d’aquesta ordenança per 
tenir-la vigent i poder-la aplicar correctament de cara al curs vinent. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Ramon Carbonell: 
Bé, ja ho vàrem dir en una comissió, però una mica dir això; que quan parlem 
dels impagats, que entenem que s’ha estudiat el cas, i que en tot cas es vetlli. 
Perquè si parlem de casos d’impagament per descuit o perquè la gent no paga 
a l’hora, doncs s’entén que hi hagi aquest tema.  
Però que si són impagaments per altres temes que puguin derivar-se de temes 
socials, doncs que entenem, i així es va dir, que s’estudiaran els casos per si 
potser no ha arribat a temps la beca que se’ls hi havia de donar, o el que sigui. 
 
President: 
Sí. Evidentment que sí, que això es té en cura. I hi ha la possibilitat d’això, dels 
abonaments per esperar la beca o inclús estudiant que no sigui una situació 
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d’impagament per situació social de la família que calgui una atenció especial 
en aquell moment. 
Per tant, això es tindrà en compte. 
 
El conseller del PSC-PM, senyor Servand Casas:  
Nosaltres voldríem remarcar que, en temes així econòmics, ja que tal com 
sempre hem dit, tenim una visió bastant diferent, ens abstenim sempre. 
Però voldríem remarcar, t’has avançat, el tema aquest de que clar, són la 
càrrega aquesta dels 10 euros per un impagament. Hauríem de mirar molt 
acuradament el motiu, perquè no sigui que ... Us demanem molta cura. Però ja 
heu manifestat que si. Però clar, en els temps que estem vivint, és una mica 
delicat. 
 
President: 
Gràcies senyor Casas. Ho tindrem en compte. 
 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 17 vots a favor dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, d’ERC, del PP i de la CUP-PA, i 9 
abstencions dels consellers presents dels grups polítics comarcals del PSC-
PM. 
 
 
(S’incorpora a la sessió el conseller Lluís Valls Comas, del grup comarcal del 
PSC, el senyor Luís F. Caldentey Querol, del grup comarcal del PP, i el senyor 
Josep Anfruns Daví, del grup comarcal d’ICV-EU-A-E) 
 
 

6- Nomenament de coordinador del grup polític comar cal de CIU  
 
Atès que el Ple del Consell Comarcal, en sessió de 20 de desembre de 2012, 
va aprovar la plantilla i la relació de llocs de treball amb les retribucions per a 
l’any 2013 assignades als llocs de treball,  amb efectes de l’1 de gener de 2013, 
i modificades pel Ple en sessió de 14 de març de 2013.  
 
Atès que en la plantilla es determinen les tres places de personal eventual de 
confiança que resten reservades al gerent, i a dos coordinadors: un coordinador 
de grup polític comarcal i un coordinador de govern.  
 
Atès que el Ple de 28 de juliol de 2011 va aprovar nomenar com a Coordinador 
del grup polític comarcal de CIU al senyor David de Yzaguirre Melendres, amb 
una retribució bruta anual de 7.728€, distribuïda en 14 mensualitats. 
 
Atesa la proposta del grup comarcal de CIU de substitució del senyor David de 
Yzaguirre. 
 
Vista l’existència de consignació suficient a les aplicacions 922.110000 i 
922.160000 del pressupost de 2013. 
 



ACTA NÚM. 6/2013 
P250713 

 30 

Vist el que disposen els articles 12.2, 14.3 b i 16.2 del Decret Legislatiu 4/2003, 
de 4 de novembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de l’Organització 
comarcal de Catalunya.  
 
Vist el que disposa l’article 104 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les 
bases del règim local, l’art.12 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de l’Estatut de 
l’Empleat Públic, en concordança amb els articles 304 a 306 del Decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya, i els articles 9 i 10 del Decret 214/1990, 
de 30 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament del personal al servei de les 
entitats locals, referent al nombre, característiques, dedicació i retribucions del 
personal eventual seran determinades pel Ple de la Corporació. 
 
S’ACORDA: 
 

1- Deixar constància que el senyor David de Yzaguirre Melendres com a 
Coordinador del grup polític de CIU, finalitza la seva tasca amb efectes 
del dia 31 de juliol de 2013, comunicant la baixa al règim general de la 
Seguretat Social. 

 
2- Modificar parcialment la plantilla de personal del Consell Comarcal de 

l’Alt Penedès, aprovada pel Ple de 20 de desembre de 2012, en el 
sentit següent: 

 
  EVENTUALS: CÀRRECS DE CONFIANÇA   3 
    Tècnics superiors A1 1 
    Tècnics mitjans A2   
    Altres        2 

 
3- Modificar parcialment la relació de llocs de treball del Consell 

Comarcal de l’Alt Penedès, aprovada pel Ple de 20 de desembre de 
2012, en el sentit següent: 
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C - 552,00 296,77 137,15 118,08 26,90% SSII21 

 
4- Nomenar com a Coordinador del grup polític comarcal de CIU al 

senyor Albert Peris i Miras, amb una retribució bruta anual de 7.728€, 
distribuïda en 14 mensualitats. 

 
5- Establir que la percepció d’aquestes quantitats serà proporcional al 

període comprès entre l’1 d’agost al 31 de desembre de 2013. Les 
quantitats establertes s’entenen íntegres o brutes, i estan subjectes a 
la retenció adient corresponent a l’IRPF i s’actualitzen per acord de 
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Ple el mes de gener de cada any. Comunicant l’alta al règim general 
de la Seguretat Social, i assumint la Corporació el pagament de la 
quota empresarial que correspongui. 

 
6- Publicar el present nomenament en el Butlletí Oficial de la Província 

de Barcelona i en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya en 
compliment de l'article 304.3 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 
d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 

 
7- Facultar el president per a la completa execució de l’acord, en 

particular per a la signatura del contracte.  
 

8- Notificar el present acord a l’interessat, fent constar que s’entendrà 
acceptat el present acord si no manifesta res al respecte en el termini 
de 3 dies següents a la seva notificació. 

 
 
INTERVENCIONS: 
 
President: 
En tot cas, el contingut de la proposta doncs és el que correspon. És un canvi 
en el Coordinador del grup polític comarcal de Convergència i Unió, del senyor 
David de Yzaguirre, al senyor Albert Peris. 
En tot cas, només agrair la tasca que ha fet aquí, al Consell Comarcal, el 
senyor David de Yzaquirre. 
I per tant, aquest és el contingut de la proposta. 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Ramon Carbonell: 
Dos comentaris. 
Cada cop que hi ha un canvi de coordinador, de persona, doncs no es ve a 
donar compte. Jo entenc que era un coordinador per Convergència. Però un 
coordinador a nòmina del Consell Comarcal. Per tant, està bé que es vingui a 
explicar lo que s’ha fet i perquè deixa el càrrec. 
Després, com ja es va dir a la comissió, que la decisió de fer el canvi, pot ser 
pel motiu que sigui, però es va prendre, pel que es va dir, va ser una decisió de 
la comarcal d’Unió Democràtica. Per tant, un cop més és evident que és la part 
de quota que correspon a una part de Convergència. És un càrrec que és... Bé, 
fa la seva feina, segurament. Fa la seva feina, no pel Consell, sinó pel partit a 
qui representa. I en aquest cas, és dins del partit, la quota que pertany a Unió. 
Per tant, un cop més entrem en aquestes històries de que fem fora gent; però 
seguim mantenint aquests càrrecs de confiança, que des del primer dia hem 
denunciat. Que si els partits volen tenir gent que treballin, doncs que els paguin 
amb el que ja cobrem de subvenció els partits per fer la tasca. 
 
Conseller del PP, senyor Carles Jiménez: 
El nostre grup seguirem com vàrem fer en el ple de pressupostos. Que no 
estem conformes en què pròpiament aquest Consell Comarcal tingui 
nomenades dues persones, un per part d’Esquerra Republicana i un altre per 
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part de Convergència, com a coordinadors de Govern. Creiem que la tasca la 
pot desenvolupar perfectament el gerent del Consell Comarcal i tots els tècnics 
que desenvolupen les tasques aquí a casa nostra. Per tant, creiem que, tal 
com està la situació econòmica, tocava ara tornar a estrènyer el cinturó, i si el 
senyor Yzaguirre, que haurà fet bé la tasca, doncs deixava les seves funcions 
com a coordinador de Govern, tocava ara fer una decisió ferma i una aposta 
decidida per no renovar amb cap membre de Convergència i Unió aquesta 
tasca de coordinador. 
 
El conseller del PSC-PM, senyor Servand Casas:  
Nosaltres creiem que és una organització interna, que bé, ja us ho fareu. 
Esperem que no sigui per avorriment i falta de feina, que hagi deixat el lloc. 
Ens abstindrem perquè no tenim res a dir. És una decisió del vostre grup. 
 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 15 vots a favor dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU i d’ERC, 3 vots en contra dels consellers dels 
grups polítics comarcals del PP i de la CUP-PA, i 11 abstencions dels 
consellers presents dels grups polítics comarcals del PSC-PM i d’ICV-EU-A-E. 
 
 
7- Addenda per al curs 2012-2013 amb el Departament  d’Ensenyament 
per a la gestió del servei de transport escolar i p er a la gestió del servei 
escolar de menjador i altres prestacions en matèria  d’ensenyament. 
 
Atès que en data 26 de juliol de 1996 va signar-se el conveni entre el Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès i el Departament d’Ensenyament de la Generalitat 
de Catalunya per a la delegació al Consell Comarcal de les competències 
quant a la gestió del servei de transport escolar i per a la gestió del servei 
escolar de menjador i altres prestacions en matèria d’ensenyament. 
 
Atès que d’acord amb el conveni esmentat, les dotacions econòmiques que es 
transfereixen al Consell Comarcal es fixen per a un curs escolar, podent-se 
actualitzar anualment per addenda al conveni. 
 
Atès que d’acord amb el capítol VI de l’esmentat conveni, el Departament 
d’Ensenyament podrà formular observacions i, si escau, els requeriments 
necessaris per a l’adequat compliment dels serveis i, en particular, es reserva 
les facultats previstes en l’article 9 del Decret 219/1989, de delegació de 
competències de la Generalitat a les comarques en matèria d’ensenyament. 
 
Atès que amb registre d’entrada núm. 2.415, de 9 de juliol de 2013, el 
Departament d’Ensenyament, Direcció General d’Atenció a la Família i 
Comunitat Educativa, ha tramès l’addenda d’actualització econòmica per al 
curs 2012-2013 del conveni vigent formalitzat entre el Departament 
d’Ensenyament i el Consell Comarcal. 
 
Vist l’informe emès per la cap del servei d’Ensenyament del Consell Comarcal 
de data 11 de juliol de 2013. 
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Vistos els articles 308 i 309 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual 
s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals. 
 
S’ACORDA: 
 

1- Aprovar l’addenda del conveni entre el Departament d’Ensenyament de 
la Generalitat de Catalunya i el Consell Comarcal de l’Alt Penedès per a 
la delegació de competències quant a la gestió del servei de transport 
escolar i per a la gestió del servei escolar de menjador i altres 
prestacions en matèria d’ensenyament (curs 2012-13), pel qual 
s’actualitzen els recursos econòmics que es transfereixen al Consell 
Comarcal per a la gestió d’aquestes competències d’acord amb els 
conceptes següents: 

 
Concepte Import 

Transport escolar obligatori i gratuït 1.265.190,93 
Transport no obligatori 49.451,93 
Servei de menjador de caràcter preceptiu 28.371,20 
Ajuts per a alumnes escolaritzats fora del seu 
municipi en un centre privat concertat proposat pel 
Dept. Ensenyament 

255.737,60 

Ajuts individuals per a menjador per a alumnes 
amb necessitats socioeconòmiques i geogràfiques 

400.406,54 

Despeses de gestió 81.933,54 
TOTAL 2.081.091,74 

 
2- Notificar el present acord al Departament d’Ensenyament de la 

Generalitat de Catalunya. 
3- Facultar al president per a la completa execució de l’acord, en 

particular, per a la signatura de l’addenda del conveni. 
4- Donar trasllat de l’acord al servei d’Ensenyament i a la tresoreria del 

Consell Comarcal. 
 
INTERVENCIONS: 
 
Conseller d’Ensenyament, senyor Jordi Bosch: 
Com bé diu aquest punt, el que fem és aprovar l’addenda per aquest curs que 
estem acabant, amb els números que ja s’exposen en la part dispositiva. I en 
tot cas, el que els faré és, ja que aquesta addenda l’estem acceptant un cop el 
curs està finalitzat, sí que els hi faré una mica de comparativa del que això ha 
suposat envers el curs anterior i una mica de resum del que s’ha gestionat per 
aquest import. 
Comparant bàsicament amb el curs anterior, en el 2011-2012, aquí sí que hi 
ha hagut una baixada significativa, que ara els hi explicaré el perquè ha vingut 
motivada, de pràcticament 930.000€. 
Si ens quedem bàsicament amb aquests números, suposa una baixa 
important, però hi ha les seves motivacions. Una d’elles, i bàsica, és el 
descens en la partida de menjadors obligatoris dels centres públics, que ha 
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estat una rebaixa de 720.000€, que ha vingut únicament motivada per la 
supressió dels menjadors obligatoris pel fet de fer la jornada continuada als 
instituts, i per tant, no haver de prestar aquest servei. 
També hi ha hagut un descens pràcticament de 80.000€ en la gestió. Que és, 
si baixa, diguem-ne, el pressupost que gestiones, evidentment, també baixarà 
proporcionalment la part de gestió. 
Traient aquests dos conceptes, ens quedem que aquesta addenda ha estat 
rebaixada en un 5-6%. 
Tot i això, i aquí ara quan els hi expliqui ràpidament el que s’ha gestionat amb 
aquest pressupost, sí que voldria agrair la tasca que s’ha fet des del servei 
d’Educació per gestionar aquesta addenda i de prestar tots els serveis que 
s’han prestat amb l’eficiència i professionalitat que s’han fet , un agraïment que 
crec que és extensible des del Govern. I crec que pot ser també extensible de 
tots els assistents en aquest plenari. 
Per resumir, ràpidament, en aquest curs que s’ha acabat, i gestionant aquest 
import, s’han transportat 1.111 alumnes de transport col·lectiu obligatori, s’han 
realitzat 9 rutes de transport escolar no obligatori, en les quals s’han 
transportat 225 alumnes. S’han també transportat 109 alumnes que utilitzen 
les places vacants del servei de l’ensenyament post obligatori. S’han gestionat 
també 88 ajuts de desplaçament, 70 en aquest cas, obligatòries, i 18 de no 
obligatòries. S’han gestionat 921 beques de menjador.  
I, a part, també s’han fet diferents projectes que es venen gestionant en 
aquesta casa des de fa temps. Com és la prevenció en els esport d’aventura, 
una activitat que es realitza a Sant Quintí i que el Consell Comarcal 
subvenciona amb 5 euros. Una subvenció total de 3.740 euros.  
També es realitza l’activitat al castell d’Olèrdola, que és un programa de 
diferents activitats lúdiques i educatives organitzades per l’empresa Tríade al 
conjunt històric d’Olèrdola, en que se subvenciona la meitat del cost dels 
tallers, una subvenció total de 610 euros.  
I també s’ha ofertat el taller de Fem pinya dels castells, que és un projecte que 
es basa en un taller de castells. Que es desenvolupa a Cal Figarot, a la seu 
social dels Castellers de Vilafranca. I que inclou una visita, vídeos didàctics i 
un taller participatiu. En el qual els alumnes es converteixen en una colla 
castellera per un dia. I el finançament d’aquesta activitat forma part del conveni 
que hi ha subscrit per part dels Castellers i aquest Consell Comarcal. 
I a part, també, com saben, s’ha gestionat l’Escola de Música. Que en aquest 
curs, l’Escola de Música, mancomunada per 8 municipis de la comarca, que 
aquest curs passat ha tingut una matrícula de 192 alumnes. 
Bé, per tot això, també per no donar-los simplement els números freds 
d’aquesta addenda, creia convenient exposar tot el que s’ha fet des del servei 
gestionant aquest pressupost i el qual els hi demano també la seva aprovació. 
 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 27 vots a favor dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-PM , d’ERC i del PP, i 2 abstencions 
dels consellers dels grups polítics comarcals de la CUP-PA i d’ICV-EU-A-E. 
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 II- PART DE CONTROL 
 
8- Donar compte de Decrets de la Presidència. 
 
- Decret de la Presidència núm. 40, de 14 de juny d e 2013 
Atès que la sessió plenària ordinària que corresponia celebrar el dia 13 de juny de 
2013, ha estat ajornada, prèvia consulta als portaveus de cadascun dels grups 
polítics, posposant-la el temps mínim imprescindible a l’efecte de garantir el quòrum 
suficient per a la seva constitució. 
 
Vist el que disposa l’article 46.2b de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les 
Bases de Règim Local, amb concordança amb l’article 98b del Decret Legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim 
Local de Catalunya. 
 
Vist el que disposen els articles 12b, 48, 51.10 i 53 del Reglament Orgànic Comarcal 
del Consell Comarcal de l’Alt Penedès publicat íntegrament al BOP de data 26 d’abril 
de 2012, i en referència al DOGC núm. 6.137, de 29 de maig de 2012. 
 
RESOLC: 
 
1- Convocar els consellers comarcals del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, a la 

sessió ordinària del PLE d’aquest Consell Comarcal, que tindrà lloc a la sala de 
sessions el proper dia 20 de juny de 2013, que començarà a les 19,00 hores, en 
primera convocatòria. Cas de no existir en primera convocatòria el quòrum de 
constitució requerit, quedarà automàticament convocada la sessió per la seva 
celebració, en segona convocatòria, 48 hores després. 

2- Establir els assumptes que configuren el següent: 
 
ORDRE DEL DIA 
 
I- PART RESOLUTIVA  
 

1- Aprovació de l’acta de la sessió anterior de 16 de maig de 2013. 
  

PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE L’ÀREA DE P LANS 
TRANSVERSALS 

2- Pròrroga del contracte administratiu amb l’empresa Clece, SA per a la gestió 
del servei públic de monitoratge de transport escolar de la comarca de l’Alt 
Penedès, modalitat concessió. 

3- Pròrroga del contracte administratiu amb l’empresa Serhs Food Área, SL per a 
la gestió del servei educatiu i social de menjador dels centres escolars públics 
de la comarca de l’Alt Penedès, modalitat concessió. 

4- Pròrroga dels contractes administratius per a la gestió del servei de transport 
escolar a centres docents d’ensenyament de la comarca de l’Alt Penedès. 

5- Declaració com a bé cultural d’interès local del jaciment del Turó de la Font de 
la Canya del municipi d’Avinyonet del Penedès. 

 
II- PART DE CONTROL 
6- Donar compte de Decrets de la Presidència. 
7- Donar compte de Resolucions de la Gerència. 
8- Donar compte de les actes de la Junta de Govern de les sessions de 9 i 23 de 

maig de 2013. 
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9- Moció que presenta el grup comarcal del PSC per demanar la continuïtat del 
finançament de la Llei de Promoció de l’Autonomia Personal i Atenció a les 
persones en situació de dependència. 

10- Informacions de la Presidència.  
11- Precs i Preguntes. 

3- Donar trasllat d’aquesta resolució als consellers comarcals. 
 

- Decret de la Presidència núm. 41, de 20 de juny d e 2013 
1- Adjudicar el contracte menor de serveis a l’empresa Besingular Comercial, SL 

per la tutorització del projecte Kubik amb l’objectiu d’identificar i augmentar les 
oportunitats en nous filons d’ocupació per fomentar el desenvolupament 
econòmic i d’ocupació a les comarques de l’Alt Penedès, Baix Penedès i el 
Garraf, pel preu de 16.169,32€ IVA inclòs, i 240€ (IVA inclòs) en concepte de 
mobilitat de l’equip de treball en el desenvolupament operatiu del projecte. 

2- Adjudicar el contracte menor de serveis a l’empresa Adecco Formación, SA 
per a la realització de l’acció de Mentoring en el desenvolupament del projecte 
Kubik, al preu de 2.400€ IVA inclòs. 

3- Notificar la present resolució a les empreses interessades. 
 

- Decret de la Presidència núm. 42, de 20 de juny d e 2013 
1- Prorrogar la contractació per obra i servei determinat a temps complert, del 

senyor ... (AMSG), com a administratiu, grup C1, pel desenvolupament i 
implementació del projecte d’Agència de col·locació Alt Penedès adscrit al 
Servei d’Empresa i Ocupació, amb efectes del dia 1 de juliol de 2013 i fins a 
una data prevista del 31 de desembre de 2013, amb una jornada de 37,5 
hores setmanals. 

2- Donar trasllat de la present resolució als serveis d’Empresa i Ocupació, 
Recursos Humans i a la tresoreria del Consell Comarcal als efectes oportuns. 

  
- Decret de la Presidència núm. 43, de 20 de juny d e 2013 

1- Prorrogar la contractació per obra i servei determinat, de la senyora ... (CUN), 
com a administrativa (grup C1), pel desenvolupament del Programa Inicia i 
d’altres projectes, adscrita al servei d’Empresa i Ocupació, amb efectes del dia 
1 de juliol de 2013 i fins a una data prevista del 30 de desembre de 2013, amb 
una jornada de 37,5 hores setmanals. 

2- Donar trasllat de  la present resolució als serveis d’Empresa i Ocupació, 
Recursos Humans i a la tresoreria del Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 44, de 27 de juny d e 2013 

1- Reconèixer a la senyora ... (MDP), per mutu acord, el gaudi de la reducció de 
la jornada laboral en 5 hores setmanals, essent la jornada efectiva de 32 hores 
i 30 minuts setmanals, amb la reducció proporcional del salari amb la 
percepció de 86,67% de les retribucions, amb efectes del 5 de juny de 2013 i 
fins al 4 de juny de 2015. 

2- Notificar el present acord a la interessada. 
3- Donar trasllat de l’acord als serveis de Benestar Social i de Recursos Humans, 

i a la tresoreria del Consell Comarcal als efectes oportuns. 
 
- Decret de la Presidència núm. 45, de 27 de juny d e 2013 

1- Prorrogar la contractació per obra i servei determinat a temps parcial, de la 
senyora ... (MNCR), com a professora de l’EMAP durant el curs escolar 2013-
14 (grup A2), a raó de 5 hores i 15 minuts setmanals, amb efectes del dia 29 
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de juny de 2013 i fins a una data prevista del 30 de juny de 2014, per a 
impartir classes de violí a les aules de La Granada, Sant Llorenç d’Hortons i 
Sant Pere de Riudebitlles 

2- Donar trasllat de la present resolució als serveis d’Ensenyament i de Recursos 
Humans i a la tresoreria del Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 46, de 27 de juny d e 2013 

1- Contractar al senyor ... (AMRP), directament mitjançant un contracte d’obra i 
servei determinat, a temps complert (37,5 hores setmanals) i amb caràcter 
d’urgència, donada la necessitat inajornable per a desenvolupar els projectes: 
Serveis Locals d’Ocupació, Servei de Creació d’Empreses i Referent tècnic 
programa KUBIK. El treballador resta adscrit al Servei d’Empresa i Ocupació, 
com a tècnic mig d’ocupació, amb categoria A2, amb data d’efectes del 15 de 
juliol de 2013 i fins a una data prevista de finalització a 14 de juliol de 2014. 

2- Donar trasllat de la present resolució al servei d’Empresa i Ocupació, 
Recursos Humans i a la tresoreria del Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
- Decret de la Presidència núm. 47, de 28 de juny d e 2013 

1- Posposar la sessions ordinàries de les Comissions Informatives del dia 4 de 
juliol al dia 18 de juliol de 2013. Igualment, posposar la sessió plenària prevista 
pel dia 11 de juliol, al dia 25 de juliol de 2013 pels motius exposats, sense que 
això menyscabi la gestió dels assumptes comarcals. 

2- Donar trasllat de l’acord als portaveus dels grups polítics comarcals. 
  
  
El Ple en resta assabentat. 
 
 
9- Donar compte de Resolucions de la Gerència. 
 
- Resolució de la Gerència núm. 46, de 12 de juny d e 2013 
APROVAR LA FACTURACIÓ DEL PRIMER PAGAMENT 50 % DELS  COSTOS PER LA 
PRESTACIÓ DE SUPORT, ASSISTÈNCIA I COOPERACIÓ EN MA TÈRIA DE PROTECCIÓ 
CIVIL- AVINYONET: PEM FESTA MAJOR; CASTELLET: PEM M ERCAT MEDIEVAL, PEM 
FESTA MAJOR I PAM INUNCAT; FONT-RUBÍ: PAU POLIESPOR TIU; VILAFRANCA: PAU 
PAVELLÓ FIRAVI  

Núm. 
Factura 

AJUNTAMENT Base Imponible Iva 21% Total 

9 Avinyonet del Penedès 855,93 179,75 1.035,68 
10 Castellet i la Gornal 1.876,65 394,10 2.270,75 
11 Font-Rubí 1.150,00 241,50 1.391,50 
12 Vilafranca del Penedès 1.250,00 262,50 1.512,50 

Total...................   6.210,43 
 
- Resolució de la Gerència núm. 47, de 26 de juny d e 2013 

AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (NO OBLIGATORIS), corresponent al mes de 
març de 2013 :      

- alumnes de l’ ESCOLA ANTONI GRAU MINGUELL de  Sant Quintí de Mediona 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  171,12 € 

- alumnes de l’ ESCOLA Arrels de  Sta Margarida i els Monjos relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  662,78 € 

- alumnes de l’ ESCOLA AVINYONET DEL PENEDÈS d’Avinyonet relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  288,30 € 
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- alumnes de l’ ESCOLA CRISTÒFOR MESTRE de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.603,32 € 

- alumnes de l’ ESCOLA DR. SAMARANCH I FINA de  Sta Margarida i els Monjos 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  334,80 € 

- alumnes de l’ ESCOLA EL CASTELLOT de  Castellví de la Marca relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.190,40 € 

- alumnes de l’ ESCOLA EL CIRCELL d’ Olèrdola relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  128,65 € 

- alumnes de l’ ESCOLA EL DRAC de  Pacs del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  74,40 € 

- alumnes de l’ ESCOLA EL MONTCAU de Subirats relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  230,08 € 

- alumnes de l’ ESCOLA ESTALELLA GRAELLS de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  2.319,38 € 

- alumnes de l’ ESCOLA FONT-RÚBIA de  Guardiola de Font Rubí relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  186,00 € 

- alumnes de l’  ESCOLA GUERAU DE PEGUERA de  Torrelles de Foix relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  2.524,80 € 

- alumnes de l’ ESCOLA J.J. RÀFOLS de  Torrelavit relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  65,10 € 

- alumnes de l’ ESCOLA JACINT VERDAGUER de  La Granada relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.207,14 € 

- alumnes de l’ ESCOLA JAUME BALMES de  Sant Martí Sarroca relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  2.378,06 € 

- alumnes de l’ ESCOLA JOSEP BALTÀ ELIAS de  Vilafranca del Penedès relacionats 
a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  2.145,00 € 

- alumnes de l’ ESCOLA LA PAU de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  975,57 € 

- alumnes de l’ ESCOLA LES CABANYES de  Les Cabanyes relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  89,90 € 

- alumnes de l’  ESCOLA LES FONTS  DE GELIDA de  Gelida relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.055,86 € 

- alumnes de l’ ESCOLA LES VINYES de  Sant Cugat Sesgarrigues relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  24,80 € 

- alumnes de l’ ESCOLA LLEBEIG de  Vilobí del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  466,24 € 

- alumnes de l’ ESCOLA MAS I PERERA de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.343,85 € 

- alumnes de l’ ESCOLA MONTANYANS de  Sant Marçal relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  418,50 € 

- alumnes de l’ ESCOLA MONTCAU de  Gelida relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  1.696,57 € 

- alumnes de l’ ESCOLA PAU BOADA de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  4.891,18 € 

- alumnes de l’ ESCOLA PAU CASALS de  Sant Llorenç d'Hortons relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  139,50 € 

- alumnes de l’ ESCOLA PONT DE L'ARCADA de  Olesa de Bonesvalls relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  347,20 € 

- alumnes de l’ ESCOLA ROSSEND MONTANÉ d’St. Pere Molanta relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  904,50 € 

- alumnes de l’ ESCOLA SANT DOMÈNEC de  Sta Margarida i els Monjos relacionats 
a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  327,98 € 
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- alumnes de l’  ESCOLA SANT JERONI de  St. Pere de Riudebitlles relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  577,84 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SANT JORDI de  St. Pau d'Ordal relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  139,50 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SANTS ABDÓ I SENÉN d’ El Pla del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  218,10 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SUBIRATS de  Lavern relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  194,56 € 

- alumnes de l’  ESCOLA VIROLAI de Puigdàlber relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  100,80 € 

- alumnes de l’ IE JACINT VERDAGUER (PRIM) de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats 
a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  899,62 € 

- alumnes del  COL·LEGI  SANT JOSEP de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  868,00 € 

- alumnes del COL·LEGI EL CARME de  Vilafranca del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  34,10 € 

- alumnes del  COL·LEGI SANT RAMON de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.018,66 € 

- alumnes de l’ ESCOLA MONTAGUT de  Vilafranca del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  363,32 € 

- alumnes del   FUNDACIÓ  PRIVADA VEDRUNA de  Sant Sadurní d'Anoia 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  297,60 € 

- alumnes del  FUNDACIÓ ESCOLAR SANT JOSEP de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  520,80 € 

 
- Resolució de la Gerència núm. 48, de 26 de juny d e 2013 

AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (OBLIGATORIS - CENTRES CONCERTATS), 
corresponent al mes de març de 2013:     

- alumnes del COL·LEGI  SANT JOSEP de  Sant Sadurní d'Anoia, relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  3.850,20 € 

- alumnes del  COL·LEGI EL CARME de Vilafranca del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  843,20 € 

- alumnes del  COL·LEGI SANT RAMON de Vilafranca del Penedès, relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  3.472,00 € 

- alumnes de l’ ESCOLA MONTAGUT de Vilafranca del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.550,00 € 

- alumnes de la  FUNDACIÓ  PRIVADA VEDRUNA de Sant Sadurní d'Anoia, 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  372,00 € 

- alumnes de la  FUNDACIÓ ESCOLAR SANT JOSEP de Vilafranca del Penedès, 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  328,60 € 

  
- Resolució de la Gerència núm. 49, de 26 de juny d e 2013 

AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (OBLIGATORIS – CENTRES PÚBLICS), 
corresponent al mes de març de 2013:     

- alumnes de l’ESCOLA EL DRAC de  Pacs del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  86,80 € 

- alumnes de l’ESCOLA ESTALELLA GRAELLS de Vilafranca del Penedès, 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  95,20 € 

- alumnes de l’ESCOLA JACINT VERDAGUER de La Granada, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  99,20 € 

- alumnes de l’ESCOLA LLEBEIG de Vilobí del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  793,60 € 
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- alumnes de l’ESCOLA MAS I PERERA de Vilafranca del Penedès, relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  80,60 € 

- alumnes de l’ESCOLA PAU BOADA de Vilafranca del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  93,00 € 

 
- Resolució de la Gerència núm. 50, de 27 de juny d e 2013 

AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (NO OBLIGATORIS), corresponent al mes 
d’abril de 2013 :         

- alumnes de l’ ESCOLA ANTONI GRAU MINGUELL de  Sant Quintí de Mediona 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  226,92 € 

- alumnes de l’  ESCOLA Arrels de  Sta Margarida i els Monjos relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  875,44 € 

- alumnes de l’  ESCOLA AVINYONET DEL PENEDÈS de  Avinyonet relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  347,20 € 

- alumnes de l’  ESCOLA CRISTÒFOR MESTRE de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.756,46 € 

- alumnes de l’  ESCOLA DR. SAMARANCH I FINA de  Sta Margarida i els Monjos 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  465,62 € 

- alumnes de l’  ESCOLA EL CASTELLOT de  Castellví de la Marca relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.562,40 € 

- alumnes de l’  ESCOLA EL CIRCELL d’ Olèrdola relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  229,40 € 

- alumnes de l’  ESCOLA EL DRAC de  Pacs del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  110,05 € 

- alumnes de l’  ESCOLA EL MONTCAU de Subirats relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  301,98 € 

- alumnes de l’  ESCOLA ESTALELLA GRAELLS de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  3.096,39 € 

- alumnes de l’  ESCOLA FONT-RÚBIA de  Guardiola de Font Rubí relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  257,30 € 

- alumnes de l’  ESCOLA GUERAU DE PEGUERA de  Torrelles de Foix relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  3.406,80 € 

- alumnes de l’  ESCOLA J.J. RÀFOLS de  Torrelavit relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  93,00 € 

- alumnes de l’  ESCOLA JACINT VERDAGUER de  La Granada relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.573,87 € 

- alumnes de l’  ESCOLA JAUME BALMES de  Sant Martí Sarroca relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  3.093,99 € 

- alumnes de l’  ESCOLA JOSEP BALTÀ ELIAS de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  2.527,50 € 

- alumnes de l’  ESCOLA LA PAU de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.394,69 € 

- alumnes de l’  ESCOLA LA CABANA de  Les Cabanyes relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  127,10 € 

- alumnes de l’  ESCOLA LES FONTS  DE GELIDA de  Gelida relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.335,48 € 

- alumnes de l’  ESCOLA LES VINYES de  Sant Cugat Sesgarrigues relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  38,75 € 

- alumnes de l’  ESCOLA LLEBEIG de  Vilobí del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  611,94 € 

- alumnes de l’  ESCOLA MAS I PERERA de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.633,70 € 
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- alumnes de l’  ESCOLA MONTANYANS de  Sant Marçal relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  571,95 € 

- alumnes de l’  ESCOLA MONTCAU de  Gelida relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  1.879,65 € 

- alumnes de l’  ESCOLA PAU BOADA de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  6.272,23 € 

- alumnes de l’  ESCOLA PAU CASALS de  Sant Llorenç d'Hortons relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  204,60 € 

- alumnes de l’  ESCOLA PONT DE L'ARCADA de  Olesa de Bonesvalls relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  439,58 € 

- alumnes de l’  ESCOLA ROSSEND MONTANÉ de St. Pere Molanta relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.192,50 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SANT DOMÈNEC de  Sta Margarida i els Monjos relacionats 
a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  468,10 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SANT JERONI de  St. Pere de Riudebitlles relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  862,73 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SANT JORDI de  St. Pau d'Ordal relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  71,30 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SANTS ABDÓ I SENÉN de  El Pla del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  245,70 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SUBIRATS de  Lavern relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  255,36 € 

- alumnes de l’  ESCOLA VIROLAI de Puigdàlber relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  144,00 € 

- alumnes de l’ IE JACINT VERDAGUER (PRIM) de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats 
a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.061,75 € 

- alumnes del COL·LEGI  SANT JOSEP de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.074,15 € 

- alumnes del  COL·LEGI EL CARME de  Vilafranca del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  56,11 € 

- alumnes del COL·LEGI SANT RAMON de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.345,71 € 

- alumnes de l’ESCOLA MONTAGUT de  Vilafranca del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  575,67 € 

- alumnes de la   FUNDACIÓ  PRIVADA VEDRUNA de  Sant Sadurní d'Anoia 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  421,60 € 

- alumnes de la FUNDACIÓ ESCOLAR SANT JOSEP de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  714,55 € 

 
- Resolució de la Gerència núm. 51, de 27 de juny d e 2013 

AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (OBLIGATORIS - CENTRES CONCERTATS), 
corresponent al mes d’abril de 2013:     

- alumnes del COL·LEGI  SANT JOSEP de  Sant Sadurní d'Anoia, relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  5.400,20 € 

- alumnes del  COL·LEGI EL CARME de Vilafranca del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.190,40 € 

- alumnes del  COL·LEGI SANT RAMON de Vilafranca del Penedès, relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  4.836,00 € 

- alumnes de l’ ESCOLA MONTAGUT de Vilafranca del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  2.207,20 € 

- alumnes de la  FUNDACIÓ  PRIVADA VEDRUNA de Sant Sadurní d'Anoia, 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  527,00 € 
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- alumnes de la  FUNDACIÓ ESCOLAR SANT JOSEP de Vilafranca del Penedès, 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  589,00 € 

 
- Resolució de la Gerència núm. 52, de 27 de juny d e 2013 

AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (OBLIGATORIS – CENTRES PÚBLICS), 
corresponent al mes d’abril de 2013:     

- alumnes de l’ESCOLA EL DRAC de  Pacs del Penedès, relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  117,80 € 

- alumnes de l’ESCOLA ESTALELLA GRAELLS de Vilafranca del Penedès, relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  124,95 € 

- alumnes de l’ESCOLA JACINT VERDAGUER de La Granada, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  130,20 € 

- alumnes de l’ESCOLA LLEBEIG de Vilobí del Penedès, relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  1.041,60 € 

- alumnes de l’ESCOLA MAS I PERERA de Vilafranca del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  49,60 € 

- alumnes de l’ESCOLA PAU BOADA de Vilafranca del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  130,20 € 

 
- Resolució de la Gerència núm. 53, de 27 de juny d e 2013 
Nomina Juny. 
 
- Resolució de la Gerència núm. 54, de 1 de juliol de 2013 
TAXA PER LA PRESTACIÓ DEL SERVEI D’AJUDA A DOMICILI I ALTRES SERVEIS 
ASSISTENCIALS. 
 
NOM USUARI/ÀRIA 
 

MES  
EUROS 

• (...) A F C JUNY 
 15,60 € 

• (...) F L B JUNY 18,00 € 

• (...) M S R JUNY 
 46,80 € 

TOTAL EUROS……………………  80,40 

 
- Resolució de la Gerència núm. 55, de 2 de juliol de 2013 

AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (NO OBLIGATORIS), corresponent al mes de 
maig de 2013 :      

- alumnes de l’ ESCOLA ANTONI GRAU MINGUELL de  Sant Quintí de Mediona 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  229,40 € 

- alumnes de l’  ESCOLA Arrels de  Sta Margarida i els Monjos relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  860,25 € 

- alumnes de l’  ESCOLA AVINYONET DEL PENEDÈS d’ Avinyonet relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  375,10 € 

- alumnes de l’  ESCOLA CRISTÒFOR MESTRE de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.772,58 € 

- alumnes de l’  ESCOLA DR. SAMARANCH I FINA de  Sta Margarida i els Monjos 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  407,03 € 
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- alumnes de l’  ESCOLA EL CASTELLOT de  Castellví de la Marca relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.562,40 € 

- alumnes de l’  ESCOLA EL CIRCELL d’ Olèrdola relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  215,45 € 

- alumnes de l’  ESCOLA EL DRAC de  Pacs del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  97,65 € 

- alumnes de l’  ESCOLA EL MONTCAU de Subirats relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  301,98 € 

- alumnes de l’  ESCOLA ESTALELLA GRAELLS de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  3.129,15 € 

- alumnes de l’  ESCOLA FONT-RÚBIA de  Guardiola de Font Rubí relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  232,50 € 

- alumnes de l’  ESCOLA GUERAU DE PEGUERA de  Torrelles de Foix relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  3.537,60 € 

- alumnes de l’  ESCOLA J.J. RÀFOLS de  Torrelavit relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  88,35 € 

- alumnes de l’  ESCOLA JACINT VERDAGUER de  La Granada relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.577,59 € 

- alumnes de l’  ESCOLA JAUME BALMES de  Sant Martí Sarroca relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  3.091,08 € 

- alumnes de l’  ESCOLA JOSEP BALTÀ ELIAS de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  2.668,20 € 

- alumnes de l’  ESCOLA LA PAU de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.396,55 € 

- alumnes de l’  ESCOLA LES CABANYES de  Les Cabanyes relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  124,00 € 

- alumnes de l’  ESCOLA LES FONTS  DE GELIDA de  Gelida relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.137,70 € 

- alumnes de l’  ESCOLA LES VINYES de  Sant Cugat Sesgarrigues relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  65,10 € 

- alumnes de l’  ESCOLA LLEBEIG de  Vilobí del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  628,68 € 

- alumnes de l’  ESCOLA MAS I PERERA de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.742,82 € 

- alumnes de l’  ESCOLA MONTANYANS de  Sant Marçal relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  537,85 € 

- alumnes de l’  ESCOLA MONTCAU de  Gelida relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  2.108,25 € 

- alumnes de l’  ESCOLA PAU BOADA de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  6.286,18 € 

- alumnes de l’  ESCOLA PAU CASALS de  Sant Llorenç d'Hortons relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  186,00 € 

- alumnes de l’  ESCOLA PONT DE L'ARCADA d’ Olesa de Bonesvalls relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  475,23 € 

- alumnes de l’  ESCOLA ROSSEND MONTANÉ de St. Pere Molanta relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.212,00 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SANT DOMÈNEC de  Sta Margarida i els Monjos relacionats 
a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  463,76 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SANT JERONI de  St. Pere de Riudebitlles relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  839,79 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SANT JORDI de  St. Pau d'Ordal relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  68,20 € 
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- alumnes de l’  ESCOLA SANTS ABDÓ I SENÉN d’ El Pla del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  280,80 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SUBIRATS de  Lavern relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  255,36 € 

- alumnes de l’  ESCOLA VIROLAI de Puigdàlber relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  140,40 € 

- alumnes de l’ IE JACINT VERDAGUER (PRIM) de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats 
a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.031,68 € 

- alumnes del  COL·LEGI  SANT JOSEP de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.074,15  € 

- alumnes del  COL·LEGI EL CARME de  Vilafranca del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  43,40 € 

- alumnes del COL·LEGI SANT RAMON de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.339,51 € 

- alumnes de l’ ESCOLA MONTAGUT de  Vilafranca del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  515,84 € 

- alumnes de la  FUNDACIÓ  PRIVADA VEDRUNA de  Sant Sadurní d'Anoia 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  421,60 € 

- alumnes de la  FUNDACIÓ ESCOLAR SANT JOSEP de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  748,65 € 

 
- Resolució de la Gerència núm. 56, de 2 de juliol de 2013 

AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (OBLIGATORIS - CENTRES CONCERTATS), 
corresponent al mes de maig de 2013:     

- alumnes del COL·LEGI  SANT JOSEP de  Sant Sadurní d'Anoia, relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  5.437,40 € 

- alumnes del  COL·LEGI EL CARME de Vilafranca del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.153,20 € 

- alumnes del  COL·LEGI SANT RAMON de Vilafranca del Penedès, relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  4.705,80 € 

- alumnes de l’ ESCOLA MONTAGUT de Vilafranca del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  2.238,20 € 

- alumnes de la  FUNDACIÓ  PRIVADA VEDRUNA de Sant Sadurní d'Anoia, 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  527,00 € 

- alumnes de la  FUNDACIÓ ESCOLAR SANT JOSEP de Vilafranca del Penedès, 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  576,60 € 

 
- Resolució de la Gerència núm. 57, de 2 de juliol de 2013 

AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (OBLIGATORIS – CENTRES PÚBLICS), 
corresponent al mes de maig de 2013  :     

- alumnes de l’ESCOLA EL DRAC de  Pacs del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  117,80 € 

- alumnes de l’ESCOLA ESTALELLA GRAELLS de Vilafranca del Penedès, 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  124,95 € 

- alumnes de l’ESCOLA JACINT VERDAGUER de La Granada, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  99,20 € 

- alumnes de l’ESCOLA LLEBEIG de Vilobí del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.091,20 € 

- alumnes de l’ESCOLA MAS I PERERA de Vilafranca del Penedès, relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  68,20 € 

- alumnes de l’ESCOLA PAU BOADA de Vilafranca del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  124,00 € 
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- Resolució de la Gerència núm. 58, de 2 de juliol de 2013 
AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (OBLIGATORIS )  corresponent als mesos de 
setembre  de 2012 a juny  de 2013:    

- alumnes de l’ESCOLA DELTA ESPIGA   de Vilafranca del Penedès, relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  13.047,80 € 

 
- Resolució de la Gerència núm. 59, de 4 de juliol de 2013 

AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (NO OBLIGATORIS), corresponent al mes de 
juny de 2013 :      

- alumnes de l’ ESCOLA ANTONI GRAU MINGUELL de  Sant Quintí de Mediona 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  164,30 € 

- alumnes de l’  ESCOLA Arrels de  Sta Margarida i els Monjos relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  539,40 € 

- alumnes de l’  ESCOLA AVINYONET DEL PENEDÈS d’Avinyonet relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  246,45 € 

- alumnes de l’  ESCOLA CRISTÒFOR MESTRE de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.030,75 € 

- alumnes de l’  ESCOLA DR. SAMARANCH I FINA de  Sta Margarida i els Monjos 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  230,95 € 

- alumnes de l’  ESCOLA EL CASTELLOT de  Castellví de la Marca relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.116,00 € 

- alumnes de l’  ESCOLA EL CIRCELL d’ Olèrdola relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  91,45 € 

- alumnes de l’  ESCOLA EL DRAC de  Pacs del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  82,15 € 

- alumnes de l’  ESCOLA EL MONTCAU de Subirats relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  129,30 € 

- alumnes de l’  ESCOLA ESTALELLA GRAELLS de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  2.085,05 € 

- alumnes de l’  ESCOLA FONT-RÚBIA de  Guardiola de Font Rubí relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  198,40 € 

- alumnes de l’  ESCOLA GUERAU DE PEGUERA de  Torrelles de Foix relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  2.090,40 € 

- alumnes de l’  ESCOLA J.J. RÀFOLS de  Torrelavit relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  32,55 € 

- alumnes de l’  ESCOLA JACINT VERDAGUER de  La Granada relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.093,37 € 

- alumnes de l’  ESCOLA JAUME BALMES de  Sant Martí Sarroca relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  2.196,69 € 

- alumnes de l’  ESCOLA JOSEP BALTÀ ELIAS de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.726,80 € 

- alumnes de l’  ESCOLA LA PAU de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.043,15 € 

- alumnes de l’  ESCOLA LES CABANYES de  Les Cabanyes relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  93,00 € 

- alumnes de l’  ESCOLA LES FONTS  DE GELIDA de  Gelida relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  821,50 € 

- alumnes de l’  ESCOLA LES VINYES de  Sant Cugat Sesgarrigues relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  12,40 € 

- alumnes de l’  ESCOLA LLEBEIG de  Vilobí del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  390,60 € 

- alumnes de l’  ESCOLA MAS I PERERA de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.035,40 € 
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- alumnes de l’  ESCOLA MONTANYANS de  Sant Marçal relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  415,40 € 

- alumnes de l’  ESCOLA MONTCAU de  Gelida relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  1.443,32 € 

- alumnes de l’  ESCOLA PAU BOADA de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  4.062,55 € 

- alumnes de l’  ESCOLA PAU CASALS de  Sant Llorenç d'Hortons relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  127,10 € 

- alumnes de l’  ESCOLA PONT DE L'ARCADA d’  Olesa de Bonesvalls relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  302,25 € 

- alumnes de l’  ESCOLA ROSSEND MONTANÉ de St. Pere Molanta relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  840,00 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SANT DOMÈNEC de  Sta Margarida i els Monjos relacionats 
a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  347,20 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SANT JERONI de  St. Pere de Riudebitlles relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  610,70 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SANT JORDI de  St. Pau d'Ordal relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  46,50 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SANTS ABDÓ I SENÉN d’  El Pla del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  161,10 € 

- alumnes de l’  ESCOLA SUBIRATS de  Lavern relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  182,40 € 

- alumnes de l’  ESCOLA VIROLAI de Puigdàlber relacionats a l'annex d’aquesta 
resolució, per un import total màxim de  108,00 € 

- alumnes de l’ IE JACINT VERDAGUER (PRIM) de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats 
a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  571,64 € 

- alumnes del  COL·LEGI  SANT JOSEP de  Sant Sadurní d'Anoia relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  767,25 € 

- alumnes del  COL·LEGI EL CARME de  Vilafranca del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  57,35 € 

- alumnes del  COL·LEGI SANT RAMON de  Vilafranca del Penedès relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  934,65 € 

- alumnes de l’ ESCOLA MONTAGUT de  Vilafranca del Penedès relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  266,60 € 

- alumnes de la   FUNDACIÓ  PRIVADA VEDRUNA de  Sant Sadurní d'Anoia 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  272,80 € 

- alumnes de la  FUNDACIÓ ESCOLAR SANT JOSEP de  Vilafranca del Penedès 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  513,05 € 

 
- Resolució de la Gerència núm. 60, de 4 de juliol de 2013 

AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (OBLIGATORIS - CENTRES CONCERTATS), 
corresponent al mes de juny de 2013:     

- alumnes del COL·LEGI  SANT JOSEP de  Sant Sadurní d'Anoia, relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  3.589,80 € 

- alumnes del  COL·LEGI EL CARME de Vilafranca del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  582,80 € 

- alumnes del  COL·LEGI SANT RAMON de Vilafranca del Penedès, relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  2.883,00 € 

- alumnes de l’ ESCOLA MONTAGUT de Vilafranca del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  1.376,40 € 

- alumnes de la  FUNDACIÓ  PRIVADA VEDRUNA de Sant Sadurní d'Anoia, 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  341,00 € 
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- alumnes de la  FUNDACIÓ ESCOLAR SANT JOSEP de Vilafranca del Penedès, 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  303,80 € 

 
- Resolució de la Gerència núm. 61, de 4 de juliol de 2013 

AJUTS INDIVIDUALS  DE MENJADOR (OBLIGATORIS – CENTRES PÚBLICS), 
corresponent al mes de juny de 2013  :     

- alumnes de l’ ESCOLA EL DRAC de  Pacs del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  86,80 € 

- alumnes de l’ ESCOLA ESTALELLA GRAELLS de Vilafranca del Penedès, 
relacionats a l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  89,25 € 

- alumnes de l’ ESCOLA JACINT VERDAGUER de La Granada, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  37,20 € 

- alumnes de l’ ESCOLA LLEBEIG de Vilobí del Penedès, relacionats a l'annex 
d’aquesta resolució, per un import total màxim de  682,00 € 

- alumnes de l’ ESCOLA MAS I PERERA de Vilafranca del Penedès, relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  24,80 € 

- alumnes de l’ ESCOLA PAU BOADA de Vilafranca del Penedès, relacionats a 
l'annex d’aquesta resolució, per un import total màxim de  86,80 € 

 
El Ple en resta assabentat. 
 
 
10- Donar compte de les actes de la Junta de Govern  de les sessions de 6 
i 27 de juny de 2013. 
 
Es dóna compte de les actes de la Junta de Govern de les sessions de 6 i 27 
de juny de 2013. 
 
El Ple en resta assabentat. 
 
 
11- Moció que presenten els grups comarcals de CIU i d’ERC en suport al 
Pacte nacional pel dret a decidir. 
 
El poble de Catalunya, al llarg de la seva història, ha manifestat 
democràticament la voluntat d’autogovernar-se, amb l’objectiu de millorar el 
progrés, el benestar i la igualtat d’oportunitats de tota la ciutadania, i per 
reforçar la cultura pròpia i la seva identitat col·lectiva.  
 
Al llarg dels darrers mesos han estat múltiples i diverses les manifestacions del 
poble de Catalunya a favor de la necessitat d’exercir el dret a decidir, entès 
com a instrument per decidir quin és el futur polític que es vol per al poble de 
Catalunya.  
 
La manifestació de l’11 de setembre de 2012, la configuració del Parlament de 
Catalunya resultant de les eleccions celebrades el 25 de novembre de 2012, i 
tots els treballs parlamentaris i governamentals que s’han desenvolupat amb la 
finalitat de donar compliment al mandat majoritari expressat pel poble de 
Catalunya, acompanyat per diverses mostres de suport de la societat civil 
organitzada, en són alguns exemples.  
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S’ha iniciat un procés de transició nacional pacífic, democràtic i que té com a 
objectiu celebrar una consulta sobre el futur polític de Catalunya i donar millors 
respostes a les dificultats que Catalunya pateix, a les moltes dificultats socials 
que requereixen una resposta des de l’estat del benestar que tan amenaçat 
està avui. 
 
En aquest camí que s’està traçant, el dia 6 de maig d’enguany es va celebrar 
una cimera de partits a la Generalitat de Catalunya sobre el dret a decidir i un 
dels resultats que se’n deriven és la constitució del Pacte Nacional pel Dret a 
Decidir, la primera reunió del qual es va celebrar el passat 26 de juny al 
Parlament de Catalunya. L’acte va aplegar una quarantena d’entitats de la 
societat civil, inclosos els principals agents econòmics i socials del país, a més 
d’una àmplia majoria política, la participació ha de permetre garantir un procés 
democràtic, transparent, de respecte a la pluralitat d’opcions a través de la 
deliberació i el diàleg en el si de la societat catalana. 
 
Posteriorment, en compliment de l’acord del Parlament de Catalunya pel qual 
es va aprovar la creació de la comissió parlamentària d’estudi del dret a 
decidir, el 4 de juliol ha quedat constituïda aquesta comissió, amb la finalitat 
d’estudiar i impulsar les iniciatives polítiques i legislatives que ha d’adoptar el 
Parlament de Catalunya en relació amb el dret a decidir i les vies possibles per 
poder-lo exercir.  
 
Ens trobem immersos, doncs, en un procés democràtic cabdal i extraordinari, 
que requereix aplegar els màxims suports. Cal enfortir el procés que ha de 
culminar amb l’exercici del dret a decidir el futur polític del poble de Catalunya 
amb la implicació d’una majoria democràtica, social i ciutadana. 
 
Amb aquest objectiu i convenciment, i per a tots els motius explicats 
anteriorment,  
 
S’ACORDA: 
 
PRIMER. Manifestar l’adhesió del Consell Comarcal de l’Alt Penedès al Pacte 
Nacional pel Dret a Decidir, com a mostra de suport a l’exercici de la 
democràcia i a l’exercici del dret a decidir del poble de Catalunya, i inscriure la 
corporació al registre d’institucions adherides a l’esmentat Pacte, a la pàgina 
www.dretadecidir.cat   
 
SEGON. Promoure l’adhesió de les entitats civils, culturals, econòmiques, 
socials, empresarials de la comarca al Pacte Nacional pel Dret a Decidir, amb 
la finalitat d’ampliar el suport de la societat civil al procés cap a l’exercici del 
dret a decidir.  
 
TERCER.  Fer arribar aquest acord a la Presidència del Parlament de 
Catalunya, a tots els grups amb representació en aquesta cambra, i a la 
Presidència del Govern de la Generalitat de Catalunya. 
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INTERVENCIONS: 
 
Vicepresident primer, senyor Jesús Salius: 
Jo seré breu. Perquè em sembla que tothom ja sap de què va tot això una 
mica. 
Bàsicament, aquesta moció el que vol és representar una vegada més la 
nostra radicalitat democràtica. Única i exclusivament. I em sembla que la 
nostra societat, la societat catalana, el que està mostrant és aquesta 
necessitat. Vostès poden viatjar arreu de la comarca i veuran com les 
estelades van proliferant cada dia. La gent està demanant poder-se expressar. 
La gent està demanant poder decidir. 
En definitiva, lo que estem és posant més pes en aquesta necessitat de donar 
veu al poble. I que el poble decideixi. 
Bàsicament, som aquí per la mobilització de l’onze de setembre, que com tots i 
totes em sembla que som conscients, serà un èxit de gent sense precedents. I 
bàsicament, el que volem és fer aquesta proposta per acabar d’empènyer la 
situació i el camí cap a la llibertat. Res més. Gràcies. 
 
Vicepresidenta segona, senyora Maria Rosell: 
Com molt bé ha dit ja el senyor Salius, ja tothom més o menys sabem el que 
és el Pacte Nacional pel Dret a Decidir. És un Pacte de cohesió de la societat 
civil, les entitats, els partits polítics i el Govern que han mostrat la voluntat de 
que a Catalunya puguem decidir lliurament i pacíficament el nostre futur a 
través d’una consulta. 
La democràcia és la solució i no és el problema en un estat democràtic. I el 
valor més important i de respecte mutu a la diversitat d’opinió és a través del 
vot.  
Per això, el dret a decidir és la proposta i és l’aposta de la radicalitat 
democràtica. 
El fet que les entitats tan diverses coincideixin en que els catalans i catalanes 
hem de poder exercir el dret a decidir és el que dóna valor al Pacte Nacional. 
Un dels principals compromisos és que el President de la Generalitat traslladi 
formalment al president del Govern espanyol la voluntat de permetre que el 
poble de Catalunya pugui exercir el dret a decidir a través d’una consulta. 
El dret a decidir no és una foguerada, ni una idea d’un govern, sinó que és un 
procés que sobrepassa la dinàmica dels partits i de la política i que inclou una 
àmplia majoria de la societat catalana. 
L’obligació és fer les coses bé. Amb diàleg, rigor i seriositat, però sense 
renunciar a res. Respectant els resultats que sorgeixin de les urnes. I esperem 
que el Govern espanyol deixi fer la consulta legalment i entengui el neguit i 
posicionament d’una gran part de la ciutadania catalana. El Govern espanyol 
ha d’entendre, i els partits espanyols han d’entendre, que no es val trencar res, 
que el que es val és que una part del poble català vol l’emancipació d’un país 
amb respecte i dignitat. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Jo coincideixo amb una part de lo que han dit els que m’han precedit; els dos 
que presenteu la moció. Sobretot, en el que diu: tothom sap de què va. Si, si. 
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Portem com 8 ò 10 mesos parlant d’això. I em sembla que ja no sé quantes 
vegades hem votat coses en aquesta mateixa línia. Per tant, sí que sabem de 
què va. 
No coincideixo tant en quan es fan anàlisis de dir, bé, és que la gran majoria 
pensa... Però això no ho sabem. Això són opinions.  
De totes maneres, sí que és veritat que miri, jo represento un partit que, des de 
fa més de 60 anys, estem a favor del dret a l’autodeterminació. Ja hi estàvem 
per la guerra d’Argèlia, a la del Congo, el Vietnam. Hem estat sempre pel dret 
a l’autodeterminació.  
I, si vol, li torno a dir, ja em sembla que li he dit, com els hi he dit a tots vostès, 
com 7 ò 8 vegades. A l’ajuntament, al Consell Comarcal, etc. Estem a favor del 
dret a l’autodeterminació. Però si ens ho volen seguir preguntant, no pateixin, 
al proper ple, ens ho poden tornar a preguntar. I els hi tornarem a dir que si. 
Estem a favor del dret a l’autodeterminació. Ara, potser no cal fer-ho a cada 
ple.  
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Ramon Carbonell: 
També s’ha parlat molt del tema i en part, el fet de fer una consulta, una de les 
coses bones que té és que genera debat. Per tant, quan parlem de realitat 
democràtica, perquè ara tothom s’ha empeltat aquesta paraula, i com es parla 
de consultes, és perquè durant i el previ hi ha un debat, i això és el que li dóna 
força a la consulta, més que la votació, al final.  
Dit això, aquí es demana també d’incentivar i d’afavorir l’adhesió a les entitats 
cíviques. I en aquest sentit, creiem que l’adhesió vol dir la implicació i la 
participació i l’escoltar i el que en puguin formar part al conjunt. I per tant, 
perquè se’n pugui formar part i se’n pugui participar, vol dir que ens estem 
oferint perquè la informació i el debat arribi a tot arreu i perquè el procés sigui 
obert. 
I si parlem de Dret a Decidir, amb majúscules, entenem també que s’està 
d’acord en que el dret a decidir no es queda limitat a la consulta sobre la 
sobirania administrativa de la nació Catalana. I en aquest, cas, aquí no 
especifica que nosaltres, va més enllà del que és les quatre províncies de 
Catalunya. Però no volia dir això, volia dir que el dret a decidir és vàlid per tot. 
Per tant, per definir quin país volem, quins canvis volem, què no ens agrada. I 
per tant, tot allò que no ens agradi, doncs també si la consulta, si la votació i la 
democràcia decideix que volem sortir-ne, doncs també s’haurà d’acceptar. 
 
Portaveu del PP, conseller senyor Lluís Fernando Caldentey: 
Bé, sobre aquesta moció, nosaltres votarem en contra. I ho argumentaré 
breument.  
Tots sabem de què va aquesta pel·lícula. Però entenem que avui en dia, entra 
dintre d’una il·legalitat política. Jo estaria d’acord amb el dret a decidir a 
Catalunya quan el govern central autoritzés aquesta consulta. Perquè llavors 
confonem un estat democràtic amb un llibertinatge. I sobre això, jo voldria dir 
que tothom parla per sentiments. Ningú parla amb el cap. Ningú diu quines 
avantatges tindria Catalunya si hipotèticament fes una consulta popular i la 
guanyés. Ningú ho diu. Llavors, com ens atrevim a actuar d’aquesta manera 
tant improcedent, tant temerària? Què suposaria per Catalunya la 
independència? Jo no ho sé. Ni crec que ningú de nosaltres ho sabés.  
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Avui el govern central retorna el 80% de lo que ingressa Catalunya. Madrid ho 
ha pagat tot això a Catalunya. Ara hem demanat 2.000 milions més d’euros, 
que el senyor Mas ja no sap com pagar nòmines altra vegada. Suposant que el 
senyor Mas es quedés el 100% dels impostos catalans, faria front a 
Catalunya? Faria front als nous costos que suposaria la independència? A mi 
m’agradaria que algú m’ho expliqués tot això. Perquè jo no en tinc ni idea. 
Llavors crec que és una postura temerària. Crec que anem d’un estat 
democràtic a un estat de llibertinatge. Que això és molt perillós.  
Jo els vull recordar que al Canadà, al Quebec, a la dècada dels 80, després de 
moltes pressions va treure un 14% d’independència. La dècada del 90, un 
40%. I avui, tornaria cap al 14. 
S’han de fer les coses més ben fetes, quantificant-les. Sabent allà on anem. 
Valorant-ho. Aquí no es quantifica res. Jo ho sento, però nosaltres no estem 
d’acord amb aquesta posició.  
 
El conseller del PSC-PM, senyor Servand Casas:  
Bé, nosaltres, des de l’esgotament, de l’esgotament físic, mental i psicològic 
d’aquest tema, d’aquest confusionisme.  
Perquè, és que ho acabeu de veure; el senyor Caldentey s’ha equivocat. El 
dret a decidir no és ni la independència, ni la independència és el fet de decidir 
què vol fer Catalunya. I aquest dret el tenim inherent al concepte de poble, al 
concepte democràtic de qualsevol tipus. I no hi hauria d’haver ningú que estigui 
en contra del dret a decidir.  
El problema és que s’està treballant, des dels partits del govern, en una 
retroalimentació d’aquest tema. Perquè, què s’ha fet des de l’onze de setembre 
de 2012? Ni una trista carta. Ho acaba de dir la portaveu de Convergència, que 
ha de ser el president de la Generalitat el que envií una carta al president 
Rajoy. Miri, escolti, però si no l’ha fet això. Que li hem de dictar, també? Vull 
dir, no fem feina en aquest sentit.  
Hi ha una majoria parlamentaria més que suficient pel dret a decidir. I en el 
qual estem nosaltres, en el qual estem tots, excepte el PP i Ciutadans o algun 
d’aquests. Però és que el problema que estem fent, bé, estem assistim ara, és 
que, al marejar la perdiu d’aquesta manera, està creant un bullidor a l’estat 
espanyol i un bullidor a Catalunya, del qual se retroalimenten una sèrie de 
persones amagant una falta de govern absolut, un desgovern i unes retallades 
i unes deficiències socials tremendes. 
Mira, escolta, nosaltres estem pel dret a decidir. Ho estarem. I a més a més, 
demà, si pot ser. Però, ostres, feu alguna cosa. Que facin alguna cosa. Està tot 
apunt per poder tirar-ho endavant. Fem la convocatòria, estarem al costat i 
votarem amb consciència el que creiem convenient. Però ja n’hi ha prou de 
tant aixecar banderes mentre ens estan robant la cartera. Uns i els altres, eh? 
Perquè l’espoli de Madrid, de vegades, també hauríem de parlar de l’espoli de 
determinades actuacions.  
I creiem que seria qüestió ja d’una vegada de dir mira, escolti, va, seiem, fem 
números. Quants estem a favor del dret a decidir? Vinga, tenim majoria més 
que suficient. Ostres, i si no sabem fer una carta, potser que una comissió la 
faci. Però ja n’hi ha prou de marejar la perdiu. Per tant, ens cansem, de veritat. 
És esgotador aquest tema.   
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Portaveu del PP, conseller senyor Lluís Fernando Caldentey: 
Si. Per al·lusions, només.  
El dret a decidir, Catalunya ja el te. El que passa és que aquestes mocions es 
presenten d’una forma que el dret a decidir, què? No ho diu, què. Però tots 
sabem de què va la pel·lícula, eh? Jo li diria al Partit Socialista que el dret a 
decidir ja el té Catalunya. Que faci una consulta popular el senyor Mas per 
tancar els consells comarcals; que n’hi ha 41. I 130 nòmines a cada un d’ells. 
Jo garanteixo el sí del 90 i pico per cent. Que faci la consulta popular el senyor 
Mas per de 135 diputats passar a 60. Sortirà que si. Ja el té el dret a decidir en 
segons quines qüestions. Però fem-ho de forma legal. En un estat democràtic 
hem de respectar la legalitat. 
Era una contestació al Partit Socialista. 
 
El conseller del PSC-PM, senyor Servand Casas:  
La legalitat sempre. Sempre. Fins i tot, posant a dit persones que tenen una 
parcialitat absoluta quan han de prendre decisions d’estat. O sigui, és que, a mi 
em fa gràcia que vinguin amb... home, si a veure, lo que no podem fer és 
demanar la legalitat per algunes coses que ens interessa i després passar-nos 
pel forro... perquè mira, a mi que m’expliquin, sentències que s’estan veient. 
Perquè són exemplars per a la societat. Si passéssim per referèndum les 
decisions que s’estan veient últimament amb un tal Matas. Però em sembla 
que de 6 anys a 9 mesos i coses d’aquestes... hi hauria tela. 
Però es que estem parlant del dret a decidir. El dret a decidir és inalienable.  
 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 21 vots a favor dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-PM (4), d’ERC, CUP-PA i d’ICV-EU-
A-E, 2 vots en contra dels consellers del grup polític comarcal del PP, i 6 
abstencions dels consellers del grup polític comarcal del PSC-PM. 
 
 
12- Moció que presenten els grups comarcals de CIU i d’ERC a favor del 
manteniment dels serveis socials de proximitat en m ans dels municipis i 
els consells comarcals 
 
Que la proposta de l’Avantprojecte de Llei de racionalització i sostenibilitat de 
l’Administració Local, en el cas que s’aprovi i s’apliqui a Catalunya, plantejaria 
una situació d’amenaça per a la continuïtat del sistema de Serveis Socials de 
responsabilitat pública, que al nostre país s’ha anat construint des dels anys 
80. 
 
En l’actual realitat de patiment de sectors molt diversos i extensos de la 
ciutadania, posar en perill el sistema de serveis socials de proximitat 
constitueix un atac frontal a la garantia dels drets individuals i col·lectius 
aconseguits amb molts esforços durant l’etapa democràtica i suposa un retorn 
a èpoques passades de precarietat social. Així mateix estaríem posant en perill 
un model de convivència, benestar, cohesió social, participació democràtica i 
qualitat de vida. 
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Per aquest motiu, en aquests moments que s’estan gestant els esborranys de 
reforma de l’administració local, el Consell Comarcal de l’Alt Penedès mostra la 
seva preocupació per les greus conseqüències que comportaria per la dignitat 
de les persones, la convivència cívica i la pau social el desmantellament del 
model de serveis socials arrelat al territori i al servei de les persones, 
especialment les més vulnerables. 
 
Així mateix posem de manifest la importància dels Consells Comarcals com a 
òrgans gestors de la prestació de serveis per aquells municipis inferiors a 
20.000 habitants. 
 
S’ACORDA: 
 

1- En cas que s’arribi a aplicar la modificació que planteja aquest 
avantprojecte, el Consell Comarcal de l’Alt Penedès demana al Govern 
de la Generalitat a que insti al Govern espanyol i als legisladors estatals 
–i també als de Catalunya- a mantenir la continuïtat del finançament de 
la part corresponent a l’Estat del Pla Concertat de Prestacions Bàsiques 
de Serveis Socials per a les Corporacions Locals, assegurant el 
manteniment i funcionament dels serveis socials de proximitat en els 
governs locals. La situació social actual justifica la nostra exigència que, 
a més, respecta el principi de subsidiarietat establert per la Unió 
Europea (article 5 del Tractat de la UE). 

2- Així mateix, en cas que a Catalunya no s’apliqués la proposta del 
Govern espanyol sinó que s’apliqués la llei catalana, el Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès insta al Govern de la Generalitat a garantir el 
finançament i el model actual a fi de mantenir els serveis socials de 
proximitat a tot el territori. 

3- Transmetre a la Generalitat de Catalunya els presents acords. 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Vicepresident primer, senyor Jesús Salius: 
També, com sempre, breu. I contundent, si pot ser en aquest sentit. 
Si alguna cosa funciona bé en aquesta casa, és el servei de proximitat. I a més 
a més, el servei que oferim en tot allò referent als Serveis Socials. Si alguna 
cosa funciona bé és això. Tenim persones implicades en el territori que 
treballen des del Consell Comarcal i que coneixen molt bé les necessitats de la 
nostra comarca. Si perdem això, perdem un dels asos que tenim en aquesta 
institució. Ho perdem tot, bàsicament. Perquè és un dels pilars fonamentals 
que estem oferint com a serveis. 
Jo penso que no és massa demanar-los el seu vot a favor d’aquesta petició. 
Res més. Gràcies. 
 
Vicepresidenta segona, senyora Maria Rosell: 
Com molt bé s’ha dit, és un dels millors serveis que podem tenir a la nostra 
comarca. Ja que tenim la comarca molt dispersa i, tant en serveis socials com 
en salut, és un dels grans eixos que tenim; la proximitat, el poder atendre les 
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persones el més a prop possible del seu domicili. 
I llavors, el que no podem permetre, ni podem deixar que passi, és que es 
centralitzi tot, perquè llavors perdrem qualitat en l’assistència de les persones 
de la nostra comarca. I, com tots molt bé sabem, la nostra comarca és molt 
dispersa. I de vegades és molt difícil de poder accedir si posen un únic centre, 
per exemple, a Vilafranca o en algun dels municipis més grans del voltant, com 
pot ser Sant Sadurní o Monjos.  
Llavors, és important que siguin els professionals els que es puguin desplaçar 
per poder donar el millor servei i optimitzar al màxim els nostres recursos per a 
la nostra població. 
Per tant, agrairíem el vostre recolzament en aquesta moció. 
 
El conseller del PSC-PM, senyor Servand Casas:  
Bé, en aquest sentit, estem, no d’acord; absolutíssimament d’acord. El que 
passa és que ens crida una mica l’atenció que els que tenen la responsabilitat 
de govern a la Generalitat, demanin al Govern de la Generalitat que faci una 
cosa. Es que no se’n fieu?. 
Avia’m, us ho dic perquè ara s’està elaborant el tema de la llei de reforma local 
i tota la història aquesta. Que no ens agrada gens la del PP. Gens ni mica. 
Primer, perquè ens fan culpables als municipis d’una cosa que no en tenim cap 
tipus de culpa. I després, les propostes que s’estan fent, no només no 
solucionen la crisi, sinó que l’agreugen econòmicament. I després, deixa al 
ciutadà amb els serveis molt més allunyats. Que és lo que intenteu combatre. 
Però cuidadin, perquè l’esborrany que ens ha arribat de la proposta de llei,que 
s’està preparant des de Convergència, us ho dic perquè anem al tanto, que és 
una traducció del català de Google, ja no directament, de la llei que es 
presenta a Madrid.  
No, no, us ho dic així perquè és que, sinó, ens distraiem. Perquè estem molt 
preocupats per aquest tema. Estem molt preocupats per aquest tema perquè, 
ja us vaig dir l’altre dia, que aquí va venir un senyor, un representant de la 
Generalitat, i va dir que s’haurien de suprimir municipis. Però volem dir que 
anem al tanto. Que anem molt al tanto perquè són els grups polítics que 
presenten aquesta moció els responsables de fer aquesta reforma. I nosaltres 
estem per l’esperit i la lletra de lo que dieu. Per tant, votem a favor, però estem 
profundament preocupats perquè els aires que ens arriben no són els que 
demostra la moció. I per això us donarem suport i ja on faci falta perquè en cap 
moment s’allunyin els serveis de la gent. Que és lo que d’alguna manera es 
pretén. 
 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 27 vots a favor dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC, de la CUP-PA i d’ICV-
EU-A-E, i 2 vots en contra dels consellers dels grup polític comarcal del PP. 
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13- Moció que presenten els grups comarcals de CIU,  d’ERC i de la CUP-
PA per instar al govern de la Generalitat a signar i publicar el Decret de 
desplegament reglamentari de la Llei 23/2010 de cre ació de l’àmbit 
Penedès. 
 
Atès que en data 14 de juliol de 2010, el Parlament de Catalunya, per 
unanimitat dels seus membres, va aprovar la llei de creació de l’Àmbit 
Penedès, Llei 23/2010, la qual resta pendent del seu desenvolupament 
reglamentari per a la seva entrada en funcionament. 
 
Atès que el dia 23 de desembre de 2011 el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya publicà el Projecte de Decret pel qual es desplega la Llei 23/2010, 
del 22 de juliol, de modificació de les lleis 1/1995 i 23/1983 per a fixar l’àmbit 
de planificació territorial del Penedès. 
 
Atès que la tramitació de l’esmentat Projecte es preveia com a màxim per a un 
termini de sis mesos, i que tenim coneixement que fa més de quatre mesos 
que resta a l’espera de la seva signatura pel corresponent Conseller de 
Territori i Sostenibilitat. 
 
Atès que el mapa d’Àmbits de Catalunya segueix mantenint-se en set, amb tot 
el que això suposa d’actes jurídico-polítics que afecten llur desenvolupament i, 
tot i la urgència de sortir d’aquesta indefinició, el fet irregular de l’exclusió del 
Penedès per al qual s’ha creat una llei que no s’aplica. 
 
Atès que l’Àmbit pot ser un instrument perquè el nostre territori pugui 
desenvolupar-se i sortir del present atzucac en què es troben les nostres 
quatre comarques, on els índexs d’atur són alarmants. 
 
Atès que la creació de l’àmbit no suposa augmentar el pes de l’Administració, 
sinó la redistribució de la que ja existeix, per a un desenvolupament més 
equilibrat dels diferents territoris de Catalunya. 
 
Atès tot el conjunt de raons que s’han presentat, 
 
S’ACORDA: 
 
1- Instar el Govern de la Generalitat, i concretament el Conseller de Territori i 
Sostenibilitat a signar i publicar ja sense més demores el Decret de l’Àmbit 
Penedès i iniciar d’aquesta manera el desplegament de la Llei que va generar 
la seva creació. 
 
2- Traslladar aquest acord a SOM PENEDÈS (sompenedes@gmail.com), a la 
Plataforma per una Vegueria pròpia, als consells comarcals del Baix Penedès, 
del Garraf i de l’Anoia, al Parlament de Catalunya, al President de la 
Generalitat de Catalunya i als ajuntaments de la comarca de l’Alt Penedès. 
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INTERVENCIONS: 
 
Vicepresident primer, senyor Jesús Salius: 
Jo penso que, òbviament, és un pas previ importantíssim que se signi i es 
publiqui aquest decret de desplegament. Ja fa massa temps que estem parlant 
de la necessitat de crear la Vegueria Penedès i, tots els passos que són 
requerits per tirar-la endavant, són essencials. I anem tard, com sempre.  
Són un dels reptes, per tant, que hem de fer front. I que penso que, tota la 
feina que puguem fer en aquest sentit per pressionar a la Generalitat de que 
finalment faci aquet pas, doncs és important. 
Només recordar-los que això és possible perquè aquesta aprovació al 
Parlament va ser gràcies a que Esquerra ho vàrem presentar. I bàsicament, 
som els primers interessats perquè això es tiri endavant. Gràcies. 
 
President: 
En nom de Convergència i Unió dir que, evidentment, Convergència i Unió a 
l’Alt Penedès hem estat sempre al darrera del tema del desplegament de 
l’àmbit del tema de la Vegueria Penedès. I en aquest sentit ho hem defensat. I 
per tant, en aquest sentit, entenc que el Consell Comarcal hem, d’alguna 
manera, instar a això. Lo que diu la pròpia proposta de que el Govern 
desplegui l’àmbit. I per tant, faci la redacció del projecte de desplegament 
d’aquest àmbit. I a partir d’aquí, es pugui anar caminant a les següents fites en 
pro de la Vegueria Penedès. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Jo estic encantat d’anar per aquest camí de roses i aquesta fantàstica 
travessia que ens conviden a anar cap a l’àmbit Penedès. L’àmbit Penedès 
que es va aprovar fa, em sembla, cinc anys. I el Govern de la Generalitat, 
governat per consellers dels partits que representen aquesta majoria, no van 
fer ni un pas. No han fet res en cinc anys. Després d’estar durant 4 ò 5 anys 
omplint la premsa. La premsa captiva, aquesta que tenen aquí, al Penedès.  I 
van anar parlant... Vegueria Penedès, Vegueria Penedès, Vegueria Penedès.... 
Els qui alguna vegada qüestionaven algo, els deien: apàtrida, traïdor, que no 
ets del Penedès. 
Ara, es constitueix un àmbit Penedès fa 5 anys i l’han deixat adormir. I ara, de 
cop, se’n tornen a enrecordar. Home, doncs endavant. Nosaltres vàrem votar a 
favor. Sempre hi hem estat a favor de l’àmbit Penedès. El que no entenc és 
què han estat fent vostès durant 5 anys.  
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Ramon Carbonell: 
Una mica, continuant en el fil. 
Bé, ja ho ha matisat el Francesc Olivella, que Convergència a l’Alt Penedès us 
manifesteu a favor. S’hauria de veure en el conjunt del país, doncs seria bo 
que la manifestació aquesta en favor de la Vegueria, doncs arribés del conjunt 
de, no només de la gent del Penedès, que què s’ha de dir, després de tot el 
que s’ha dit aquí, d’aquests anys, ara dir bé, es que no ho tenim clar, quedaria 
molt malament.  
I bé, doncs per tant, animem a que no sigui només de Convergència Alt 
Penedès, sinó que, en el seu conjunt, això es faci realitat. 
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Es veritat que si es fa aquesta moció avui, és perquè el tema s’ha retrassat. I 
no és un mèrit d’haver de tornar a anar al Parlament a dir: Ei, us enrecordeu 
d’allò que vareu dir un dia que només falta una signatura? Home, això és la 
feina que s’ha de fer. Però que, en realitat, home, estaria bé que quan es 
decideixen coses es desenvolupin i no haver de perdre més el temps amb 
aquests temes.  
Ens sumem, com a CUP, a encapçalar la moció. I si s’ha de seguir fent 
pressió, se seguirà fent pressió. Però en tot cas, també, sent crítics en com 
han anat les coses. Gràcies. 
 
President: 
Gràcies senyor Carbonell. Per tant, entenc que també encapçalen la moció? 
Perfecte. 
 
Conseller del PP, senyor Carles Jiménez: 
Nosaltres, també en la línia que diria el senyor Anfruns, no entenem que vostès 
s’autoexigeixin fer una cosa que tenen entre les seves mans poder-la fer. 
A nosaltres ens sobte que, per exemple, un diputat del Penedès, com és el 
senyor Regull, a data d’avui no ha presentat cap iniciativa, cap pregunta, cap 
interpel·lació, al ple del Parlament de Catalunya. Creiem que és allà on el propi 
representant de l’Alt Penedès, el senyor Regull, hauria d’exigir als 
representants de Govern, a vostès, Esquerra Republicana i Convergència i 
Unió, que es desplegui l’àmbit territorial del Penedès. 
Clar, nosaltres no podem compartir, a data d’avui, aquestes mocions. Aquestes 
mocions que només tenen a veure de posar-nos medalles d’una cosa que ja 
hauria d’estar executada. 
Per tant, dit això, el nostre grup ens abstindrem. Perquè creiem que vostès 
tenen les claus, tenen la capacitat de tirar-ho endavant. I sinó ho tiren endavant 
és per alguna cosa. 
 
El conseller del PSC-PM, senyor Servand Casas:  
Benvinguts a lo que hem dit abans. Tornem a instar als grups de Govern, al 
Govern, que faci el que diu el grup de Govern que ha de dir. Ostres, és que 
estem tirant un brindis al sol,un altre cop.  
Pensem que ja seria hora, que s’ha de fer, que toca, que està tot aprovat. El 
que passa és que em sona la música de que ara no toca. I aquesta música va 
sonar l’altre dia al Parlament. I va sonar per part de persones que estan dintre 
del grup de Convergència. Llavors ens sap molt greu. Perquè no volem que 
ningú es tapi la inoperància amb una moció; sinó que voldríem que, en tot cas, 
no pagui el Penedès la inoperància. O només serveix en determinats temes 
per oportunisme polític o per tapar inoperàncies. 
Per tant, instem també, juntament amb vosaltres, a que això es tiri endavant. 
 
  
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 27 vots a favor dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-PM, d’ERC, de la CUP-PA i d’ICV-
EU-A-E, i 2 abstencions dels consellers dels grup polític comarcal del PP. 
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14- Moció dels grups comarcals del PSC, d’ICV-EUiA,  la CUP-PA i d’ERC 
per la nul·litat del patronat de la Fundació Pinnae  i per la gestió 
transparent i democràtica de l’Obra Social provinen t de Caixa Penedès 
 
El 25 d’octubre de 2011 l’Ajuntament de Vilafranca va aprovar per unanimitat el 
Manifest en Defensa de la Vinculació Social i Territorial de Caixa Penedès. 
Aquest manifest, que també va ser aprovat pel Consell Comarcal i per diversos 
Ajuntaments, traçava un full de ruta àmpliament consensuat entre els diferents 
partits polítics, agents socials i moviments socials de la comarca.  
 
Lamentablement aquest full de ruta no s’ha seguit i Caixa Penedès ha estat 
liquidada com a entitat financera. Pel que fa a la seva Obra Social, des de 
començaments de 2013 ha estat intervinguda per la Generalitat de Catalunya. 
 
En els darrers dies s’ha constituït una Fundació, anomenada Pinnae, acollint-
se  a la llei 9/2012, de 25 de juliol, del Parlament de Catalunya que regula les 
Fundacions Especials que gestionen els actius que encara queden de les 
desaparegudes Caixes d’Estalvi, per gestionar les accions que Caixa Penedès 
té al Banc Mare Nostrum (controlat pel FROB i sense que actualment doni 
beneficis) i amb la voluntat manifesta de fusionar-se amb la Fundació Caixa 
Penedès i gestionar els seus actius, que manifesta que són de 26 milions 
d’euros en diner líquid més 118 milions en actius immobiliaris.  
 
Que per dirigir aquesta Fundació s’han anomenat vuit Patrons dels que no 
consta que s’hagi seguit cap procediment transparent ni representatiu del teixit 
associatiu del territori per nomenar-los. 
 
Que aquests Patrons no respecten ni el percentatge establert del 25% de 
representants de l’Administració Local, ni les entitats econòmiques del 
Penedès. 
 
Que en una primera decisió prenen acords sobre la destinació dels diners de 
l’antiga Fundació de la Caixa Penedès que no s’han debatut en cap organisme 
participatiu, ni d’elecció democràtica, ni s’ha donat audiència a les entitats 
ciutadanes. 
 
Que els Patrons nomenen director de la Fundació a la persona que ja ho feia 
anteriorment a la de Caixa Penedès, sense que s’hagi fet cap concurs de 
mèrits, ni s’hagi valorat la seva trajectòria ni es sàpiga el seu salari, que 
presumin extremadament alt. 
 
S’ACORDA: 
 
Primer.-  Denunciar que la constitució de la nova Fundació s’ha portat a terme 

per part del Govern de la Generalitat de forma insuficientment 
transparent. 
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Segon.-  Denunciar que desconeixem quin ha estat el criteri per escollir el 
patronat de la nova fundació i mostrar la nostra estupefacció perquè 
bona part dels seus membres no hagin de rendir comptes davant de 
cap entitat o institució democràtica del territori. 

Tercer.-  Fins que no es constati la legalitat de la constitució del patronat  de 
la Fundació Especial Pinnae i  dels nomenaments dels seus  vuit 
patrons, exigir que es declari la nul·litat d’aquests actes i que es 
retorni de forma provisional a la situació anterior sota l’estricte control 
de la Generalitat.  En tot cas, existeixi o no causa de nul·litat, cal 
escollir de nou els Patrons de la Fundació, de manera que:  
a) la participació d’entitats públiques arribi al màxim legal possible, 

amb una representació dels ajuntaments del Penedès. 
b) que les persones que hi estiguin en representació del sector 

econòmic, representin realment entitats significatives del territori; i 
siguin designades lliurement per aquestes entitats. 

Quart.-  Exigir que la Fundació Pinnae mantingui en funcionament els Casals 
d’Avis que fins ara gestionava l’Obra Social. Tanmateix, aquells 
Ajuntaments de les poblacions on es troben instal·lats els Casals 
d’Avis que desitgin obrir els mateixos a la població en general 
podran negociar amb la fundació Pinnae aquesta qüestió, de la qual 
es podrà derivar una gestió conjunta segons els acords als quals 
s’arribi entre ambdues parts. Instar alhora al Departament 
d’Economia i Coneixement, i al seu màxim responsable, Sr. Andreu 
Mas-Colell a adoptar les mesures cautelars que corresponguin per 
impedir que el nou patronat desmantelli els 14 Casals d’Avis de 
l’Obra Social. 

Cinquè.- Sol·licitar que es procedeixi a la selecció d’un Director amb un salari 
de tècnic de l’administració i escollit pels seus mèrits en la gestió 
d’iniciatives del Penedès. 

Sisè.-  Sol·licitar que es realitzi una auditoria externa de tots els moviments 
de la Fundació Obra Social de Caixa Penedès en els darrers tres 
anys per saber realment de què es disposa i com s’ha gestionat fins 
ara. 

Setè.-  Sol·licitar que, de l’Obra Social, en la que encara es pot actuar, es 
segueixi com a full de ruta el “Manifest en defensa de la vinculació 
social i territorial de Caixa Penedès” aprovat per un conjunt 
d’Ajuntaments de la comarca a la tardor del 2011; i en aquest sentit: 
a) Es mantingui l’arrelament al Penedès, 
b) S’elabori anualment un programa d’Obra Social que atengui les 

prioritats del Penedès, lluny de clientelismes, i en la redacció del 
qual s’impliqui als ajuntaments penedesencs; 

c) S’estableixi un nou Patronat que sigui plenament transparent; 
amb uns directius renovats i responsables; amb mecanismes de 
control transparents, de participació lliure i efectiva del conjunt 
plural de la societat penedesenca en la gestió de la mateixa i 
sense exclusions;  

d) S’estableixi una gestió professional retribuïda segons criteris 
objectius, no arbitraris ni desproporcionats, i de ple coneixement 
públic; amb un govern corporatiu exemplar. 
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Vuitè.- Difondre el contingut d’aquest acord a Penedès Televisió, Ràdio 
Vilafranca i a les seves pàgines web, així com a les webs municipals 
i a la resta de mitjans municipals. 

Novè.-  Notificar aquest acord al Departament d’Economia i Coneixement, al 
Departament de Justícia i a la Comissió Europea. 

Desè.-  Comunicar aquest acord als 14 Casals d’Avis de l’Obra Social i als 
Ajuntaments i entitats socials que, d’acord amb els Estatuts, 
formaven part de l’Assemblea General de Caixa Penedès, a la 
representació de la Generalitat en els processos de transformació de 
caixes d’estalvi en fundacions especials i als grups polítics del 
Parlament de Catalunya. 

 
 
INTERVENCIONS: 
 
La consellera del PSC-PM, senyora Susanna Mèrida:  
Bé, en tot cas, aquesta moció el que pretén fer bàsicament és tres coses.  
Denunciar la manca de transparència que s’ha produït en aquest procés de 
transformació de l’Obra Social de la Fundació Pinnae. Aquesta manca de 
transparència, és evident, en el sentit de que s’ha fet d’esquenes al territori. O 
així hem tingut la sensació nosaltres que ha estat. I que avui s’ha pogut 
demostrar que la major part de consellers de l’oposició d’aquest Consell 
Comarcal desconeixia quin era el representant del Consell Comarcal i com 
havia estat la seva elecció. Això s’ha pogut demostrar avui en la ratificació que 
s’ha portat a terme fa uns moments i en la que hi havia una certa sorpresa, per 
part dels membres de l’oposició, de perquè s’havia escollit aquesta persona. 
Sense tenir res a dir  de la persona en concret. Però sí el procediment que s’ha 
seguit en tot aquest procés.  
Per tant, d’entrada, denunciem aquesta manca de transparència, per part de la 
Generalitat. I, si més no, si la Generalitat ha estat transparent amb el Consell 
Comarcal. Doncs que el Consell Comarcal no ens hagi traspassat aquesta 
informació als ajuntaments afectats, en aquest sentit. 
També, el sentit de la moció és refer tot aquest procés degut a totes les 
qüestions que explicava. No sabem perquè s’han escollit els patrons que s’han 
escollit. No sabem a qui representen. No sabem qui ha escollit aquests 
objectius. Perquè no s’han continuat els objectius que fins ara l’Obra Social 
defensava. Com és el tema del casal dels avis.  
I per tant, creiem que davant d’aquesta manca de transparència, aquesta 
manca de participació per part del territori, dons creiem que caldria refer el 
procés i tornar a començar de zero. Que aquesta fundació torni a passar a 
mans de la sessió de la Generalitat. I per tant, tornar a iniciar aquest procés, 
amb la màxima transparència pel territori. 
I finalment, les decisions preses pels membres de la comissió gestora. Que 
aquesta decisió, per la part que afecta a casals d’avis, és una decisió que es 
va prendre sense l’autorització de la Generalitat. I així tenim una carta del 
senyor Carner que ho demostra. Que ell no estava assabentat que les 
membres de la Comissió gestora, que l’única funció que tenia era reconvertir 
l’Obra social en la Fundació Especial Pinnae, aquesta era l’única funció que 
tenien, no podien prendre decisions de cap altra tipus, es van dedicar a enviar 
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cartes als ajuntaments informant que traspassaven la gestió dels casals d’avis 
als ajuntaments.  
Davant d’aquesta situació, quan comencem a rebre, a més a més, de forma 
extraoficial, perquè no es fa registre d’entrada de cap d’aquestes ofertes per 
part d’aquesta comissió gestora. El que fem els ajuntaments afectats, aquests 
12 ajuntaments que tenim en total 14 casals d’avis, el que fem és reunir-nos 
per tal de posar en marxa una estratègia conjunta de defensa d’aquests casals 
d’avis.  
Davant d’això, com qui té la competència d’aquesta comissió gestora és la 
Generalitat, el que fem, el primer pas que fem, perquè en aquest moment no 
existia encara la fundació Pinnae, és demanar una entrevista amb la consellera 
de Benestar Social.  
Aquesta reunió se’ns va donar, finalment, aquest mes de juliol. Fa un parell de 
setmanes. En aquesta reunió el senyor Carner també hi va estar present. El 
senyor Carner és qui ha acompanyat tot aquest procés de transformació. 
Aquest senyor queda sorprès de que continuem rebent informacions en 
aquesta línia, de tancament de casals dels avis. Perquè ell mateix, quan va 
tenir coneixement, per part de la consellera, que s’estava produint aquesta 
situació, es va posar en contacte amb les persones que formaven part 
d’aquesta comissió gestora i els hi va dir que de cap manera podien continuar 
en aquest procés, perquè no tenien cap tipus d’autorització per part de la 
Generalitat. La resposta d’aquestes persones que formen part de la comissió 
gestora encara en aquest moment, com el propi senyor Carner diu, és que el 
dia 16 de juliol el senyor Carner rep un mail d’aquestes persones, no especifica 
qui, on s’anuncia la penalització d’aquesta mesura que fa referència als casals 
d’avis. 
Quina és la sorpresa? Que els treballadors dels casals d’avis ja han estat 
acomiadats. A dia 31 de juliol ja tots tenen la seva carta de finiquito. Per tant, 
aquestes persones que li diuen al senyor Carner, que és qui està tutelant tot 
aquest procés de transformació, li diuen que ho tenen paralitzat. Vol dir que 
l’estan enganyant. Perquè, paral·lelament, el que estan fent és acomiadant els 
treballadors i continuar la vigència de la proposta del tancament dels casals 
d’avis. 
Per tant, creiem que no ens podem refiar d’aquestes persones, que la 
Generalitat que està tutelant aquest procés, els hi estan dient unes coses i a 
nosaltres ens estan dient unes altres. D’entrada, et genera una certa dificultat 
de confiança a l’hora de poder negociar o arribar a acords sobre el tema dels 
casals dels avis. Quan, repeteixo, tenim una carta signada pel senyor Albert 
Carné on denuncia i demana als membres de la comissió gestora que, si us 
plau, aturin tot això. Perquè, primer, no estan en disposició de prendre aquest 
tipus de determinació, que només la podria prendre el Patronat de la fundació 
Pinnae, un cop constituïda, i que no li consta que en cap de les actes de les 
reunions que han tingut aquesta fundació, aquest tema hagi sortit sobre la 
taula. 
Per tant, entenem que s’ha pres una decisió, a títol única i exclusivament 
personal, per persones que no estaven autoritzades per prendre-les. I amb una 
data de finalització, perquè tal i com se’ns ha comunicat als ajuntaments, a 31 
de juliol, sembla ser que està previst tancar tots els 14 casals d’avis. 
Per tant, davant d’això, la nostra posició no pot ser una altra que 
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d’estupefacció. De no entendre què està passant. Perquè la Generalitat no 
dóna validesa a aquestes actuacions.  
I per altra banda, la fundació tot i que sembla que ho té molt clar i que vol 
eliminar els casals d’avis. El que vol fer és traspassar el cost de totes les 
activitats que es desenvolupen, que en el cas de Sant Sadurní, per posar un 
exemple, és de més de 172.000€ a l’any. I a més a més, per la cessió del seu 
espai, demanen 1.000€ mensuals. 
Per tant, nosaltres creiem que una fundació que ha de gestionar més de 20 
milions d’euros, en els moments que estem passant els ajuntaments d’assumir 
retallades i més retallades, creiem que aquesta part social o d’assistència 
social, que també posa als seus estatuts que ha de defensar, doncs la trobem 
a faltar, la veritat sigui dita. 
Lamento que tot aquest procés no havia tingut el recolzament de la consellera 
de Benestar Social, d’aquí, del Consell Comarcal. Perquè penso que és un 
tema que havia de defensar també. Al Penedès estan afectats 3 casals d’avis. 
No he tingut cap trucada d’aquesta consellera per tal de posar-se a la nostra 
disposició i anar plegats en el que fes falta defensar pel manteniment de casals 
d’avis. Que solsament Sant Sadurní, torno a dir, només dic Sant Sadurní 
perquè és d’on tinc dades, afecta a més de 150 avis, diàriament, que 
assisteixen a aquests casals d’avis. I per tant, el que realitzen aquests casals 
d’avis és una funció social molt important de mantenir actius tota aquesta gent 
gran i de cuidar aquest envelliment actiu que tots defensem. 
Per tant, el nostre posicionament és molt clar. Cal refer tot el que s’ha fet. 
Donar per nul totes les decisions que s’han pres. Perquè així ho diu la 
Generalitat. No ho estem dient nosaltres, ho diu la Generalitat. Que 
segurament, legalment, s’ha fet correctament tot el procés. Però el que no s’ha 
fet bé és fer una sèrie de decisions les quals aquestes persones no les podien 
prendre. 
Tot això ens deixa en un estat de neguit de pensar en qui s’està deixant 
aquests diners. En mans de qui s’està deixant aquests diners, quan no 
respecten ni el que la Generalitat els hi està manant fer. 
Per tant, la nostra decisió, el nostre posicionament, és contundent. És a dir, 
escolti’m, no ens val tot el que s’ha fet. No hi ha hagut transparències. S’ha fet 
en contra del territori. Tornem a començar. Tornem a les bases. I sí tinguem 
molt clar què ha de fer aquesta fundació. I el que està clar per nosaltres és que 
no es pot menysprear als ajuntaments. I els casals d’avis, que fins ara venien 
funcionant de forma exemplar, i on tots els avis tenen el seu lloc, la seva seu 
social per trobar-se i poder continuar fent aquest envelliment actiu, que tots 
defensem sempre amb la boca ben oberta. I que després, a l’hora de la veritat, 
ens sembla que hem de tallar. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Després de les paraules de la consellera que m’ha precedit, queda poc a dir. 
Perquè ho ha dit gairebé tot i molt ben dit.  De totes maneres, a mi sí que 
m’agradaria fer dos breus comentaris. A part de que seria bo tenir la versió 
definitiva. Perquè en aquest moments, volen varies versions i has d’anar 
passant de paper en paper a veure quin és l’apartat definitiu. Però de totes 
maneres, com que sabem més o menys, i amb el que ens ha explicat ella, 
sabem quin és el bo. 
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Nosaltres, evidentment, donarem suport. Perquè la proposem i hi creiem. 
Perquè, abans m’he quedat amb les ganes, quan es parlava del tema 
anterior... hi ha persones que diuen: hem d’anar... la radicalitat democràtica. És 
una expressió que fa un temps que s’ha adoptat. Jo crec que la va introduir un 
filòsof americà, el Gore Vidal. I nosaltres n’hem fet sempre bandera. I ara em fa 
gràcia que se’n faci bandera per dir una altra cosa. És a dir, radicalitat 
democràtica, sabeu el què vol dir? Vol dir no fer això. La radicalitat democràtica 
vol dir ser democràtics de veritat. És a dir, no fer tapujos ni xanxullos ni coses 
d’aquestes. Vol dir ser transparent. Vol dir que la política sigui transparent en 
tots els camps. Això és radicalitat democràtica. No és que em deixin dir el que 
jo vull. Radicalitat democràtica vol dir fer una política transparent. I lo que s’ha 
fet amb aquesta història de la Pinnae... clar, si tenim en compte d’on ve la 
història, si tenim en compte tota la trajectòria de lo que ha estat el 
desmantellament de Caixa Penedès i tot això... no és d’estranyar que ens 
trobem a on ens trobem. És a dir, segur que no hi ha un pam de net. I per tant, 
lo que ens estem trobant és que no hi ha un pam de net. Aquí, el que s’està 
fent és tornar a tapar vergonyes. 
Miri, en el debat al llarg d’aquests dies sobre el tema d’aquesta moció, s’ha 
plantejat el tema de la legalitat, o no, dels fets. No és aquest el camí. La 
qüestió no és si una cosa és legal. L’esclavisme ha estat legal durant 4.000 
anys. Lo qual no vol dir que fos just. Però sí era legal. Podies tenir esclaus. Per 
tant, no és una qüestió de legalitat. És una qüestió de si és correcte o no. I 
independentment de que això sigui legal, o no, és una xapusa. I el que han fet 
és muntar-se un tinglado que no se sap per què. Anomenant unes persones 
que no se sap com, ni de quina manera. I llavors diu: del Penedès. No, 
perdoni’m, cap d’ells, totes les persones que s’han anomenat, tot aquest 
tinglado que s’ha muntat, tot és opac. Poc transparent i antidemocràtic. Si, per 
tant, res a veure amb la radicalitat democràtica de la que ens omplim la boca. 
Per tant, aquí l’únic camí que hi ha és desfacint-t’ho tot i tornem a començar. 
Tornem a començar amb les cartes sobre la taula i amb les coses clares. 
Per tant, aquest és el punt en el que nosaltres estem. 
 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Ramon Carbonell: 
Quan es posa en dubte el tema de la opacitat. Clar, la opacitat i transparència 
són oposats. I transparent és que, quan un consell, els consellers que estem 
aquí hem de prendre una decisió sobre un tema, tenim tota la informació que 
cal sobre aquell tema. 
Això si parléssim només del Consell Comarcal. Però és que a més, estem 
parlant d’un tema que té un abast social més important. Per tant, estaria bé 
que el conjunt de la societat tingués informació o accés o una informació no 
tergiversada, que és el que està passant. 
La Llei 9/2012, que és la que modifica el tema de les caixes, la he llegida així 
ràpida, però dóna a entendre que, en el moment de tancar el que és la caixa, 
l’assemblea última que es va fer el mes de desembre, allà s’havia de prendre 
un acord de com havia de ser aquesta fundació i de tirar endavant els estatuts. 
Per tant, representa que hi és, però, algú l’ha vist? Existeix? Es va prendre 
aquesta decisió? 
Per tant, home, aquí ja no és un tema només d’opacitat. Sinó que potser que 
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no és la legalitat, aquí ja no l’estem complint del tot, perquè tenim una llei molt 
simple i potser ens saltem un primer punt. 
L’elecció dels patrons. És clar, de 20 que en podem elegir se’n trien 8. I 
representen el conjunt del territori? Bé, no massa. Perquè estem bastant 
centrats en que si la majoria són entitats bàsicament de Vilafranca, quan s’està 
parlant de vegueria. 
Per exemple, si parlem d’emprenedoria, si parlem de donar ajuts, de que 
l’economia tiri endavant, home, som una comarca que molt sovint ens omplim 
la boca de les vinyes, del paisatge i de l’agricultura. I aquí ningú no ha parlat en 
cap roda de premsa de que la pagesia tingui una representació.  
O cooperatives, com COVIDES, per exemple, que té una base social molt més 
àmplia que les entitats que s’han escollit, se l’hagi convidat. No ho sé. Potser 
se l’ha convidat i no ho han vist clar i s’han fet enrere. 
Per tant, ha estat opac. A l’hora d’escollir els representants, no sabem ben bé 
quins criteris s’han seguit. O potser, sí. Hi ha una explicació i el que passa és 
que no l’entenem, no? Potser ja ha estat interessat que fossin només 8, que 
fos limitat i que entre 4 poguessin manegar el tema aquest de la fundació. 
900 milions, crec, d’euros és el que va donar el FROP a Caixa Penedès? I 
després parlem que això és un tema d’una entitat privada. I resulta que amb 
diners públics els hi hem donat uns diners. Però no, és un tema privat. Els 
diners són públics, però el tema és privat. Home, no. No. En aquests moments, 
tot el que pertany i l’Obra Social de Caixa Penedès, jo entenc, el nostre grup 
entén, que no és un tema privat. És un tema públic. Perquè hi ha hagut aquí 
diner públic de molta gent. 
Més opacitat. La Susanna ja ha dit algunes coses, com s’han pres les 
decisions. S’han pres les decisions que es podien prendre o s’ha anat més 
enllà? Una comissió gestora que no sabem qui són i poden decidir que els 
casals d’avis, no. - Abans eren casals de pensionistes, que abans donaven un 
cert rendiment. Tenien uns pensionistes perquè donaven un petit ingrés a la 
caixa- Els casals de pensionistes, no i Camp Joliu, si. O no ho sabem. Per 
exemple. 
Qui i com i amb quins criteris? Si no hi ha uns estatuts, si no hi ha una 
reglamentació sobre el què s’ha de fer. Aquí se’ls hi demanava a una gent, 
entenc, que el primer que havien de fer era definir uns estatus i un marc per 
poder actuar dins d’aquesta fundació. I això no s’ha fet. I el Consell Comarcal, 
els primers d’entrar-hi. Bé, en part està bé que hi estem a dins, però a fer què? 
Què anem a fer? Hi anem a beneir tot lo que s’està fent? O no? O hi anem a 
posar una veu crítica i a reclamar el que s’hauria de reclamar? Això no ho 
sabem perquè no ho hem debatut. Impossible haver-ho debatut. Avui és el 
primer dia que en parlem aquí, en el lloc on s’han de parlar les coses. 
He parlat de l’Obra Social, he parlat de... I després, una manera de fer, que ja 
s’ha dit abans, ja portem anys de com s’han fet les coses amb Caixa Penedès, 
s’insisteix una vegada i una altra que no, Caixa Penedès, oblidem-ho, això ja 
està passat, això ho arraconem, no? Això s’ha dit moltes vegades, no, Caixa 
Penedès ja no existeix, anem a fer una cosa nova. Però seguim amb el mateix 
estil.  
I un tema que pot ser anecdòtic, però és simptomàtic de com se segueixen fent 
les coses. És on s’ha fet i com s’ha fet la roda de premsa per presentar 
aquesta fundació. Si no responen a aquesta pregunta, després, ja la 
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respondré. Però jo crec que és un símptoma de com, petit, anecdòtic, però de 
com  s’estan seguint fent les coses. 
 
Conseller del PP, senyor Carles Jiménez: 
Nosaltres, des del nostre grup, el Partit Popular, creiem que en aquesta moció 
s’estan portant a terme dues coses totalment diferents.  
El Partit Popular aposta per la defensa del manteniment dels casals dels avis. 
Que està fent una tasca brillantíssima per tota la nostra gent gran de la 
comarca. Dotant-li d’uns serveis. Per exemple, és el cas que jo conec, com és 
el casal dels avis de Sant Sadurní, en el qual els avis tenen una infinitat de 
serveis, que van des de perruqueria a balls de saló. Per tant, des dels serveis 
públics o des de l’administració pública, hem de garantir la continuïtat dels 
esmentats serveis. Perquè creiem que la tasca social que estan realitzant és 
altíssima. En aquells casals, els propis avis, estan desenvolupant el seu dia a 
dia, s’estan trobant útils i molts d’ells tenen la segona joventut en aquells 
casals. 
Per tant, creiem que des del Partit Popular i que el Consell Comarcal i tots els 
ajuntaments de la comarca, han de fer una aposta ferma i decidida en pro del 
manteniment d’aquests casals dels avis. 
No obstant això, certament, creiem que el Partit Popular en particular, per ser 
un partit en el qual ens trobem a l’oposició i no en el Govern, com tenim la sort 
a Pontons, que també tenim la desgràcia de que no tenim casal d’avis a 
Pontons de Caixa Penedès, no obstant això, creiem que se’ns ha mancat 
informació en el procés que s’està tramitant als voltants dels casals d’avis. 
Perquè no se’ns ha informat, en els nostres ajuntaments, d’aquesta tasca, que 
és lo que està passant. Nosaltres avui hem donat suport al nomenament de 
Joan Raventós, perquè creiem que és un membre de la societat civil i societat 
política de l’Alt Penedès, de reconeguda solvència, que pot aportar una tasca 
elevada dintre de la fundació Pinnae. 
No obstant això, creiem que la manca d’informació ens fa que ens trobem en la 
situació que ens trobem. I també que s’hagi creat l’alarma social que s’està 
creant.  
Per tant, nosaltres creiem que el que s’haurien de fer són dos mocions.  
Una moció en defensa del manteniment d’aquest servei, del servei dels casals 
d’avis i obligar pròpiament a la fundació Pinnae, la fundació hereva de l’Obra 
Social de la Caixa Penedès, a que mantingui, i pròpiament aquest 
manteniment ja ve, com ha dit la consellera del Partit Socialista, obligat i 
pròpiament el president de la fundació, el senyor Martí, ha dit que mantindrà 
aquests casals d’avis. 
No obstant això, hem de seguir mantenint la pressió cap als casals d’avis. 
No obstant, i tornant a la part que creiem que no toca. Que és la part de 
denunciar la falta de legalitat o la falta del propi procés d’elecció dels membres. 
En definitiva, l’elecció dels membres es porta a terme, com ha dit el senyor 
Carbonell, per la Llei de caixes, aprovada l’any 2012, que estableix a l’article 
64 la composició dels patronats. La composició aquesta va ser debatuda i 
aprovada en el propi Parlament de Catalunya. Potser era allà també on s’havia 
de demanar o desenvolupar a través d’un reglament com s’havien de nomenar 
aquesta composició del patronat.  
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Clar que estem totalment d’acord en que hem de vetllar més pel territori. I 
pròpiament que sigui una representació total de les entitats socials i les entitats 
cíviques del Penedès les que formen part d’aquesta fundació. Però no estem 
tant pròpiament com deia, no podem estar d’acord en denunciar, en buscar la 
nul·litat, perquè aquesta nul·litat pot implicar que tinguem una comissió gestora 
d’aquesta fundació que deixi d’actuar pròpiament en aquest territori i ens 
trobem amb gent de Barcelona, gent d’un àmbit supramunicipal o 
supracomarcal, que res tenen a veure amb el Penedès. Per tant, en l’actualitat 
hauríem de demanar millor representació de la societat civil penedesenca, 
millor representació de les entitats socials que aquí a la nostra comarca. I 
sobretot, exigir, com deia també el senyor Carbonell i el senyor Anfruns, 
transparència. I que aquesta transparència impliqui un feedback a tots els 
consellers i tots els membres que formem part d’aquest consell. 
No obstant això, i com que creiem que hem de defensar acèrrimament la 
continuïtat dels casals dels avis i de l’obra pròpia del casal dels avis aquí, al 
Penedès, el Partit Popular donarem suport en aquesta moció. I donarem suport 
per particular el tema del casal dels avis.  
I no deixa de ser que nosaltres critiquem la manca d’informació, no només per 
part del Consell Comarcal, sinó, si em deixen aquí els senyors consellers, 
també denuncio la falta de comunicació de l’Ajuntament de Sant Sadurní, la 
qual, coneixent el que estava passant, no ens han informat fins a data d’avui. I 
clar, trobem que, en definitiva, la falta de transparència ve de  tots cantons. Per 
tant, si exigim transparència, l’exigim des de el primer àmbit i des de la 
informació que tenim.  
Perquè creiem que avui podríem estar tots donats de la mà defensant la 
continuïtat d’aquesta Obra Social. I ens trobem a dia 26 de juliol, a 4 dies de 31 
de juliol, i no sabem què passarà a partir del 31 de juliol. 
Per tant, perquè creiem que s’ha de mantenir l’Obra Social de Caixa Penedès, 
amb la funció de l’obra Pinnae, i que creiem la continuïtat dels casals dels avis, 
com hem dit, el Partit Popular donarem ple suport. 
 
Portaveu d’ERC, conseller senyor Pol Pagès: 
Nosaltres hem intentat, per tots els mitjans, a veure si podíem consensuar una 
sola moció que englobés, a través d’un text únic, i unes demandes úniques, els 
posicionaments de la pluralitat expressada en aquest plenari. No ha estat 
possible.  
No votem en contra de ningú. Votem a favor d’uns mètodes que no han estat 
els que s’han donat, malauradament. I en aquest sentit, ja avanço que 
nosaltres votarem les dues mocions. Les dues mocions, bàsicament, al nostre 
entendre, les diferencia únicament dos aspectes. 
El primer és pel to. Que això és, diguem-ne, una qüestió estètica.  
El segon, és l’aspecte del patronat. Tal com entenem nosaltres, el problema no 
és tant si són 8 persones ò 20. Preferiblement que en siguin 20, sens dubte. 
Perquè així garantirem molta més pluralitat. Però sobretot, al nostre parer, no 
és tant qui hi ha aquí dintre, sinó quines comptes rendeix i què fa en direcció 
d’aquest espai. 
En aquest sentit, com que no ha estat possible el consens, lògicament tenim 
un posicionament polític, i ara mateix procediré a explicar-ho. 
En el fons, amb aquestes mocions, el que demanem és que exigim que la 
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política torni a governar l’economia. Al final, es resumeix tant senzillament com 
això. 
Parlem d’una Obra Social de Caixa Penedès, una entitat financera arrelada al 
territori, amb una història de 100 anys. Evidentment, aquesta història no es 
forja sola. No és una empresa privada que única i exclusivament va avançant 
sola, sinó que camina de la mà dels penedesencs. De la mà de molts estalvis 
de molts penedesencs, del treball conjunt amb moltes entitats, del treball 
conjunt amb moltíssims ajuntaments i diferents administracions públiques. 
Per això mateix, ja ho vàrem expressar en el manifest que es va aprovar en 
aquesta casa la tardor del 2011. Ens va saber molt greu quan Caixa Penedès 
va caure i va haver de buscar aquesta fugida endavant. Que primer va anar a 
portar-la a pactar amb el banc aquest, amb diferents caixes espanyoles, i 
després, aquesta situació en la qual ha estat absorbida pel Banc Sabadell. Que 
abans d’assumir molts diners de la Hisenda Pública provinent del FROP, 
perquè evidentment la gestió no havia estat bona, i en aquest cas, havia estat 
nefasta. Aquesta gestió nefasta, lògicament, posa en perill tot el que és l’Obra 
Social d’aquesta caixa. De moment, la fundació que n’ha manat, controlada pel 
Banc Sabadell, que és la fundació Pinnae, que ja tots coneixem, per unes 
circumstàncies que segurament no són les millors per donar la seva targeta de 
presentació. 
En aquest sentit, el Banc Sabadell deixa d’ingressar diners a aquesta Obra 
Social. I l’Obra Social s’ha de basar, únicament, amb els seus actius 
patrimonials i amb els seus actius amb diner líquid; al voltant d’uns 26 milions 
d’euros en diner líquid i uns 118 en patrimoni.  
En aquest sentit doncs, expressar una mica el que es vol en les dues mocions, 
que es treballi des d’un perfil tècnic perquè a través de la gestió d’aquests 
patrimonis es pugui garantir, sens dubte, tota la obra social que ara es fa. Tota 
aquella obra social, en la qual la fundació Pinnae va descartar aquest 
posicionament, es derogui i recuperi els valors que eren d’aquesta fundació, 
que és al cap i a la fi, tota la Obra Social, però especialment els casals dels 
avis que sostenia Caixa Penedès.  
Entenem que en un moment de crisi profunda avui dia no podem permetre que 
una obra social, uns casals dels avis que donaven servei a moltíssimes 
persones i a moltíssimes d’aquesta comarca, doncs es deixin sense efecte 
deixant una càrrega més per aquests ajuntaments. No estic dient que les 
polítiques socials siguin una càrrega.  Estic dient que el cost de mantenir 
aquestes polítiques socials, evidentment, ho és. I amb una situació com és 
l’actual de retallades continuades als ajuntaments, doncs això és una bomba 
de rellotgeria que, a la llarga, hagués comportat segurament el seu 
desmantellament; el desmantellament d’aquests casals dels avis. 
No és per això que, durant tants anys, els ajuntaments d’aquesta comarca i les 
persones d’aquesta comarca van fer confiança i van treballar conjuntament 
amb Caixa Penedès. Per tant, els seus hereus, i en aquest cas han començat 
amb mal peu, doncs no han de trencar aquesta, si em permeteu, bonica relació 
desmantellant, de cop i volta, tot el que seria aquells compromisos 
històricament assumits.  
Per això mateix i perquè aquesta fundació no s’ha creat de la millor manera, no 
s’ha creat d’una manera plenament transparent com havia de ser, pensem que 
el sector financer, ara més que mai, ha d’estar vigilat pel control polític amb 
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lupa. I és així de clar. És a dir, estem patint una crisi des de ja fa uns quants 
anys, producte d’aquesta mala gestió del poder financer, i evidentment, la 
solució no és alliberar encara més el poder financer, sinó controlar-lo. Aquest 
control com s’ha de fer? Evidentment, s’ha de fer com estableix la llei. Però 
també, tal i com comentava el conseller Anfruns, doncs hem de prémer una 
mica més aquest control malgrat allò que digui la llei. I malgrat allò que digui la 
llei vol dir, doncs, que si hem de començar projectes nous, comencem-los de la 
millor manera. No tal com s’han fet. 
No vull buscar responsabilitats amb uns o amb altres. El que tinc claríssim és 
que el Consell Comarcal no és el responsable preeminent d’això. No ho és. El 
Consell Comarcal, l’única cosa que ha fet, ha estat nomenar un representant a 
requeriment d’aquesta fundació. És aquí, en el plenari d’aquesta casa, després 
d’aquest nomenament, on jo entenc i Esquerra Republicana entenem, que en 
tot cas s’havia de debatre això. Però el Consell Comarcal ara i després de com 
quedi aquesta fundació, després de l’aprovació o no d’aquesta moció, és el 
Consell Comarcal doncs qui també ha d’estar representat en aquest espai de 
decisió, però si més no de transparència i de seguiment. Perquè, com ja he dit 
al principi, aquí hi ha tots uns diners, tota una Obra Social, tots uns 
compromisos històrics, com són els casals dels avis, que això mai ha de girar 
l’esquena al control democràtic de les entitats democràtiques del territori.. 
En aquest sentit, doncs, no em vull allargar més. Des del nostre punt de vista, 
entenem que això es podria fer molt millor. I no voldria acabar la meva 
intervenció sense una denúncia explícita a Caixa Penedès i a la creació 
d’aquesta fundació perquè, sens dubte, no s’ha fet com aquest grup polític 
comarcal esperava que es fes. Sinó que esperava que es fes d’una manera 
molt millor. 
 
President: 
En tot cas, des del grup comarcal de Convergència i Unió, nosaltres en quan 
als diversos temes que s’han comentat, evidentment, en quan al tema dels 
casals de la gent gran, doncs evidentment, no podem estar en desacord amb 
to lo que s’ha dit. I per tant, en aquest sentit, doncs ja hi estem absolutament 
d’acord en aquest sentit. 
En tot cas, nosaltres en quan al plantejament del propi Consell Comarcal, està 
clar que el Consell Comarcal té un representant dintre la fundació. I per tant, en 
aquest sentit, el nostre projecte ja és el que he explicat. I per tant, ja està en 
aquest àmbit. 
Però nosaltres entenem que el procés de constitució de la pròpia fundació es 
fa en base a una legislació determinada. Entenem que aquesta part, en quant 
a legal ho és, no ho discutirem.  
En quant a la tria dels membres; això és un tema que, en tot cas, sempre és 
rebatible i és discutible. És evident. Però en tot cas, nosaltres entenem que 
hem de mantenir la moció número 15. I en aquest sentit, nosaltres plantegem 
la situació, no en el sentit de nul·litat, evidentment. No ho entenem així. I 
entenem que hem d’anar per la via de dir escolta, a partir d’ara, hem de fer el 
camí d’una forma determinada. I aquest és el plantejament de la moció número 
15, en el sentit i que entenc que ja formaria part del debat. Per això la 
mantenim en el plenari, en el sentit de que nosaltres entenem que aquesta 
fundació que pot arribar a tenir, d’acord amb la normativa, si no vaig errat, fins 
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a 20 patrons. En tot cas, aquest seria el màxim legal.  
Doncs, evidentment, que en la pròpia moció que presentem i que mantenim en 
el plenari, llegeixo:  
El replanteig dels Patrons de la Fundació, de manera que les Administracions 
locals representin el màxim fixat en la llei, és a dir, de menys del 25%, i que 
representin al conjunt de l’Àmbit Penedès i que les persones que hi estan pel 
sector econòmic, representin realment entitats significatives del territori 
Que la nova Fundació continuï donant suport als Casals d’Avis i, en cas de 
voler replantejar-lo, ho faci de comú acord i amb un procediment negociat amb 
les entitats locals 
Que es creï un grup de treball format pels quatre consells comarcals 
penedesencs que proposin el full de ruta a la fundació en els seus objectius 
estratègics en l’àmbit econòmic i social 
La selecció d’un Director amb un salari de tècnic de l’administració i escollit 
pels seus mèrits en la gestió d’iniciatives del Penedès 
Que es realitzi una auditoria externa del patrimoni i de la gestió de 
transformació en la Fundació Pinnae, tant de la Fundació com de l’Obra Social 
de Caixa Penedès en els darrers tres anys per saber realment de què es 
disposa i com s’ha gestionat fins ara 
Que es segueixi com a full de ruta el “Manifest en defensa de la vinculació 
social i territorial de Caixa Penedès” aprovat per un conjunt d’Ajuntaments de 
la comarca a la tardor del 2011 
I en aquest sentit, nosaltres entendríem que la moció que hauríem de portar a 
votació, per part de Convergència i Unió, és aquesta. I en aquest punt estaria 
el debat. 
Jo faria ara, si us sembla, una ronda nova d’intervencions. Però demanaria una 
certa concisió. Ho dic perquè el fons del tema ja està debatut. I en tot cas, a 
partir d’aquí ja passaríem a votar les dues mocions consecutives. D’acord? 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
No estic d’acord. 
Hem presentat i s’ha estat debatent la moció 14. Votem la moció 14. Vostè ens 
està marejant la perdiu. Ens està col·locant la 15 entremig. Explicant-nos que 
la 15, aquí, les avantatges o les no avantatges que té. Debatem la moció que 
hem presentat. Hem presentat una moció, que és la número 14, s’ha debatut, 
tothom ha donat la seva opinió. Llavors, fem aquesta. I després, si vol, 
parlarem de les meravelles de la seva. 
 
President: 
Cap problema, senyor Anfruns. 
 
Vicepresidenta segona, senyora Maria Rosell: 
Jo només comentar, senyora Mèrida, que, com a consellera de Benestar Social 
i la consellera d’aquí al Consell Comarcal de la Gent Gran, totes dues, en cap 
cas mai ens hem negat a ajudar ni a fer res pels avis ni per qualsevol persona 
que sigui necessari. 
Si vostè ens ho hagués dit, o m’ho hagués dit a mi personalment, evidentment 
que m’hauria tingut al seu costat. 
Com molt bé li ha dit el senyor Jiménez, nosaltres acabem de saber, avui aquí 
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al Ple, com han anat les negociacions i el què passava a Sant Sadurní; perquè 
no n’érem coneixedors. 
Únicament dir-li que el dia que es va presentar aquí, al Consell Comarcal, la 
comissió informativa, tot el procés com ha anat i com es va presentar, just 
abans de la comissió informativa, amb la junta de govern, va ser on se’m va 
explicar, i després es va informar a la comissió informativa i allà es va poder 
debatre. 
Per tant, que si vostè en qualsevol moment, algun dia té la necessitat o ens vol 
demanar ajuda, tant com a consellera o com a regidora de Sant Sadurní, 
sempre que sigui per ajudar a la comarca o al nostre municipi, sap que sempre 
ens tindrà al costat. Ara, no m’hi podrà tenir si la informació jo no la tinc. Cosa 
que, en aquest cas, la informació no la he tinguda. 
 
La consellera del PSC-PM, senyora Susanna Mèrida:  
No poso en dubte en cap moment que aquest Consell Comarcal treballi de la 
forma que consideri més adient a favor de tot el tema de Benestar Social de la 
gent gran, etc. Sempre que des de Sant Sadurní s’ha demanat la col·laboració, 
hi ha estat. Per tant, una cosa no vol dir l’altra. Que quedi clar aquesta defensa 
que el Consell Comarcal fa la seva feina tal com toca. 
Però és que em sembla molt greu les acusacions que vostè acaba de fer. 
Perquè amb això està dient que el Consell Comarcal, on vostè forma part de 
l’equip de Govern, ha triat una persona per formar part d’una fundació del que 
vostè no en sabia res. Per tant, això es va produir abans de què nosaltres 
mateixos tinguéssim la informació sobre aquesta fundació. Per tant, vostè 
forma part d’un equip de Govern que no l’informa. Com pot demanar-me que jo 
l’informi d’una cosa que jo no he sabut fins més tard, quan ha estat publicat a 
la premsa i vostès aquí, al Consell Comarcal, ja havien escollit aquesta 
persona per formar part de la fundació Pinnae. Miri, si no l’informen, doncs 
demani explicacions a les persones que no l’informen. Jo, de seguida que 
tingui tota la informació per poder traslladar-li, li traslladaré.  
També li faig saber que demà els 12 ajuntaments que estem afectats pel tema 
de casals d’avis, tenim una reunió amb la fundació Pinnae per poder 
desencallar aquesta qüestió. Quan tingui tota aquesta informació jo la 
traslladaria al regidor, evidentment, del meu ajuntament. Però em sorprèn que 
digui que no l’he informat d’una cosa on vostè havia d’haver-me informat a mi, 
que s’estaven produint una sèrie de qüestions dins del Consell Comarcal. 
I també m’agradaria saber, ja aprofito per fer la pregunta, quin ha estat el 
posicionament del senyor Raventós davant del tema del casal dels avis. 
Perquè també, ja que ens representa com a Consell Comarcal, podríem saber 
quin és el seu posicionament i si n’ha fet una defensa dins de la fundació. 
 
President: 
En tot cas, senyora Mèrida, sàpiga que la senyora Maria Rosell té tota la 
informació que ha de tenir. En tot cas, sí que és cert que es va produir aquesta 
reunió amb la consellera de Benestar Social i Família i el director general 
d’Acció Cívica i el senyor Alexis Serra, cap de gabinet de la conselleria i el 
senyor Albert Carné, director, a la qual vostè va assistir, l’alcalde de Vilafranca 
tinc entès que també. Però en tot cas, el Consell Comarcal, d’això ens en 
vàrem assabentar aquesta setmana perquè, no ens ho va confirmar ningú. 
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Val? I aquí, això és així.  
En tot cas, jo també li demanaria una mica de moderació, de vegades, en 
segons quins debats i segons quines acusacions. Ho dic, senyora Mèrida, 
perquè els debats han de ser més tranquils i assossegats. 
 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 16 vots a favor dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals del PSC-PM, d’ERC, del PP, de la CUP-PA i d’ICV-
EU-A-E, i els consellers del grup polític comarcal de CIU no voten. 
 
 
(Abandona la sessió, el conseller comarcal Cisco De la Cruz Muñoz, del grup 
comarcal del PSC) 
 
 
15- Moció dels grups comarcals de CIU i d’ERC sobre  la Fundació 
especial PINNAE. 
 
En els darrers dies s’ha constituït la Fundació especial PINNAE, acollint-se a la 
llei 9/2012 de 25 de juliol del Parlament de Catalunya que regula les 
Fundacions Especials que gestionen els actius que encara queden de les 
desaparegudes Caixes d’Estalvi, per gestionar les accions que Caixa Penedès 
té als Banc Mare Nostrum (controlat pel FROB i sense que actualment doni 
beneficis), i amb la voluntat de fusionar-se amb la Fundació Caixa Penedès i 
gestionar els seus actius, que manifesta són de 26 milions d’euros en diner 
líquid més 118 milions en actius immobiliaris. 
 
Caldria que els Patrons d’aquesta Fundació representessin el conjunt de les 4 
comarques penedesenques, seguint la resolució del Parlament de Catalunya 
sobre l’Àmbit Penedès; 
 
Que en una primera decisió, prenen acords que afecten temes socials 
importants pel territori com els casals d’avis, sense debatre-ho amb les entitats 
locals; 
 
S’ACORDA: 
 

1- El replanteig dels Patrons de la Fundació, de manera que les 
Administracions locals representin el màxim fixat en la llei, és a dir, de 
menys del 25%, i que representin al conjunt de l’Àmbit Penedès i que 
les persones que hi estan pel sector econòmic, representin realment 
entitats significatives del territori. 

2- Que la nova Fundació continuï donant suport als Casals d’Avis i, en cas 
de voler replantejar-lo, ho faci de comú acord i amb un procediment 
negociat amb les entitats locals. 

3- Que es creï un grup de treball format pels quatre consells comarcals 
penedesencs que proposin el full de ruta a la fundació en els seus 
objectius estratègics en l’àmbit econòmic i social. 
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4- La selecció d’un Director amb un salari de tècnic de l’administració i 
escollit pels seus mèrits en la gestió d’iniciatives del Penedès. 

5- Que es realitzi una auditoria externa del patrimoni i de la gestió de 
transformació en la Fundació Pinnae, tant de la Fundació com de l’Obra 
Social de Caixa Penedès en els darrers tres anys per saber realment de 
què es disposa i com s’ha gestionat fins ara. 

6- Que es segueixi com a full de ruta el “Manifest en defensa de la 
vinculació social i territorial de Caixa Penedès” aprovat per un conjunt 
d’Ajuntaments de la comarca a la tardor del 2011. 

7- Comunicar aquest acord als membres del Patronat, a la representació 
de la Generalitat en els processos de transformació de caixes d’estalvi 
en fundacions especials, als grups polítics del Parlament de Catalunya i 
al representant del Consell Comarcal en aquesta Fundació perquè ho 
defensi en el seu sí. 

 
INTERVENCIONS: 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Ramon Carbonell: 
Sí, perquè, bé, com que abans hem fet un torn i de fet, el Francesc ja ha fet la 
seva argumentació d’aquesta moció. I d’aquesta manera, com deia l’Anfruns, 
s’ha saltat de donar explicacions sobre coses de l’altra. Que tampoc potser no 
les havia de donar ell. Sobre l’altra moció, ha saltat directament a la que 
l’interessava. 
No em vull allargar. Sí que dir lo que deia abans. En una roda de premsa que 
es convoca en un restaurant, diguéssim, dels que estan bé, amb classe, de 
Vilafranca, i amb preu alt, Cal Ton, és un bon lloc per anunciar que una entitat 
tancarà uns casals d’avis i, conseqüentment, farà fora als treballadors. I és un 
estil que veiem que... Ja ho va dir el Raventós. Diu: Ara, allò dels creuers que 
regalàvem, ja no ho fem. Bé, potser perquè no poden, però seguim amb l’estil 
de fer regals. I aquí es pot, no? 
Però, de la moció que estem ara, de la 15. Quan es diu que la selecció d’un 
director amb un salari tècnic de l’administració, quan es fa aquest punt, és 
perquè ara, a part de la gent altruista del patronat, dels 8 voluntariosos patrons. 
Que n’hi ha alguns que a part d’aquests hi deu haver algú que segueix 
treballant i que està preparant els documents i està fent els estatuts. I algú que 
s’encarrega de la gestió. Segurament que hi ha algú que està treballant amb 
això que té algun càrrec directiu, que no ho fa altruísticament. I si es demana 
que tingui un sou, diguéssim, que s’adigui al salari tècnic, que és perquè ara hi 
ha alguna persona que té el càrrec de direcció que no està atenent aquest 
salari tècnic? Això ho sabem? No ho sabem?Seguim sense saber res, no? Val. 
Jo entenc que sí, que hi ha una entitat que està més o menys funcionant, 
encara que sigui que té un patrimoni, algú hi deu haver que està dirigint i 
treballant amb això. I cobrant, no sabem quant. 
I respecte al tema dels casals d’avis, ja ho he dit.  
A part dels casals, un cop més, segurament, amb els avis es busca l’atenció 
que es mereixen, però una vegada més, són decisions externes a nosaltres. 
Aquí sí que no hi tenim res a dir. Qui n’acaba sortint perjudicat són els 
treballadors d’aquella empresa. Va passar amb la residència i ara aquí està 
passant amb el tema dels casals. Els treballadors que estan atenent aquestes 
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persones, bé, no se’ls hi acaba trobant una sortida. I, per tant, seguim fent fora, 
generant més atur a la gent. Simplement això.  
I home, m’agradaria que si sabem que hi ha algú, algun  director o algun gestor 
o alguna consultoria que està portant aquest tema, estaria bé que també es fes 
públic si està cobrant i què està cobrant. 
 
President: 
En tot cas, segur que la fundació disposa de personal per fer la feina. Estic 
convençudíssim. Seguríssim. 
 
Conseller del PP, senyor Carles Jiménez: 
Tal i com hem manifestat en el punt 14, en la moció presentada i votada per 
aquest plenari, aquí es separa pròpiament les dues coses que hem vingut 
nosaltres a defensar en l’anterior moció. 
Per tant, i com hem defensat en l’anterior moció, el nostre grup també donarà 
suport a la mateixa. 
 
Portaveu d’ERC, conseller senyor Pol Pagès: 
Bé, com ja he dit en el punt anterior, nosaltres en aquest també hi votaríem a 
favor. 
Entenem que les dues mocions, la gran diferència és que, una demana la 
nul·litat i l’altra demana la reforma i ampliació dels patrons. Entenem que el 
tema dels patrons no és tant la pedra a la sabata tot plegat, sinó què fan i què 
és el que han de fer. Què ha de quedar cobert. En aquest cas, especialment, 
l’Obra Social dels casals dels avis, que entenem que es diu bé en aquesta 
moció. 
Una mica doncs, per al·lusions, responent al senyor Carbonell quan feia 
referència al director tècnic. Una mica això ho enteníem des del punt de vista 
de que desconeixem, en primer lloc, a part dels patrons, qui forma part 
laboralment de Pinnae. En tot cas, el que dèiem és que hi hagués aquest 
personal perquè sigui la garantia de que amb els fons actuals existents 
heretats de l’Obra social de Caixa Penedès, aquests 26 milions d’euros en 
líquid i els 118 milions en patrimoni, aquesta persona sigui la responsable de 
generar els circuits pertinents per poder alimentar l’obra social real que es 
destina.  
Per què ho dic això? Perquè el que sí que sabem d’aquesta fundació és que el 
Banc de Sabadell, a diferència de com feia abans Caixa Penedès, que 
periòdicament anava alimentant aquesta obra social, el Banc Sabadell no ho 
farà això. Per tant, aquests 26 milions aniran minvant, mica en mica, si no 
serveixen per generar, també, certa activitat. 
Entenem doncs, que la feina d’aquest director tècnic hauria de ser reconvertir-
ho en algun tipus de... Avui en dia inclús es poden crear llocs de treball. A 
partir d’aquesta base, creant empreses socials o en aquest sentit. I que, a més 
a més, els beneficis, en lloc d’anar a parar a uns particulars, doncs aquests 
beneficis perfectament serveixin per anar alimentant aquesta Obra Social, que 
són bàsicament aquests casals dels avis més tot allò que fins ara s’anava fent. 
Reitero, dons, la nostra posició en aquest sentit. Ens hagués agradat molt que 
s’hagués pogut votar una única sola moció. Que el ple del Consell Comarcal 
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s’hagués pogut posicionar unànimement en un discurs nítid i clar. No ha pogut 
ser així.  
Entenem que, a nivell de demanda, amb les dues mocions expressem el 99%, 
el 95% el mateix. Crec que aquest marge no ha de ser el que ens diferenciï. 
Perquè hi ha un marge molt més gran que ens unia a tots. Per això nosaltres 
votarem les dues mocions. I bé, demanem a la resta de grups que han votat la 
primera moció, doncs que si poden fer un esforç i ajustar-se també per donar-
hi suport, dons evidentment, crec que serà positiu per la nova fundació, a nivell 
doncs, que naixerà i es reformarà d’acord amb les demandes expressades pel 
territori a través dels diferents plens municipals i també en el ple d’aquí. 
 
La consellera del PSC-PM, senyora Susanna Mèrida:  
Sí que ha estat realment una llàstima no poder arribar a un acord amb una sola 
moció, com sí s’ha fet a l’Ajuntament de Vilafranca, que bàsicament, era la que 
s’ha votat anteriorment. Convergència a l’Ajuntament sí que va votar a favor i 
aquí ha decidit fer aquesta abstenció tècnica, que respectem, com no pot ser 
d’una altra manera. 
Nosaltres, aquesta moció entenem que la filosofia, tot i que en el fons podria 
semblar que és el mateix, sobretot en el que fa referència als casals d’avis, 
creiem que estem partint de dos bases diferents.  
L’anterior moció el que demanava era la nul·litat, perquè creiem que els 
patrons que s’han escollit, no veiem com s’ha fet, quin procediment s’ha seguit, 
no ho tenim massa clar. Els estatuts tampoc sabem per qui han estat votats, 
etc.  
En canvi, aquí el que es planteja és un replantejament. Que el que entenc que 
vol dir en el fons és mantenir els que tenim i augmentar fins els 20 que permet 
la llei. 
Per tant, nosaltres, partint de la base que no estem d’acord amb com s’han 
assumit aquests 8, no podem votar a favor d’aquesta moció perquè el que 
estaríem dient ara, és el contrari del que hem dit fa un moment.  
Nosaltres creiem que s’ha de plantejar de nou. Que a lo  millor, aquests 8 hi 
acaben estant. Hi estan igualment. A nosaltres, vull que quedi clar que no 
estem en contra en particular, de cap de les persones que ha estat escollida 
per formar part d’aquesta fundació. El que volem saber és per quin 
procediment s’han escollit aquestes i no altres. I és possible que al final, hi hagi 
20 persones, i aquestes 8 hi acabin continuant sent, perquè resulta que 
després, entre tots, et diguin que efectivament, val la pena que hi siguin. 
Però clar, votar una moció anterior que volia començar de zero i que ara votar 
que ja ens està bé aquestes 8 i que simplement volem incorporar més, doncs 
tot i que, al final, potser el resultat serà el mateix, creiem que no és exactament 
el mateix posicionament. 
Per tant, el nostre vot en aquest sentit, serà en contra. 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Només volia explicar que el grup al que represento no podem votar a favor 
d’aquesta moció per una qüestió de salut mental. És a dir, és allò de 
l’esquizofrènia. No podem estar a favor, en contra i també de tot lo contrari. 
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És a dir, jo vinc d’una formació marxista, però no de la línea del Grouxo. Per 
tant, és més aviat una qüestió de coherència. Per tant, lògicament, em sembla 
tant absurd votar això i lo contrari. Per tant, explico que no donarem suport. 
 
Portaveu d’ERC, conseller senyor Pol Pagès: 
Només per al·lusions 
Com ja he explicat, no les veig totalment antagòniques. És a dir, hi ha un 
aspecte que és el tema dels patrons. El que entenem que és important és què 
es fa a través d’aquests patrons, que fan ells, què es fa amb l’Obra Social. I en 
aquest sentit, entenem que la millor resposta que pot donar aquest Consell 
Comarcal de cara a la ciutadania que avui està preocupada per aquesta 
situació, doncs és buscar solucions i no enrocar-nos en posicionaments, a 
vegades, que no ajudant a l’avenç col·lectiu. 
Però, en tot cas, no li faltaré al respecte, com s’ha insinuat que vostè podia 
haver faltat també parlant d’esquizofrènia política, certament, senyor Anfruns. 
En tot cas, bé, en referència als grups, que també hi ha determinats 
posicionaments. 
Però no entrarem en... 
 
Portaveu d’ICV-EU-A-E, conseller senyor Josep Anfruns: 
Jo parlava de mi, eh? No de vostè. Dic que jo vull mantenir la meva salut 
mental. No de la seva, que se’n cuida vostè. 
 
President: 
Bé, els debats personals jo penso que no corresponen en aquest plenari. 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 17 vots a favor dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, d’ERC i del PP, 11 vots en contra dels 
consellers presents dels grups polítics comarcals del PSC-PM, de la CUP-PA i 
d’ICV-EU-A-E. 
 
 

16- Prendre coneixement de la renúncia al càrrec de  conseller comarcal 
del senyor Ramon Carbonell Baqués.  
 
Vist l’escrit presentat amb registre d’entrada núm. 4.285, de 18 de juliol de 
2013, del senyor  Ramon Carbonell Baqués en relació a la renúncia al càrrec 
de conseller del Consell Comarcal de l’Alt Penedès. 
 
Vist el que disposa l’article 9.4 del Reglament d’Organització i Funcionament de 
les entitats locals i, la Instrucció de 10 de juliol de 2003, de la Junta Electoral 
Central, sobre substitució de càrrecs representatius locals, la renúncia ha de 
fer-se efectiva per escrit davant el Ple de la Corporació a qui correspondrà 
prendre raó de la mateixa. 
 
El Ple del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, 
 
1-  Pren coneixement de la renúncia presentada pel senyor Ramon Carbonell 
Baqués com a conseller d’aquest Consell Comarcal, nomenat per acord de Ple 
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de data 14 de juny de 2012.  
2- Trametre a la Junta Electoral Central certificat del present acord, amb la 
finalitat que procedeixi a la substitució, d'acord amb el que disposa l'article 182 
de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del Règim Electoral General.  
 
INTERVENCIONS: 
 
Portaveu de la CUP-PA, conseller senyor Ramon Carbonell: 
Com ja havíem dit al principi de la legislatura, la CUP ens anirem rellevant 
cada any entre els diferents representants. Jo entenc que el temps que he 
estat aquí hem intentat defensar el que hem dit des del principi, la participació, 
la transparència, la defensa dels drets socials i del territori. 
En alguns temes hem pogut treballar. En aquests temes són amb els que ens 
hem centrat i hem fet més aportacions.  
Avui hi havia un punt que l’havíem treballat bastant; que és el tema del 
Registre d’Entitats. Venia d’una moció prèvia perquè les entitats poguessin 
participar. 
Després, en quan a drets socials, vàrem tenir la nostra contribució en el tema 
de que es fes la comissió del tema de l’habitatge, de treballar el tema de 
l’habitatge. És un tema que agraïm també que la recepció que hi va haver, per 
part del Govern, i tot i que no hi som presents allà, sí que ens hi sentim 
representats per les entitats que en formen part. 
I en la mesura del que es pot fer des d’un grup que només tenim un 
representant, doncs hem anat treballant. 
També dir, com a reflexió, com dels objectius nostres és obrir finestres, portes 
a aquestes institucions perquè entri aire fresc, perquè es buidi aire viciat que hi 
ha. Aquest és l’objectiu que entenem. I al obrir les portes i les finestres també 
és perquè s’escolti el que està passant al carrer. És difícil que la gent del carrer 
ens escolti a nosaltres. I això és el que està passant. Malgrat que fem un tou 
de comunicats cada setmana. Però potser el que hem de fer més al tenir la 
finestra oberta, és escoltar i estar atents al que està passant al carrer. 
Per part meva, des del primer dia, m’he sentit molt ben acollit. He estat, a nivell 
personal, agrair el bon tracte, tant dels consellers i també de la col·laboració 
del personal de la casa, que ha col·laborat sempre que ha pogut.  
I bé, a partir d’ara, em substituirà l’Àngels Rus, de Sant Martí.  
Seguiré amb l’activitat que es fa aquí. I bé, agraïment, perquè ha estat un 
aprenentatge més. I també en sou part. Gràcies. 
 
President: 
En tot cas, com a president del Consell Comarcal, i entenc que en nom de tots 
els consellers/conselleres, jo entenc que li hem d’agrair aquesta participació 
durant aquest any. 
Les aportacions, moltes, han estat molt positives. I per tant, en aquest sentit, i 
en tots els sentits, agrair-li molt la tasca. I ens seguirem veient. 
I en l’àmbit personal, doncs també la mateixa reflexió a la inversa, en el sentit 
de lo que ha dit vostè. 
Per tant, moltes gràcies. 
 
El Ple en resta assabentat. 
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17- Informacions de la Presidència.  
 
No n’hi ha 
 
 
18- Precs i Preguntes. 
 
No n’hi ha 
 
 
  
I sense més assumptes a tractar, el president aixeca la sessió quan són les 
21:14 hores, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
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